
ابتدا درباره شرایط تیم در راه صعود به فینال 
لیگ قهرمانان آسیا صحبت کنید. چه شد که 

پرسپولیس توانست به فینال صعود کند؟
همه می دانند ما با چه سختی هایی فصل جدید را 
شروع کردیم. با وجود محرومیت از نقل  و انتقالات 
چند بازیکن هم از جمع ما جدا شدند تا کارمان 
سخت تر شود، اما ما خیلی زود تمرینات مان را شروع 
کردیم و مثل یک تیم حرفه یی تمام مشکلات را 
فراموش کردیم و به آینده فکر کردیم. کادر فنی و 
بازیکنان و همین طور مدیریت باشگاه تمام تمرکزمان 
را روی موفقیت گذاشتیم، چرا که نمی خواستیم بعد 
از قهرمانی در لیگ، تیم با بحران مواجه شود. به 
همین خاطر خیلی زود تمرینات مان شروع شد و با 
آغاز لیگ هم بازی به بازی پیش رفتیم اما گذشت 
زمان و فشار بازی ها کار را به جایی رساند که یکی دو 
بازیکن هم مصدوم شدند و ما از نظر مهره واقعا خالی 
شدیم؛ اما با این حال با تلاش همه مجموعه باشگاه 
و بازیکنان بازی به بازی پیش رفتیم و توانستیم به 

فینال لیگ قهرمانان آسیا برسیم.

به  پرسپولیس   که  نداشتند  انتظار  خیلی ها 
فینال برسد و تصور می کردند در همان بازی 
الدحیل تیم حذف می شود. به راستی چگونه 
منسجم  را  تیم  توانستید  بازیکنان  نبود  در 

راهی بازی های سخت کنید؟
واقعیتش این است که کار برای مان سخت بود اما 

آقای برانکو با کمک کادر فنی تلاش زیادی انجام 
دادند تا مثل یک مربی حرفه  ای از داشته های مان 
استفاده کنیم و با اتکا به نکات فنی برابر رقیبان به 
پیروزی برسیم. باید از برانکو تشکر کنیم و خوشحال 

باشیم که تیم با تمام سختی ها به فینال رسید.

در حالی که دستتان تا چند سانتی متری جام 
رسیده بود اما نتوانستید قهرمان شوید.

این موضوع هم قابل بررسی است. مهم ترین نکته 
در دیدار رفت و برگشت برابر کاشیما آنتلرز این بود 
که بازیکنان تمام توان شان را گذاشتند و ما هم 
از تمام داشته های مان استفاده کردیم. متاسفانه در 
بازی رفت آن اتفاق رخ داد و دو بر صفر شکست 
سیامک  نبود  در  برگشت  بازی  در  و  خوردیم 
انصاری  با مصدومیت محمد  ادامه   در  و  نعمتی 
دیگر نتوانستیم گلی به حریف بزنیم. من قهرمانی 
کاشیما آنتلرز را به آن ها تبریک می گویم چرا که 
واقعا تیم خوب و حرفه ای بودند. این امر یک تجربه  
بزرگ برای ما خواهد بود و افتخار می کنیم که در 

فینال بازی می کنیم.

حسرت کسب قهرمانی را نمی خورید؟
نه. ما حسرت نمی خوریم؛ چرا که ما اعتقاد داریم 
فوتبال ادامه  دارد و از الان هم تلاش ما بر این است 
که روند رو به رشد و موفق گذشته مان را ادامه  دهیم.
نتایج  این  از  پس  که  هستند  نگران  خیلی ها 

پرسپولیس در لیگ برتر دچار افت شود و مشکلاتی 
برایش ایجاد شود. نگران این موضوع نیستید؟

در فوتبال هر چیزی ممکن است رخ دهد. شاید ما 
هم دچار افت شویم اما تمام تلاش مجموعه باشگاه 
این است که اجازه ندهیم این اتفاق رخ دهد. همان 
طور که می دانید ما در حال  حاضر با کمبود بازیکن 
مواجه هستیم و با مصدومیت محمد انصاری، یکی 
دیگر از بازیکنان مان را از دست دادیم اما باید با همین 

داشته ها پیش برویم  و چاره دیگری هم نداریم.

لیگ  در  پرسپولیس  نشدن  قهرمان  از  پس 
مهدی  را  آن  مقصر  خیلی ها  آسیا  قهرمانان 
چرا  می دانستند،  پیشین  مدیران  و  طارمی 
خاطر  به  مدیران  این  چرا  می گفتند  که 

عملکردشان عذرخواهی نکردند؟
عملکرد  خاطر  به  مدیر  یک  دیده اید  کی  شما 
چنین  وقت  هیچ  کند.  عذرخواهی  اشتباهش 
اتفاقی رخ نمی دهد. مدیران پیشین اشتباه هایی 
کردند که همین اشتباه ها به تیم لطمه وارد کرد 
اما من نمی خواهم زیاد به گذشته برگردم و درباره 
این مسائل صحبت کنم. اتفاقات رخ داده است 
و ما هم دیگر نمی توانیم در حال  حاضر کاری 
انجام دهیم. شاید اگر محروم هم نبودیم و بازیکن 
جذب می کردیم نمی توانستیم به فینال برسیم. 
بالاخره شرایط این گونه رقم خورد که ما نایب 

قهرمان آسیا شویم. / به نقل از ایسنا

باقری تاکید کرد: 

مدیرانسابقپرسپولیساشتباهکردهاند

با ۲۴ تیمی شدن جام ملت های آسیا برای اولین بار و 
راهیابی تیم های درجه سه و چهار به هفدهمین دوره 
این رقابت ها، مرحله گروهی برای تیم ملی اهمیت 
زیادی ندارد، ولی مسیر تیم کی روش در مرحله حذفی 
قابل توجه است و می تواند فرصت قهرمانی را فراهم کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، ایران در این مسابقات 
با تیم های عراق، ویتنام و یمن در گروه D رقابت 
می کند و نباید اجازه بدهد که تیمی سرگروهی اش را 
به خطر بیاندازد چرا که در غیر این صورت بازی های 
حذفی ایران بسیار سخت تر خواهد بود. در عوض اگر 
شاگردان کی روش بتوانند همانطور که از آنها انتظار 
راهی  تیم نخست  عنوان  به  و  می رود عمل کنند 
مرحله یک شانزدهم نهایی شوند تا نیمه نهایی در 
مقابل رقیب سرشناس و بزرگی قرار نخواهند گرفت.

ایران اگر بتواند در پایان صدرنشین گروه D شود باید 
 F یا B، E به مصاف تیم سوم یکی از گروه های
برود. سخت ترین رقیب ممکن در این حالت می تواند 

سوریه یا عمان باشد، در حالی که اردن، لبنان، کره 
شمالی و ترکمنستان که همگی تیم های سطح پایینی 

محسوب می شوند، حریفان احتمالی بعدی هستند.
مسیر تیم ملی پس از دیدار یک هشتم نهایی هم 
چندان سخت نیست. در واقع قرار گرفتن در گروه 
D بزرگترین شانس را در اختیار شاگردان کی روش 
گذاشته که مجبور نباشند برای راهیابی به جمع ۴ 
تیم برتر حریف پرقدرتی پیش روی خود ببینند. 
تایلند، بحرین یا چین می توانند رقیب ایران در دیدار 
مرحله یک چهارم نهایی باشد و عبور از این مرحله 

ساده هم کار چندان سختی به نظر نمی رسد.
کار سخت تیم ملی از مرحله نیمه نهایی آغاز خواهد 
شد. اگر پیش بینی ها درست باشد ایران در این مرحله 
به احتمال زیاد باید به مصاف یکی از دو تیم ژاپن و 
استرالیا برود. هر دو تیم مثل تیم ملی از مدعیان 
جدی قهرمانی هستند. در واقع عبور از نیمه نهایی 
جاده  پیچ  دشوارترین  کی روش،  شاگردان  برای 

قهرمانی است و در صورتی که به سلامت از آن عبور 
کنند، در فینال احتمالا با یکی از سه قدرت دیگر 
آسیایی یعنی کره جنوبی، امارات میزبان و عربستان 
روبرو می شوند؛ تیم های پرقدرتی که البته شکست 
ژاپن  و  استرالیا  بر  پیروز شدن  اندازه  به  دادن شان 
سخت نخواهد بود. شاگردان کی روش فرصت خوبی 
دارند به طلسم ۴3 ساله قهرمانی در آسیا پایان دهند، 
به شرطی که اتفاقات مثل جام ملت های آسیا ۲015 

علیه آنها نباشد.

مسیر ایران در جام ملت ها ؛ آسان تا نیمه نهایی
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شورا »تصمیم« گرفت؛
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بیلیج هم درد الاتحاد را دوا نکرد

تیمشاگردبرانکو،تیم
دلخواهلیگقهرمانان!

کریم باقری تاکید کرد: 

مدیرانسابقپرسپولیس
4اشتباهکردهاند 1

مربی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید تیمش حسرت قهرمان نشدن در آسیا را نمی خورد چرا که فوتبال ادامه دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، کریم باقری درباره وضعیت صعود پرسپولیس به فینال لیگ قهرمانان آسیا و همین طور آینده سرخپوشان تهرانی در لیگ برتر 
به صحبت پرداخت. او در این گفت وگو گریزی هم به اشتباه های مدیران سابق باشگاه زد و معتقد بود که این اشتباه ها به تیم لطمه وارد کرده است. در ادامه  

این گفت وگو را با کریم باقری می خوانید:

کشور قطر قرار است کمتر از چهار سال دیگر میزبانی 
بزرگترین رویداد فوتبالی را بر عهده داشته باشد و کوچک 
بودن این کشور باعث شده تا مشکلات احتمالی برای میزبانی 
از تیم ها در نظر گرفته شود. حسن التاوادی، رییس کمیته  
سازماندهی جام جهانی ۲0۲۲ در گفت وگو با خبرگزاری 
 آسوشیتد پرس، در پاسخ به این سوال که آیا ایران می تواند 
در میزبانی برخی تیم ها در برگزاری جام جهانی مشارکت 
داشته باشد، گفت : »این جزئی از برنامه اجرایی است ولی 

چیزی که واضح است این است که باید این موضوع با فیفا 
در میان گذاشته شود و تصمیم گیری کنیم.«

او در توضیح این خبر گفت: »قطر چندین پیشنهاد از 
کشورهای مختلف در رابطه با مشارکت در میزبانی تیم ها 
در طول جام جهانی دریافت کرده است. رقابت هایی که 
قرار است از ۲1 نوامبر ۲0۲۲ آغاز شود. هیچ چیز هنوز 

قطعی نشده و در حال بررسی و مذاکره هستیم.«
اقدامی  »هر  نوشت:  باره  این  در  سایت pulse هم 

مبنی بر قبول پیشنهاد ایران یک پیشرفت اساسی برای 
جمهوری اسلامی ایران خواهد بود. آن هم در زمانی که 
آمریکا تلاش می کند تا این کشور را در عرصه جهانی 
منزوی کند. از سال ۲01۷ عربستان سعودی، بحرین، 
امارات و مصر، قطر را تحریم کردند و این کشور را متهم 
به روابط نزدیک با ایران و حمایت از گروه های اسلامی 
افراطی کرده اند. قطر اتهامات را رد کرده و همسایگانش 

را به تلاش برای تغییر رژیم متهم کرده است.«

شراکت ایران در جام جهانی ۲۰۲۲؛ تصمیم با فیفاست

سرمقاله

پس از حضور گزینشی بانوان در ورزشگاه؛
»آزادی« در هاله ای از ابهام!

لیگ قهرمانان آسیا در فصل جاری 
حاشیه  گویی  اما  رسید  پایان  به 

هایش هنوز ادامه دارند.
یک  که  قهرمانان  لیگ  فینال 
سویش پرسپولیس به عنوان تنها 
نماینده ایران در این مرحله از رقابت 
ها در آن حضور داشت، اگرچه با 

نمایش ضعیف و دور از انتظار شاگردان برانکو به اتمام رسید 
و شاید عده ای از هواداران تیم های رقبیب از توجه بیش از 
حد وزارت ورزش به پرسپولیس و حمایت همه جانبه از آن ها 
گله مند بودند؛ اما بر هیچکس پوشیده نیست که تنها حضور 
پرسپولیس در مرحله نهایی این مسابقات باعث اتفاقات نوین و 

خوبی در جریان فوتبال کشور شد. 
نخستین مثال بارز آن تعمیر ورزشگاه آزادی بود که بالاخره پس 
از سالیان دراز و تنها با فشار مقامات AFC مسئولان داخلی بر 
فرسودگی و نیاز به تعمیرات اساسی این ورزشگاه مسن رضایت 
دادند؛ کما اینکه اگر پرسپولیس به فینال نمی رسید، مانند 
سالیان گذشته با همان فرمول همیشگی حرکت می کردیم و 
این ورزشگاه قدیمی و محبوب روز به روز پیرتر، فرسوده تر و 
زشت تر می شد و تا چندین سال دیگر چیزی جز یک متروکه 

ورزشی از آن باقی نمی ماند. 
موضوع دیگری که باید به آن اشاره کرد، حضور بانوان در این 
مسابقه بر روی سکوی تماشاگران بود. خوب یا بد؛ باید قبول کرد 
که این اتفاق خوب به صورت گزینشی رخ داد؛ چرا که شب قبل 
از مسابقه اطلاعیه ناگهانی - بدون تایید یا تکذیب - از صدور 
اجازه ورود بانوان به ورزشگاه منتشر کردند و به یکباره روز بازی 
از جایگاه و ورودی ویژه بانوان به داخل ورزشگاه رونمایی شد! 
اتفاقی که دیر یا زود بالاخره باید می افتاد؛ اصلا جای تبریک 
و خوشحالی هم ندارد! به قول رامبد جوان:»این تبریک در سال 

۲018 خجالت آور است«! 
آزادیِ آزادی برای بانوان در فینال لیگ قهرمانان آسیا محقق 
شد. چیزی که در شرایط فعلی اهمیت بیشتری دارد »تداوم« 
این آزادی است. امیدواریم سرنوشت آزادی که حال در هاله ای 
از ابهام قرار دارد همواره مانند دیدار فینال لیگ قهرمانان آسیا 
روشن و جذاب باشد و تنها به خاطر رعایت قوانین و فشار وارده 
از سوی مقامات AFC نباشد! چرا که این کوچکترین حق بانوان 
ورزش دوست کشورمان است که تعدادشان دستکمی هم از 
آقایان ندارد... اصلا اگر حضور بانوان فهیم کشورمان در ورزشگاه 
های فوتبال ایراد شرعی دارد و یا جایز نیست، به چه حقی صرفا 
به خاطر دستور چند مقام کنفدراسیون فوتبال آسیا شرع، عرف 
و قوانین اسلامی را زیر پا گذاشتید؟ اگر هم چنین نیست، پس 
دیگر با ادله و قوانین من در آوردی بیش از این به حقوق اولیه 

بانوان این سرزمین توهین نکنید...

مهرداد تیموری

به گزارش »دنیای هوادار«، عباس آخوندی، 
یکی از دو کاندیدای تصدی پست شهرداری 
تهران در واکنش به انتخاب پیروز حناچی به 
عنوان شهردار تهران، با انتشار پیامی ضمن 
آرزوی موفقیت، بهروزی و سربلندی برای وی 
گفت:»امروز آغاز یک راه است و برای ایران از 

پای نمی نشینیم.«

در متن پیام عباس آخوندی آمده است:»امروز 
اکثریت اعضای محترم شورای اسلامی شهر 
تهران دوست و همکار عزیزم آقای حناچی 
را به عنوان شهردار تهران برگزیدند. به ایشان 
تبریک می گویم و برای ایشان، شورای شهر 
و  بهروزی  موفقیت،  آرزوی  تهران  مردم  و 
سربلندی دارم. من نیز یاد گرفتم که برای 

تغییرات بنیادین و مبارزه با فساد نیاز به آگاهی 
و یکپارچگی بیشتر است. امروز آغاز یک راه 

است. برای ایران از پای نمی نشینیم.«
اعضای شورا در ابتدا 30 گزینه را مطرح کردند 
که با انصراف تعدادی از آن ها 13 گزینه وارد 
مرحله رای گیری شدند. از گزینه های موجود 
نیز در نهایت رسول کشت پور، عباس آخوندی، 

پیروز حناچی، سید کامل تقوی نژاد و غلامرضا 
انصاری از سوی شورای شهر برای ارائه برنامه 
انتخاب شدند. البته، رسول کشت پور صبح 
روزی که قرار بود گزینه ها برنامه های خود را 

ارائه دهند، از رقابت انصراف داد.
اعضای شورا نیز از میان ۴ گزینه، با 1۶ رای 
عباس آخوندی و با 11 رای پیروز حناچی را 
به عنوان دو گزینه نهایی انتخاب کردند. در 
نهایت صبح امروز اعضای شورای شهر با 11 
رای پیروز حناچی را به عنوان شهردار تهران 
برگزیدند و عباس آخوندی با 10 رای از این 

رقابت بازماند.

اولین واکنش آخوندی به شهردار شدن حناچی؛

امروز آغاز یک راه است و برای ایران از پای نمی نشینیم!

پس از کش و قوس های فراوان، روز گذشته در جلسه شورای شهر تهران، رای 
گیری برای انتخاب شهردار پایتخت از دو گزینه نهایی میان »عباس آخوندی« 
و »پیروز حناچی« انجام شد که در نهایت پیروز حناچی با 11 رای موفق شد تا 

صندلی بهشت را تصاحب کند ...
8

طرح:  امیررضا بیات
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

خبر

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت:»بر 
اساس گزارش های ارائه شده در حال حاضر 
پیشرفت فیزیکی پروژه ادامه بزرگراه همت از 

۹۲ درصد گذر کرده است.«
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی استانداری البرز، دکتر محمدعلی 
نجفی در بازدید از روند پیشرفت پروژه ادامه 
بزرگراه همت با بیان اینکه این پروژه به لحاظ 
اهمیت ملی به صورت مرتب و مستمر رصد 
می شود، افزود:»طی بازدیدهایی که صورت 
می گیرد، موانع کار احصا شده و تدابیر لازم 

برای رفع آنها اتخاذ می شود.«
وی ادامه داد:»حدود ۲ هفته قبل به دلیل عدم 
ارسال قرارداد، مانعی در راه پیشرفت این پروژه 
ایجاد و منجر به تعطیلی موقت ادامه همت 

شده بود.«
صورت  های  پیگیری  گفت:»با  دکترنجفی 
گرفته از استان و برگزاری جلسات در سازمان 
برنامه و بودجه با حضور معاونان وزیر راه، اکنون 
مشکلات حل شده و قرارداد مربوطه در حال 

ابلاغ است.«
وی افزود:»اکنون پیمانکار پس از توقفی کوتاه، 

فعالیت خود را با جدیت آغاز کرده است.«
گزارش  اساس  کرد:»بر  اضافه  البرز  استاندار 
پیشرفت  حاضر  حال  در  شده  ارائه  های 
فیزیکی پروژه ادامه بزرگراه همت از ۹۲ درصد 

گذر کرده است.«
وی گفت:»با این روند و طبق تعهدات پیمانکار 
در صورت عدم بروز موانع جدی، یکی از قطعه 
های این پروژه تا پایان سال به بهره برداری 

می رسد.«
البرز  های  راه  اینکه  بیان  با  دکترنجفی 
محل عبور حدود 1۴ استان کشور است، 
افزود:»بار سنگین ترافیک ملی در راه های 
و  استهلاک  افزایش  بر  علاوه  استان  این 
هزینه سوخت، آلودگی هوای البرز را نیز 
تشدید می کند که با توسعه راه ها می توان 

این بار را کاهش داد.«
 8۹ سال  از  البرز   شهدای  راه  آزاد  پروژه 
کیلومتر   1۴.5 پروژه  این  طول  شد،  آغاز 
است که از انتهای حوزه استحفاظی منطقه 
۲۲ شهرداری تهران آغاز شده و با عبور از 
به  چالوس  جاده  در  البرز  استان  محدوده 
منطقه خط ۴ حصار رسیده و در ادامه نیز 
به پروژه کنارگذر شمالی کرج متصل می 

شود. این طرح را می توان تکمیل کریدور 
سازی  روان  و  غرب  به  شرق  المللی  بین 
وکاهش ترافیک محور تهران- کرج دانست، 
ترافیکی محور درون  بار  همچنین کاهش 
شهری کرج با اتصال به محور جدید جاده 
چالوس و کلاک در ۲ مسیر رفت و برگشت 

همراه خواهد بود.
در پروژه همت حدود 3500 نفر مشغول به کار 
هستند و در هر مقطع افراد جدیدی نیز وارد 

عمل می شوند.
دکترنجفی استاندار البرز از بدو ورود به این 
استان با اشراف کامل به اهمیت این پروژه، طی 
بازدیدهای مستمر و پیگیری های مجدانه، 
روند تکمیل ادامه همت در البرز را با تعاملات 

ملی و استانی تسریع کرد.

شاخص کل بورس 1000 واحد رشد کرد
معامله گران بورس تهران روز گذشته در شرایطی شاهد معاملاتی 
پرحجم در گروه بانک ها، خودرویی ها و تجهیزاتی ها بودند که با 
وجود روند معاملات متعادل و کم نوسان قیمت سهام اما حقوقی ها 

در سهم های پیشرو عمدتا خریدار سهام بودند.
تهران  بهادار  اوراق  بورس  نقدی  بازده  و  قیمت  کل  شاخص 
)تدپیکس( در پایان معاملات روز گذشته با افزایش 1000 واحدی 

به رقم 183 هزار و ۲1۲ واحد رسید.
شاخص کل هم  وزن اما با افزایش 1۹۲ واحدی عدد ۲8 هزار و 
۶۷۴ واحد را به نمایش گذاشت. شاخص سهام آزاد شناور نیز 
با افزایش 10۹۲واحدی به رقم  1۹3 هزار و ۴0۴ واحد دست 
یافت. شاخص بازار اول اما در حالی با افزایش ۶5۶  واحدی به 
رقم 13۶ هزار و ۲03 واحد دست یافت که شاخص بازار دوم با 
افزایش ۲38۲ واحدی عدد 35۹  هزار و 1۷ واحد را به نمایش 

گذاشت.
همچنین شاخص کل فرابورس )آیفکس( نیز با افزایش ۷ واحدی 
بر روی رقم یک هزار و ۹۹3 واحد متوقف شد. بر اساس این 
گزارش، معاملات سهام در نماد معاملاتی فولاد مبارکه با 1۲۲ 
گروه  و  واحد  با 110  فارس  خلیج  پتروشیمی  ،صنایع  واحد 
بیشترین  افزایش  واحد  با 100  امید  گذاری  مدیریت سرمایه 
تأثیرمثبت را بر برآورد شاخص کل بورس به نام خود ثبت کردند.
در مقابل، معاملات سهام در نماد معاملاتی شرکت های گروه مپنا 
با ۴3واحد،پتروشیمی جم با 3۹ واحد و پالایش نفت تیریز با ۲3 
واحد کاهش ، بیشترین تاثیرمنفی را در محاسبه این نماگر به 

دوش کشیدند.
ارزش کل معاملات روز گذشته بورس تهران در حالی به بیش از 
8۷۴  میلیارد تومان نمایش داده شد که ناشی از دست به دست 
شدن بیش از 3 میلیارد و 30۷ میلیون سهم  و اوراق مالی قابل 

معامله طی 180 هزار و 30۷ نوبت داد و ستد بود.
طی معاملات روز گذشته نماد معاملاتی شرکت های پشم بافی 
کارخانجات صنعتی  ایران،  تولیدی پلاست  کارخانجات  توس، 
آزمایش، فنرسازی زر، مهندسی نصیرماشین، بیمه سامان، مبین 
وان کیش، صنایع تولیدی اشتاد ایران، ذوب آهن اصفهان، قند 
شیرین خراسان، چرخشگر، معدنی دماوند، سایپا آذین از سوی 
شرکت های  معاملاتی  نماد  مقابل  در  و  بازگشایی  سهام  ناظر 
حفاری شمال و حق تقدم خرید سهام آن، مارگارین، آزمایش،  
توکا ریل، داروسازی ابوریحان، قند مرودشت، سرمایه گذاری نور 

کوثر ایرانیان، بیمه حکمت صبا و فنرسازی زر متوقف شدند. 
از کل سهام  اولیه ۶15 میلیون سهم  همچنین آگهی عرضه 
شرکت سنگ آهن گوهرزمین برای روز شنبه ۲۶ آبان ماه در 

فرابورس منتشر شد. 
در بازار ۲ بورس تهران که به معاملات درون گروهی سهامداران 
عمده اختصاص دارد 1۴۷.5 میلیون سهم کشتیرانی ج.ا.ا به ارزش 
کمتر از ۶۹.5 میلیارد تومان به کدهای درون گروهی سهامدار 
آهنگری  سهم  میلیون  همچنین 10۹.5  یافت؛  انتقال  عمده 
تراکتورسازی ایران به ارزش کمتر از ۴۹ میلیارد تومان کد به کد 
شد. در سایپا نیز 100 میلیون سهم به ارزش 13.5 میلیارد تومان،  
معاملات انتقالی را میان سهامداران عمده تجربه کرد و بیش از ۹۶ 
میلیون سهم هلدینگ صنایع معدنی خاورمیانه به ارزش 3۷.5 

میلیارد تومان کرد به کد شد.
روز گذشته همچنین در بانک تجارت ۴0 میلیون سهم به ارزش 
5.5 میلیارد تومان معاملات انتقالی را نظاره گر بود و در بیمه کوثر 
۲0.5 میلیون سهم به ارزش کمتر از 5 میلیون تومان کد به 
کد شد. گفتنی است ۲0 میلیون سهم سرمایه گذرای صندوق 
بازنشستگی به ارزش بیش از 5 میلیارد تومان به کدهای انتقالی 

سهامدار عمده جابجا شد. 

اخبار

معاون پژوهشی معاونت حقوقی
 رئیس جمهوری:

شوراهای صنفی دانشگاه ها باید 
تشکیل شود

معاون پژوهشی و ترویج قانون اساسی در معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری، گفت:»شوراهای صنفی دانشگاه ها باید برای دانشجویان، 

کارکنان و استادان تشکیل شود.«
به گزارش »دنیای هوادار«، بیژن عباسی روز گذشته در سومین 
نشست دستیاران ویژه حقوق شهروندی دستگاه های اجرایی و 
نخستین نشست رابطین حقوق شهروندی دانشگاه ها و پژوهشگاه 
ها گفت:»شوراهای صنفی باید در دانشگاه ها تشکیل شود چرا که 
این شوراها وابسته به قانونی اساسی هستند و در حقوق شهروندی 

به این شوراها اشاره شده است.«
وی با اشاره به تشکیل نشدن شوراهای صنفیِ دانشجویی، کارکنان 
از دانشگاه ها، گفت:»معاونت  و اعضای هیات علمی در برخی 
برای  نامه  مورد  یک  زمینه  این  در  جمهوری  ریاست  حقوقی 
وزیرعلوم ارسال کرد تا شورای صنفی در یکی از دانشگاه های 

تهران تشکیل شود. «
به گفته این مقام مسئول، معاونت حقوقی ریاست جمهوری پیگیر 
برگزاری شورای صنفی دانشجویان، کارکنان و استادان در دانشگاه 
ها است که در این مورد مراجعاتی به معاونت حقوقی صورت گرفته 

است.
عباسی در مورد اصلاح قانون سنجش و پذیرش دانشجو، تاکید 
کرد:»محدود شدن داوطلبان ورود به دانشگاه ها از گذشته مطرح 
بود و معیارهای غیرعلمی برای ورود به دانشگاه ها مورد تاکید قرار 
داشت. قانون سنجش و پذیرش دانشجو این محدودیت ها را از راه 

داوطلبان برداشت.«
وی تاکید کرد:»برای حذف اضطراب داوطلبان ورود به دانشگاه و 

تسهیل روند پذیرش آنان، تذکرات لازم داده شده است.«
معاون پژوهشی و ترویج قانون اساسی در معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری با اشاره به برگزاری مسابقه بزرگ مقاله نویسی که 1۲ 
آذرماه با حضور وزیر علوم برگزار می شود، افزود:»این مسابقه 
همزمان با بزرگداشت روز قانون اساسی برگزار می شود. معاونت 
حقوقی ریاست جمهوری با همکاری معاونت فرهنگی وزارت علوم 
برای این روز، کتابی را تهیه کرده است. محور این مسابقه، حقوق 

شهروندی و ملت است.«
عباسی در ادامه سخنان خود با اشاره به انتظاری که از وزارت علوم 
در اجرای منشور حقوق استادان وجود دارد، تاکید کرد:»منشور 
حقوق استادان در حال نهایی شدن است که معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری یک نسخه از این منشور را مورد بررسی قرار 

می دهد.«
وی تدوین منشور حقوق کارکنان وزارت علوم و دانشگاه ها را اقدام 
مثبتی ارزیابی کرد و گفت:»سعی می کنیم در روند تدوین این 
منشور در کنار وزارت علوم باشیم و نظرات معاونت حقوقی در این 

منشور لحاظ شود.«
عباسی همچنین نظارت بر دانشگاه ها را مورد تاکید قرار داد و 
گفت:»نظارت بر دانشگاه ها به ویژه دانشگاه های غیردولتی یکی 
از اختیارات و وظایف وزارت علوم مبتنی بر قانون اساسی است. 
آزادی حق  در  منشور حقوق شهروندی  با  این موضوع  ارتباط 

آموزش و پژوهش برای همگان نهفته است.«
قانون  افزود:»آزادی آموزش در چندین اصل  این مقام مسئول 
اساسی و منشور حقوق شهروندی مورد تاکید قرار گرفته است 
و شهروندان باید از این حق در دانشگاه به بهترین صورت بهره 

ببرند.«

اخبار

۷ درصدجمعیت زنجان به 
بیماری دیابت مبتلا هستند

استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
زنجان به بیماری دیابت در استان زنجان 
جمعیت  درصد  گفت:»۷  و  کرد  اشاره 
مبتلا  دیابت  بیماری  به  زنجان  استان 

هستند.«
وی با بیان اینکه علت بیش از ۴0 درصد 
ابتلا به بیماری دیابت کم تحرکی است، 
کم  و  وزن  اضافه   کرد:»متاسفانه  اظهار 
زنجان  استان  مردم  بین  در   تحرکی 
بیشتر شده است و این اصلًا خوب نیست 

و سلامتی را تهدید می کند.«
استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
زنجان بر تقویت سبک زندگی اسلامی 
تأکید کرد و گفت:»متاسفانه جامعه از 
سبک زندگی اسلامی و ایرانی دور شده 

است.«
قزلباش با بیان اینکه کلینیک دیابت در 
استان زنجان فعال است، افزود:»کلینیک 
دارای  زنجان  استان  دیابت  تخصصی 
سطح یک بوده و تاکنون توانسته خدمات 
خوب و مطلوبی را به جامعه هدف خود 

ارائه دهد.«

محیط زیست با عاملان 
حمله به گراز برخورد قانونی 

خواهد کرد
کل  اداره  عمومی  روابط  مدیر 
زنجان  استان  زیست  محیط  حفاظت 
گفت:»محیط زیست با متخلفان حمله 
به یک قلاده گراز در روستای خورجهان 
از توابع شهرستان ماهنشان که با برنامه 
ریزی قبلی صورت گرفته، برخورد قانونی 

خواهد کرد.«
گفتگویی  در  گذشته  روز  باقری،  امجد 
های  بررسی  و  کرد:»تحقیقات  اظهار 
کارشناسان این اداره کل نشان می دهد 
که تنی چند از اهالی روستا به همراه سگ 
های گله، پای در محل زندگی این جانور 

گذاشته و این حادثه را خلق کرده اند.«
وی اظهار داشت:»مشاهده صحنه جدال 
سگ های روستا با این گراز، بیانگر آن 
به  را  گراز  دیده،  حادثه  مرد  که  است 
افراد  و  دهد  می  هول  ها  سگ  سمت 
آسوده  خیالی  با  نیز  محل  در  حاضر 
فیلمبرداری کرده و پیرمرد را نجات نمی 

دهند.«

کتاب دانش آموز زنجانی 
رونمایی شد

دانش  کتاب  نخستین  از  رونمایی  آیین 
فرهنگی سمای  و  آموزشی  مرکز  آموزی 
معاون  حضور  با  دوشنبه  شامگاه  زنجان 
آموزشی و پژوهشی سازمان سما برگزار شد.
به سطح  »تابش های خورشیدی  کتاب 
فتو  و چگونگی نصب سلول های  زمین 
ولتائیک« توسط محمد سپهر شهریاری 
با  متوسطه  دوره  نهم  پایه  آموز  دانش 
راهنمایی دکتر سید عمیدالدین موسوی 

تألیف شده است.
و  نظارت  شورای  دبیر  ماکوئی،  حمید 
هماهنگی مدارس سما زنجان در رونمایی 
های  تابش  گفت:»کتاب  کتاب  این  از 
چگونگی  و.  زمین  سطح  به  خورشیدی 
نصب...« حاصل فعالیت ۲ ساله دانش آموز 
محمد سپهر شهریاری در تیم پژوهشی 
انرژی های نو باشگاه پژوهشگران جوان و 
نخبگان مرکز آموزشی و فرهنگی سمای 

زنجان است.
اولین کتاب دانش  افزود:»این کتاب  وی 
دانشگاهی  داوری  مورد  که  است  آموزی 

قرار گرفته است.«

اعضای یک شرکت هرمی 
در رباط کریم دستگیر شدند

کریم  رباط  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
این  در  هرمی  شرکت  یک  شناسایی  از 
تلاش  گفت:»با  و  داد  خبر  شهرستان 
مأموران نیروی انتظامی رباط کریم اعضای 

این باند دستگیر شدند.«
اظهار  گذشته  روز  پورسعادت  شهرام 
داشت:»در پی گزارش های ارسالی مبنی 
بر فعالیت یک شرکت هرمی در شهرستان 
رباط کریم تلاش مأموران برای شناسایی 

اعضای این باند آغاز شد.«
وی ادامه داد:»در بررسی های اولیه مأموران 
این  که  شد  مشخص  انتظامی  نیروی 
شرکت در زمینه بازاریابی فعالیت غیرمجاز 

می کند.«
کریم  رباط  انتظامی  نیروی  فرمانده 
نیروی  مأموران  راستا  این  افزود:»در 
انتظامی این شهرستان موضوع را به صورت 
ویژه در دستور کار قرار دادند و محل دقیق 

فعالیت این شرکت را شناسایی کردند.«
به گفته وی مأموران 1۴ نفر از اعضای این 
باند را دستگیر کردند و به پلیس آگاهی 

انتقال دادند.

سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن 
منصوب شد

در  شهرسازی  و  راه  وزیر 
به  را  نبیان  علی  حکمی 
مدیره  هیات  عضو  سمت 
ملی  سازمان  سرپرست  و 
منصوب  مسکن،  و  زمین 

کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، 
حکم  در  اسلامی  محمد 
به  نبیان  علی  انتصاب 

عنوان عضو هیات مدیره و سرپرست سازمان ملی زمین و 
مسکن، تصریح کرده است:»نظر به تعهد و سوابق علمی و 
مدیریتی جنابعالی، به موجب این حکم شما را به سمت 
عضو هیأت مدیره و سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن 
منصوب می نمایم. امید است به حول و قوه الهی موفق و 

پیروز به این مسیر ادامه دهید.«

تعمیر 6۲ هزار واحد مسکونی در 
کرمانشاه به پایان رسید

و  مسکن  سازمان  رئیس 
شهرسازی گفت:»100 هزار 
واحد مسکونی در کرمانشاه 
دیده  آسیب  زلزله  اثر  بر 
واحد  هزار   ۶۲ که  بودند 
تعمیری و 38 واحد احداثی 
بوده و تاکنون عملیات تعمیر 
تعمیر  به  نیازمند  واحدهای 

به پایان رسیده است.«
آخرین  تشریح  نشست خبری  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
خدمات دولت به مناسبت سالگرد زلزله کرمانشاه با حضور 
اسماعیل نجار رئیس سازمان مدیریت بحران کشور، هوشنگ 
و  وزیر  مقام  قائم  حریرچی  ایرج  کرمانشاه،  استاندار  بازوند 
معاون کل وزارت بهداشت، مرتضی سلیمی رئیس سازمان 

امداد و نجات جمعیت هلال احمر برگزار شد.

بیش از 96 درصد از اردکانی ها 
باسوادند

کل  اداره  سوادآموزی  معاون 
یزد  استان  آموزش وپرورش 
در  سواد  گفت:»شاخص 
شهرستان اردکان ۹۶.3 درصد 

است.«
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مرآت امین الرعایا ظهر دیروز 
آموزش وپرورش  نشست  در 
اشاره  با  اردکان  شهرستان 

سوادی،  بی  نرخ  کاهش  درزمینه  گرفته  صورت  اقدامات  به 
گفت:»امسال نیز جمهوری اسلامی ایران موفق شده است تا جایزه 

یونسکو درزمینه آموزش و سوادآموزی را کسب کند.«
وی افزود:»این جایزه به خاطر آموزش مهارت های ACDL در کنار 
سوادآموزی به کشور ما تعلق گرفت و به عنوان یکی از طرح های 

برتر؛ اما بسیاری از کشورها در این زمینه از ما جلوتر هستند.«

اخبار

سردار محمدیان عنوان کرد؛
کشف بار چوب فاقد بارنامه گمرکی به 

ارزش 3 میلیارد در جاده کرج
فرمانده انتظامی استان از توقیف یک دستگاه خودرو تریلر حامل 
بار چوب قاچاق به ارزش 3 میلیارد ریال در جاده مخصوص کرج 

خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سردار عباسعلی محمدیان در جمع 
خبرنگاران، گفت:»در اجرای دستورالعمل های مبارزه با قاچاق کالا 
و ناامن کردن محورهای مواصلاتی استان برای قاچاقچیان کالا، 
گشت های هدفمند اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی 
استان در حین گشت زنی در محدوده جاده مخصوص کرج به 
یک دستگاه خودرو تریلر حامل بار کالای ترانزیتی مظنون شدند.«
وی افزود:»ماموران با رعایت موارد حفاظتی و امنیتی، خودرو را 
متوقف و در بازرسی از آن تعداد ۴ هزارو 550 ورق چوب و تخته 

قاچاق فاقد بارنامه گمرکی معتبر کشف کردند.«
فرمانده انتظامی استان البرز با بیان این که ارزش کالاهای قاچاق 
کشف شده 3 میلیارد ریال برآورد شده است، گفت:»در این رابطه 
یک نفر دستگیر و به همراه خودرو توقیف شده به اداره تعزیرات 

حکومتی استان البرز منتقل شدند.«

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
 استانداری البرز:

بدون شک از این دوران سخت، 
سربلند عبور می کنیم

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری البرز گفت:»شک 
نکنید ما از این دوران سخت ولی سازنده با سربلندی عبور خواهیم 

کرد.«
رسانی  اطلاع  پایگاه  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
استانداری البرز، دکتر شهبازی در نشست مشترک مدیران کل 
حوزه معاونت سیاسی و فرمانداران استان ضمن دعوت و توصیه 
اکید به اعضای جلسه برای وحدت و اتفاق به منظور خدمت بهتر به 
مردم اظهار کرد:»شک نکنید که ما از این دوران سخت ولی سازنده 

با سربلندی خواهیم گذشت.«
در این جلسه که ۴ ساعت به طول انجامید ابتدا مدیران کل مدعو 
ضمن یادآوری و تاکید به وظایف و رسالت های مهم ادارات کل 
مربوطه گزارش جامعی از مصوبات و پیگیری های انجام شده 
ادامه  در  و  کردند  ارئه  معاونت  های چهارگانه  اولویت  پیرامون 
انجام شده پیرامون شاخص  اقدامات  فرمانداران استان گزارش 
ها را به کارگروه های 1۲گانه، حقوق شهروندی، افزایش نشاط 
و شادابی، ورزش و جوانان و اقدامات انجام شده در حوزه بانوان را 
ارائه و انتقادات و خواسته های مغفول مانده فرمانداران از ستاد را به 

صورت شفاف بیان کردند.

کوتاه از البرز

دانشجویان علوم پزشکی جهرم
سفیر سلامت شدند

از  نفر   300 حضور  با  دانشجویی  سلامت  سفیران  همایش 
علوم  و  بهداشت  عمل،  اتاق  پرستاری،  پزشکی،  دانشجویان 

آزمایشگاهی دانشگاه علوم پزشکی جهرم برگزار شد.
علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
پزشکی جهرم صبح روز گذشته در همایش سفیران سلامت، 
اظهار داشت:»ارزیابی وضعیت سلامت جسمی مهترین عامل در 

شناسایی به موقع بیماری های غیر واگیر است.«
تربیت  و  سلامت  سواد  سطح  افزایش  ارجمند  مجید  سید 
سفیران سلامت را از اهداف برگزاری این همایش عنوان کرد و 
گفت:»نقش سفیران سلامت ایجاد تغییر رفتار و نگرش برای 

ارتقای سطح سواد و سلامت جامعه است.«
وی با اشاره به اینکه سفیران سلامت دانشگاه می توانند اطلاعات 
بهداشتی و درمانی خود را در اختیار دانشجویان دیگر دانشگاه ها 
قرار داده و آموزش دهند، افزود: »خودمراقبتی موجب درمان 
از  ناشی  معلولیت های  و  ناتوانی ها  از  پیشگیری  و  موقع  به 

بیماری هایی چون دیابت، فشار خون و غیره می شود.«

حوادث ترافیکی علت فوت یک میلیون و 200 هزار نفر 
در جهان

این  در  نیز  جهرم   115 پزشکی  های  فوریت  مرکز  رئیس 
همایش گفت: حوادث ترافیکی سالانه جان یک میلیون و ۲00 
هزار نفر از مردم را در جهان می گیرد و 50 میلیون نفر را نیز 

مجروح می کند.
وحید سعادتمند افزود:»در کشور ما میزان مرگ و میر ناشی از 
حوادث رانندگی نسبت به بسیاری از کشورهای منطقه و جهان 
بالاتر بوده و این مسئله به مداخلات پیشگیرانه بیشتری نیاز دارد.«

عدم درمان بیماری های مقاربتی و ابتلا به بیماری های 
مهلک

عطیه جعفرزاده کارشناس جوانان واحد بهداشت خانواده معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی جهرم نیز در سخنانی با اشاره به 
بیماری های مقاربتی و آمیزشی گفت:»تقریباً همه افراد در مقابل 
این گونه بیماری ها آسیب پذیر بوده و هر چه میزان ایمنی افراد 
پایین تر باشد احتمال ابتلا به این دسته از بیماری ها بیشتر است.«

با  از وسایلی برای مقابله  به گفته وی پیشگیری و استفاده 
بیماری های مقاربتی می تواند خطر ابتلا به این بیماری ها را 
کم کند و متاسفانه هنوز هیچ روش بدون خطا و کاملا مطمئن 

برای جلوگیری از ابتلا به این دسته بیماری ها وجود ندارد.
مقاربتی  بیماری  که  صورتی  کرد:»در  خاطرنشان  جعفرزاده 
درمان نشود، خطر ابتلا به سایر بیماری ها مقاربتی چون ایدز 

و.. افزایش و حتی در مواقعی سبب ایجاد ناباروری می شود.«
در این همایش نیز بخش های مهمی از مضرات استفاده از مواد 
مخدر در قالب کارگاه آموزشی و آموزش های لازم در خصوص 
سبک زندگی آسان و سالم، تغذیه صحیح، مهارت های اجتماعی 

و پیشگیری از بیماری های رفتاری و دیابت مطرح شد.

خبر

شهر  شورای  گذشته  روز  علنی  جلسه  در 
تهران، » پیروز حناچی« با 11 رأی شهردار 

تهران شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، اعضای شورای 
روز  علنی  جلسه  در  تهران  شهر  اسلامی 
»عباس  گزینه  دو  میان  از  شورا  گذشته 
آخوندی« و »پیروز حناچی«، شهردار جدید 
توسط  رأی گیری که  در  انتخاب کردند.  را 
هیأت رئیسه انجام شد، پیروز حناچی 11  

رأی و عباس آخوندی 10 رأی کسب کرد.

با 11 رای؛
»پیروز حناچی« شهردار تهران شد

با  قایقرانی  فدراسیون  رئیسه  هیات  جلسه 
شود.  می  برگزار  امروز  موضوع   3 بررسی 
در این جلسه هیات رئیسه، رئیس کمیته 
اسلالوم به منظور ارائه گزارش نهائی مسابقات 
البرز  استان  در  شده  برگزار  آسیا  قهرمانی 

حضور خواهد داشت.
برگزاری  جهت  ریزی  برنامه  و  بررسی 
اردوهای المپیک ۲0۲0 و ارائه گزارش حضور 
آسیایی  بازیهای  در  قایقرانی  های  رشته 

جاکارتا ۲018 در دستور کار جلسه است.

صبح امروز؛
جلسه هیات رئیسه فدراسیون قایقرانی برگزار می شود

استاندار البرز خبر داد؛

پیشرفت۹2درصدیادامهپروژهبزرگراههمتدرالبرز

مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان البرز گفت: هشت قصه کوتاه این 
استان با راهیابی به بخش ۹0 ثانیه بیست و یکمین جشنواره بین المللی قصه گویی 

کانون پرورش فکری، در مرحله انتخاب مردمی قرار گرفتند.

محمود مروج افزود:»بیش از10هزار و۴۷0 قصه به جشنواره کشوری قصه گویی 
ارسال شد که از این تعداد حدود هفت هزار اثر به بخش ۹0 ثانیه اختصاص یافت 

و ازمیان آن ها 1۲0 قصه به مرحله  داوری نهایی رسید.«

هشت قصه کوتاه البرز در مرحله انتخاب مردمی قرار گرفتند
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

وضعیت زباله در کشورهای جهان 
چگونه است؟ )بخش آخر(

  سنگال
بازیافت زباله در سنگال به صورت صنعتی انجام نمی شود اما بخشی از 

زندگی روزانه مردم سنگال است.
در این کشور همه چیز بازیافت می شود. از کیسه های پلاستیکی 
تا کتاب تمرین مدارس، قوطی های غذا، بطری آب معدنی و حتی 
پوست میوه. گفته می شود پوست میوه برای استفاده در صنعت 

عطرهای ارزان جمع آوری می شود.
قوطی های رب گوجه به لیوان آب مردم مناطق روستایی تبدیل شده 
و در خیابان ها نیز مورد استفاده متکدیان قرار می گیرد. از روزنامه ها و 
اسناد اداری قدیمی برای پیچیدن نان، میوه و بادام استفاده می شود.

از کیسه های پلاستیکی برای ساخت کفش استفاده شده و عده ای 
از مردم با هوش این کشور به جمع آوری زباله های فلزی برای ارسال 

آنها به کارخانه های اروپایی می پردازند.
شرکت زباله های “آلسیون” سوئیس قراردادی را به ارزش ۹ میلیون 
دلار با دولت سنگال منعقد کرده تا زباله های داکار پایتخت این کشور 

را جمع آوری کند.

  فرانسه
فرانسه با تصویب قانون مدیریت پسماند در دهه80 یکی از پیشگامان 
مدیریت نوین پسماند در دنیا به شمار می آید. بنابرین این قانون در 
فرانسه تمامی مسائل به تولید،حمل ونقل و دفع پسماندها تحت قاعده 

ونظام خاصی صورت می گیرد.
مطابق نخستین ماده قانون پسماندها، حمل ونقل طبقات خاص 
پسماندها باید ممنوع شود یا به طور خاص تحت یک ضابطه از پیش 
تعیین شده به ویژه بین کشورها تبدیل شود و مطابق ماده ۲0 قانون 
آیین دادرسی کیفری فرانسه، پلیس قضایی موظف به تحقیق و 

بررسی در زمینه تخلفات مربوط به مدیریت پسماندها است.
علاوه بر این مقامات بهداشتی نیز حق نظارت و بازرسی دارند. طی 
موادی از قانون نیز عناوین مجرمانه مرتبط با پسماندها مشخص شده 
اند که ارتکاب آنها مطابق آخرین اصطلاحات  قانون مجازات تا دو سال 

زندان و جریمه تا هفت هزار و پانصد یورو است.

  اسپانیا
نکته اساسی در این کشور محدود بودن زمین است.از همین رو برنامه 
ریزی یکپارچه ای در مجلس این کشور برای حصول به سرزمین 

»بدون پسماند« و »بدون دفن« آغاز شد.
این کشور ابتدا استراتژی »بدون پسماند« را سرلوحه خود قرار داد. 
این بدان معنی است که باید به نحوی حرکت کرد که تولید زائدات 
در مبدا تحت کنترل در آید و تولید کنندگان در همکاری با شهرداری 

ها، بحث کاهش زائدات را نیز مورد توجه قرار دهند؛
و  شهر  این  سورای  همراه  به  بارسلون  شهرداری  مثال،  برای 
سوپرمارکت ها و عمده فروشان بزرگ در فوریه۲00۶ برنامه »چرا 
کیسه پلاستیکی؟ کیسه های قابل بازیافت استفاده کنید« را اجرا 

کرد.
دومین استراتژی ارائه شده در اسپانیا همانا استفاده مجدد از زائدات 
در بخش های صنعتی، تجاری وخانگی است. حدود نیمی از زائدات 
دفع شده در اسپانیا به تجاری و صنعتی اختصاص دارد. این موسسات 

باید هزینه جمع آوری ودفع زائدات خود را بپردازد.
این موضوع به همراه مشوق های اعلام شده از سوی سازمان ملی 
حفاظت محیط زیست باعث تشویق این بخش ها به استفاده مجدد از 
زائدات فلزی، ساختمانی و نخاله ها ، چوب باغبانی، پلاستیک و حتی 

قسمتی از زائدات غذایی شده است.
درسال۲005 حدود ۹۴ درصد از زائدات ساختمانی،۹۲ درصد از 
قراضه های آهنی، 51 درصد از زائدات باغبانی و۷ درصد از زائدات 

غذایی برای مصارفی به کار گرفته شده اند.

ضدزلزله ترین آسمانخراش جهان
مقاوم ترین ساختمان جهان در مقابل زلزله در رقابت بین المللی 

معماری مشهور دی ای ام در آلمان، معرفی شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از نیواطلس، به دنبال برگزاری 
یک رقابت بین المللی معماری مشهور موسوم به دی ای ام در آلمان، 
ضدزلزله ترین ساختمان دنیا که در طراحی و ساخت آن از فناوری 

تازه ای استفاده شده، مشخص شد.
که  است  رقابت  این  برنده   LBR&A Architectos شرکت 
ساختمان Torre Reforma را برپا کرده است. این ساختمان 
بلندترین ساختمان در شهر مکزیکوسیتی محسوب می شود و ارتفاع 

آن به ۲۴۶ متر می رسد.
انتخاب این ساختمان با بررسی بیش از 1000 برج بلند در دو سال 
اخیر صورت گرفته است. طراحی ظاهر این ساختمان تفاوتی با 
دیگر ساختمان های عادی ندارد و تنها در یک سوم بالایی آن ظاهر 

ساختمان شبیه به یک گونیاست.
بخش پایینی این ساختمان هم به قسمت های مختلفی تقسیم شده 
که می توانند کاربری های مختلفی داشته باشند. یکی از این بخش ها 
یک باغ کوچک و دیگری یک ساختمان تاریخی است که بازسازی 
شده و در قالب لابی اصلی آسمان خراش مورد استفاده قرار می گیرد.
ساختمان مذکور استاندارد ال ای ای دی را هم به دست آورده 
که نشان دهنده حداکثر میزان سازگاری آن با محیط زیست 
و امکان بازیابی و استفاده مجدد از آب باران در درون آن برای 
تهویه و غیره است. در این ساختمان توربین های کوچک بادی 
هم برای کاهش مصرف برق و استفاده از روشی جدید برای تولید 

الکتریسیته وجود دارد.

جهنم در بهشت کالیفرنیا
به گزارش »دنیای هوادار«، ساکنان اندک باقیمانده در شهر شمالی 
پارادایس )به معنای بهشت( در کالیفرنیا، حالا چیزی از اموال و 
وسایلشان باقی نمانده است. تقریبا کل این شهر ۲۷هزار نفری در دود 
و خاکستر فرو رفته است و آتش سوزی همچنان ادامه دارد. هزاران 
آتش نشان برای کنترل این آتش سوزی  دست به کار شده اند، اما وزش 
بادهای شدید و سرعت سریع آتش، شهرهایی چون پارادایس را به 

تلی از خاکستر بدل کرده است.
از  تاریخ کالیفرنیاست که بیش  این، سهمگین ترین آتش سوزی 
۲50 هزار نفر از ساکنان جنوب و شمال این ایالت را ناچار به تخلیه 
فوری کرده است. تعداد قربانیان این آتش سوزی رو به افزایش است 
و بنا بر آخرین گزارش ها، تعداد کشته ها تاکنون به ۲5 نفر رسیده 
است و از سرنوشت 35 نفر هم خبری در دست نیست. به این ترتیب، 
این آتش سوزی سومین آتش سوزی مرگبار از زمان ثبت تلفات ناشی 
از آتش سوزی ها در این ایالت است. هواشناسان هشدار داده اند که 
وضع جوی ممکن است در طول چند روز آینده ادامه یابد و وزش 
بادهای شدید ممکن است به شعله وری بیشتر آتش ها بینجامد. مارک 
گیلاردوچی از دفتر فرمانداری ایالت کالیفرنیا گفته است: »وسعت و 

شدت ویرانی غیر قابل باور و بسیار ناراحت کننده است.«

از گوشه و کنار جهان

ثبت تپه های »مریخی« دامغان در ناسا
تپه های »مریخی«  ایرنا،  از  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
دامغان استان سمنان در کنار دره ستارگان قشم، گندم بریانک 
کرمان و منطقه ای در کاشان، به عنوان ۴ پارک گردشگری فضایی 

در ناسا ثبت شد.
»محمود خوشنویسان«، رئیس انجمن نجوم و ستاره شناسی استان 
سمنان در گفت و گو با ایرنا افزود: ثبت تپه های مریخی در ناسا به عنوان 
پارک گردشگری فضایی، ظرفیتی ملی برای رونق گردشگری علمی و 
به سود کشور است. این تپه ها در چند نقطه قرار دارد که اصلی ترین 
آنها در دهستان »تویه رودبار« در مسیر روستای »نمکه« در 5۷ 
کیلومتری شمال دامغان و دیگری در نزدیکی روستای »رشم« در 

130 کیلومتری جنوب دامغان قرار گرفته است.
رئیس انجمن نجوم و ستاره شناسی استان سمنان گفت: با ثبت 
این مجموعه در ناسا، بودجه ای به این مجموعه تعلق می گیرد و 
باید با سرعت بخشیدن به ایجاد زیرساخت ها و فراهم کردن زمینه 
ورود گردشگر به تپه های مریخی، همت و توجه مسئولان برای 

رونق گردشگری در این منطقه تقویت شود.
خوشنویسان با اشاره به جذابیت ثبت جهانی تپه های مریخی 
عظیم  سیل  که  است  مهمی  ویژگی  ناسا  ثبت  افزود:  دامغان، 

گردشگر بویژه گردشگران علمی دنیا را به این منطقه می کشاند.
وی به ضرورت تأمین زیرساخت های لازم برای این مجموعه اشاره 
کرد و گفت: با ثبت تپه های مریخی دامغان در ناسا، انگیزه تأمین 
زیرساخت های مورد نیاز برای استفاده از این نعمت خدادادی باید 
ایجاد شود. دولت با کمک بخش خصوصی با نگاه ویژه به این 
مجموعه، باید زیرساخت های لازم را برای ورود گردشگران به این 

مجموعه فراهم کند.

دانش آموختگان؛ 30 درصد بیکاران کشور  
به گزارش »دنیای هوادار«، محمدسعید سیف، مدیر کل دفتر 
ارتباط صنعت با دانشگاه وزارت علوم، تحقیقات و فناوری گفت: 
از میان  بیکاران کشور  یا 30 درصد  »هم اکنون حدود یک سوم 
داد:  ادامه  سیف  هستند.«  دانشگاه ها  دانش آموختگان  جامعه 
»با تمام ظرفیت ها و توانمندی ها، می توان گفت برنامه ها موفق 
نبوده و چهار میلیون دانش آموخته دانشگاهی مسیر ساده ای برای 
کارآفرینی و اشتغال ندارند.« او گفت: »هم اکنون حدود سه هزار 

واحد دانش بنیان در کشور فعال است.«

افتتاح نخستین پل شیشه ای ایران
در اسفندماه

به گزارش »دنیای هوادار«، به گفته مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری استان اردبیل، نخستین پل تمام شیشه ای 
ایران در شهر هیر اواخر اسفند افتتاح می شود.طول اولین پل معلق 
تمام شیشه ای خاورمیانه که روی رودخانه هیرچایی به بهره برداری 
می رسد، ۲08 متر، عرض آن 5/ 1 متر و ارتفاع آن 100 متر است. 
3 میلیارد ریال اعتبار به منظور تامین زیرساخت های این پروژه 
گردشگری در نظر گرفته شده است. این پل شیشه ای نخستین 
پل معلق در سطح کشور و جزو نمونه های ممتاز در سطح جهانی 
است. یکی از فازهای این پروژه پل شیشه ای بوده و بقیه نیز شامل 

مجتمع های تجاری،  خدماتی و رفاهی خواهد بود.

افتتاح یکی از بزرگترین تصفیه خانه های 
فاضلاب کشور در اهواز

به گزارش »دنیای هوادار«، اسحاق جهانگیری ظهر یکشنبه در ابتدای 
ورود به شهرستان آبادان در فرودگاه آبادان با اشاره به اینکه قرار است 
طرح های بی شماری در این سفر افتتاح شود، بیان کرد: عمده طرح 

هایی که در این سفر افتتاح می شود در حوزه آب و خاک است.
وی با اشاره به اینکه شوری آب، مشکلات بی شماری را برای مردم 
آبادان و خرمشهر ایجاد کرده است، بیان کرد: طرح انتقال آب غدیر 
که مشکل شوری آب این دو شهر را برطرف می کند در این سفر 

افتتاح می شود.
جهانگیری به افتتاح تصفیه خانه شرق اهواز در این سفر نیز اشاره کرد 
و گفت: این تصفیه خانه یکی از بزرگترین تصفیه های فاضلاب اهواز که 
خوشبختانه تکمیل شده است و در این سفر به بهره برداری می رسد.

وی با اشاره به نیروگاه سیکل ترکیبی بهبهان تصریح کرد: 300 
میلیون یورو در این طرح سرمایه گذاری انجام گرفته و با حضور 

وزیر نیرو به بهره برداری می رسد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به افتتاح ورزشگاه باشگاه فولاد 
خوزستان در این سفر بیان کرد: به شرکت های بزرگی که در 
خوزستان فعال هستند؛ تکلیف شده است که بخشی از درآمدهای 

خوزستان در امور اجتماعی مردم هزینه کنند.
جهانگیری در خصوص بازگشت تحریم های آمریکا علیه کشورمان 
نیز گفت: این کار آمریکا برخلاف قانون و عرف بین المللی است 
از سوی دیگر در این ماجرا کشورمان بود که به خوبی به تعهدات 
بین المللی خود عمل کرد که سازمان بین المللی انرژی اتمی همه 

فعالیت های ما را تائید کرده است.
وی تاکید کرد: رئیس جمهور آمریکا از زمان روی کار آمدن به دنبال 
ایجاد فضای نا امن برای کشور مان بوده است تا سرمایه گذاران 

داخلی و خارجی در کشور حضور پیدا نکنند.

شهرهای ایران

شهری
به گزارش »دنیای هوادار«، سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج ضمن تکذیب خبر قطع درخت در مسیر پروژه بلوار شهید ناصر بخت، 
گفت: در مسیر اجرای طرح های عمرانی در این کلان شهر، هیچ درختی قطع نمی شود 

بلکه از محلی به محل دیگر منتقل خواهد شد.

پیمان بضاعتی پور با بیان اینکه در برخی مواقع به دلیل توسعه شهری درختان جایی 
قرار گرفته اند که اجرای پروژه های شهری را دچاراختلال می کند گفت: در مسیر 
اجرای پروژه بلوار شهید ناصر بخت تعدای درخت وجود دارد که برنامه ریزی لازم برای 

جابجایی اصولی و انتقال آن ها به نهالستان بزرگ کرج صورت گرفته است.

هیچ درختی درمسیراجرای طرح های عمرانی کرج قطع نمی شود

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه رفع 
بدمسکنی در اولویت سیاست های شهری در 
تهران قرار دارد، اظهار کرد: در تهران اولویت 
با رفع مشکل بدمسکنی است چراکه امروز 
با گسترش نوعی از سرپناه سازی در نواحی 
جنوب  و  جنوب  ویژه  به  شهر  پیرامونی 
سرعت  به  باید  که  هستیم  مواجه  شرقی 
راهکاری برای مهار آن اتخاذ کرد بنابراین رفع 
بدمسکنی در اولویت سیاست های شهری در 

تهران قرار دارند.
محمدسعید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
با تاکید بر اینکه در حال حاضر در  ایزدی 
مجموعه شهری تهران پنج هزار هکتار درگیر 
کیفیت  ارتقای  داد:  ادامه  است،  بدمسکنی 
زندگی شهری از طریق ساماندهی وضعیت 

بدمسکنی باید در اولویت قرار بگیرد. 
ایزدی در پاسخ به این سوال که آیا امکان دارد 
در جریان تغییر سیاست ها برای عرضه پرفشار 
مسکن موضوع انبوه سازی در بافت فرسوده 
اجرا شود، به ایلنا گفت: بر اساس طرح ها و 
برنامه هایی که در بیش از چهار سال گذشته 
تلاش کردیم آنها را تدوین و تصویب کنیم 
اساسا انبوه سازی در بازآفرینی شهری معنا و 

مفهوم ندارد. 
وی افزود: بازآفرینی شهری در مقیاس محله 

با مشارکت اهالی در قالب نوسازی تدریجی 
طرح های  اجرای  در  و  می شود  عملیاتی 
بازآفرینی باید پایبند اسناد بالادستی مانند 
طرح های تفصیلی شهری باشیم. وی تاکید 
کرد: هر شهری طرح تفصیلی تعیین شده ای 
دارد که در این اسناد درباره میزان تراکم ها و 
ساخت و سازها در هر محله تعیین تکلیف 
شده و باید قانون مدارانه عمل کنیم و از سقف 

پیش بینی شده عدول نکنیم.
 ایزدی ادامه داد: هر بافت در هر محله و 
دارد  را  هر شهری مقتضیات خاص خود 

برای مثال در بافت فرسوده محله سیروس 
که در مجاورت منطقه تاریخی قرار دارد 
اما  هستیم  مواجه  ارتفاعی  محدودیت  با 
منطقه  فرسوده  بافت  در  است  ممکن 
دیگری اجازه ساخت و ساز تا هشت طبقه 
را هم داشته باشیم بنابراین اعمال و اجرای 
به فرد  سیاست ها در هر منطقه منحصر 
است و نمی توانیم یک نسخه را برای تمام 

محله ها تجویز کنیم. 
وی با اشاره به سیاست های توسعه مسکن در 
کشور اظهار کرد: اخیرا بخشنامه ای تدوین و 

ابلاغ شده است که برای اولین بار به بحث 
اجرای ماموریت ها در حوزه مسکن می پردازد. 
در این بخشنامه و این برنامه سعی داریم که 
میزان ظرفیت جمعیت پذیری در شهرهای 
مختلف را تعیین کنیم تا سیاست گذاری ها 
بر اساس ظرفیت جمعیت پذیری شهرها از 
طریق سیاست های سه گانه توسعه مسکن 

به اجرا برسد. 
گانه  سه  سیاست های  به  اشاره  با  ایزدی 
توسعه  سیاست  سه  افزود:  مسکن  توسعه 
طرح های  اجرای  از  استفاده  با  درونی 
بازآفرینی شهری، سیاست توسعه تدریجی 
زمین  آماده سازی  طرح های  از  استفاده  با 
ایجاد  طریق  از  منفصل  توسعه  سیاست  و 
شهرهای جدید وجود دارد که باید بر اساس 
این سه سیاست نسبت به اجرای برنامه های 
پذیری  به میزان جمعیت  توجه  با  مسکن 

شهرها اقدام کرد. 
برای  افزود:  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
اینکه بتوانم برنامه عملیاتی مسکن را به وزیر 
جدید ارائه دهم از تمام استان ها خواسته ام به 
سوالاتی مبنی بر اینکه در مناطق مختلف 
میزان جمعیت پذیری چقدر است و از طریق 
مسکن  توسعه  سیاست های  از  یک  کدام 

می توان اقدام کرد، پاسخ دهند.

جنوب و جنوب شرقی پایتخت؛ محدوده جغرافیایی بد مسکن ها 

 :)Compact city( شهر فشرده
بعد از کنفرانس جهاني محیط زیست و توسعه 
رابطه  برقراري  براي  تلاش   1۹8۷ سال  به 
منطقي بین فرم شهر و پایداري آن افزایش 
یافت که حاصل بسیاري از آنها حمایت از فرم 
شهري متراکم و با کاربریهاي مختلط بود که با 
عنوان »شهر فشرده« شناخته مي شود. ریشه 
و خاستگاه این فرم شهرهاي سنتي اروپاست 
بالا،  نسبتاً  تراکم  از مشخصه هایي چون  که 
کاربری های مختلط در فضاي شهري، اتکاي 
کمتر به اتومبیل، تلفیق فرم و عملکرد برخوردار 
از  که  است  مشترکي  برداشت  این  و  بودند 

تعاریف مختلف این مفهوم استنتاج مي شود. 
ایده شهر فشرده از نظر تاریخي واکنشي است به 
روند تاریخي پراکنش شهري در کشورهاي توسعه 
یافته که حاصل نگرشي مدرنیستي به ساماندهي 
شهري و تاکید بر دو اصل جدایي عملکردي و 
اتکاء به اتومبیل در حمل و نقل شهري مي باشد. 
این نگرش به عنوان یکي از اصول توسعه پایدار 
شهري در کنفرانس جهاني محیط زیست مورد 
تاکید قرار گرفته و بعدي جهاني یافته است. شهر 
در  است که  توسعه شهري  از  الگویي  فشرده 
آن تراکم شکلي معقول و منطقي دارد، فضاي 
شهري از عملکردهاي مختلف ترکیب یافته و 
زندگي شهري بیش از آنکه بر استفاده مفرط از 
اتومبیل استوار باشد مبتني بر سیستمهاي پیاده 

و حمل و نقل عمومي است.
از  عمدتاً  فشرده  شهر  نظریه  طرفداران 
کشورهاي اروپایي بوده و از حمایت سیاسي 
وسیعي از سوي این کشورها دریافت کرده است 
و از نمونه شهرهایي چون رم، بارسلونا، پاریس، 
آمستردام، لندن و ... به عنوان شهرهایي که 
بیشترین سر زندگي و روحیه فعالیت شهري 
و تعاملات اجتماعي و جذب توریست را داشته 
کمترین مصرف سوختهاي  عین حال  در  و 
فسیلي براي مصارف وسائط نقلیه موتوري و 

حمل و نقل را در مقابل شهرهاي آمریکا، کانادا 
و استرالیا دفاع مي کنند.

 
)Eco- City( شهر اکولوژیک 

غلبه دیدگاههاي زیست محیطي و اکولوژیکي 
در ادبیات مربوط به توسعه پایدار مفهوم شهر 
نظیر  مباحثي  در  را  شهر  بوم  یا  اکولوژیک 
برنامه ریزي شهري و توسعه اقتصادي و نیز 

عدالت اجتماعي وارد کرده است.
شهرهاي اکولوژیکي باید از اصولي پیروي کنند 
که عبارتند از: 1- بازنگري اولویت هاي کاربري 
اراضي به منظور ایجاد جوامع فشرده، متنوع، 
سبز، سالم، باصفا و با کاربریهاي مختلط حیاتي 
تسهیلات  سایر  و  ارتباطي  گره هاي  نزدیکي 
حمل  اولویتهاي  بازنگري   -۲ نقل.  و  حمل 
دوچرخه  روي،  پیاده  به  توجه  نقل جهت  و 
نقل  و  حمل  وسایل  سواري،  ارابه  سواري، 
عمومي به جاي خودروهاي شخصي و تاکید 
محیط هاي  احیاي   -3 نزدیک  دسترسي  بر 
شهري صدمه دیده به خصوص خورها، خطوط 
ایجاد   -۴ مردابها.  و  کوهستان ها  ساحلي، 
مسکن شایسته، ارزان، امن، راحت و از نظر 
بارور ساختن  اقتصادي مختلط 5-  و  نژادي 
عدالت اجتماعي و ایجاد فرصتهاي بهتر براي 
زنان، افراد رنگین پوست و ناتوان ۶- حمایت 
فضاي  ایجاد  طرح های  محلي،  کشاورزي  از 
سبز شهري و باغ شهرها ۷- ترویج بازیافت، 
فن آوري مناسب جدید و حفاظت از منابع 
مانده هاي  و پس  آلودگي  و همزمان کاهش 
تجاري  شرکتهاي  با  همکاري  خطرناک 8- 
با  اقتصادي  فعالیتهاي  از  حمایت  جهت 
ملاحظات اکولوژیکي و همزمان عدم تشویق 
مواد  تولید  و  استفاده  و  پسماندها  آلودگي، 
خطرناک. ۹- ترویج ساده زیستي داوطلبانه 
و تقبیح مصرف بی اندازه کالاهاي مادي 10- 
بالا بردن آگاهیهاي زیست محیطي از طریق 

آموزش فعالان و طرحهاي آموزشي که آگاهي 
اکولوژیک  پایداري  بهره مباحث  را در  عموم 
افزایش مي دهند. با توجه به این اصول شهر 
اکولوژیک شهري است پایدار و شهري است که 
مي تواند به ساکنین خود یک زندگي معني دار 
بدهد، بدون اینکه پایگاه اکولوژیکي که بر روي 

آن اتکا دارد را تخریب کند.
شهر اکولوژیکي که توسط گروه هاي متعددي 
چهار  داراي  که  است  شهري  شده  پیشنهاد 
در  دخالت  حداقل  باشد: 1-  زیر  خصوصیت 
محیط طبیعي ۲- حداکثر تنوع)از نظر کاربري 
زمین و فعالیتها( 3- حتي المقدور به عنوان یک 
نظام بسته ۴- تعادل بهینه بین جمعیت و منابع.

  )Healthy city(شهر سالم
در   1۹8۴ سال  در  بار  اولین  مفهوم  این 
آن  عنوان  با  کانادا  تورنتوي  در  کنفرانسي 
»سوي خدمات اولیه بهداشتي« عنوان گردید. 
در آنجا مقاله اي با عنوان شهر سالم خوانده شد 
که اولین جرقه برنامه شهر سالم به حساب 
مي آید. دو سال بعد از سوي سازمان بهداشت 
جهاني این موضوع به صورت جنبشي جهاني 

مطرح شد.
رهنمودها  از  عمدتاً  سالم  شهرهاي  مفهوم 
جهاني  بهداشت  سازمان  توصیه هاي  و 
 )World Health Organization(
نشات مي گیرد. جنبش شهرهاي سالم گرچه 
لیکن  گردید  آغاز  صنعتي  جوامع  در  بدواً 
از آن  نیز  به توسعه  به تدریج کشورهاي رو 
پلي  واقع  در  سالم  شهر  کرده اند.  استقبال 
بین شهرهاي فعلي و شهرهاي آرماني آینده 
است و رسیدن به شهرهاي آرماني مستلزم 
افراد  بالفعل  و  بالقوه  حمایتهاي  و  مشارکت 
جامعه استفاده از تجارب و طرحهاي شهرهاي 
با تجربه جهان، همچنین مدیران و برنامه ریزان 
با تجربه و کارآمد و مؤثر است. به تعبیر سازمان 

بهداشت جهاني، شهر سالم شهري است که 
به طور دائم سیاستهاي عمومي خود را توسعه 
مي بخشد و آنگونه محیط فیزیکي و اجتماعي 
را ایجاد مي نماید که طي آن مردم همدیگر را 
حمایت مي کنند کنش متقابل دارند و با توان 
کامل وظایف خود را اجرا مي نمایند. به عبارت 
دیگر شهر سالم، شهري است که رشد فردي و 
اجتماعي را در سایه سلامت جسمي و رواني 

افراد جامعه میسر کند.
هدف شهر سالم ایجاد نیروي محرکه اي براي 
محیطي  مشکلات  رفع  و  بهداشت  تأمین 
شهرهاي  جنبش  از  منظور  و  شهرهاست 
سالم ایجاد یک نوع رابطه بین شرایط زندگي 
با توجه به تعاریف  شهري و بهداشت است. 
داشته  سالم  شهر  یک  که  خصوصیاتي  و 
باشم مي توان گفت شهر سالم شهري است 
اجتماعي،  رواني،  لحاظ  از  بتواند  انسان  که 
اقتصادي، فرهنگي، تاریخي و زیست محیطي با 
طبیعت، اجتماع ومحیط ساخته شده خویش 
رابطه صمیمي داشته باشد. در ایران نیز پروژه 
شهر سالم در کوي سیزده آبان منطقه بیست 
شهرداري تهران از سال 13۷1 به عنوان منطقه 

آزمایشي در حال اجرا است. 
بسیار  مفهومي  پایدار  شهر  مفهوم  بنابراین 
ارزشمند و نوید بخش است و جانشیني موجه 
و معقول براي شهرسازي مخرب قرن بیستم 
محسوب مي شود که در آن به موازات توجه به 
مسائل زیست محیطي، به مسائل اجتماعي و 
انساني، نظیر مسکن مناسب و زندگي حداقل 
نیز توجه مي شود. آلودگي ازدحام و شلوغي، 
بي هویتي، بیگانگي، بیروحي و دوري از طبیعت 
را از شهر مي گیرد و محیطهایي قابل پیاده روي، 
فعال، پرتحرک و اجتماعي تحویل مي دهد و 
بر صاحبان حرفه، برنامه ریزان و شهر سازان 
است که این دیدگاه جدید را قوت بخشیده 

زمینه هاي عملي و اجرایي آن را بیابند.

آیا شهرهای ما پایدار هستند؟
به گزارش »دنیای هوادار«، مفهوم شهر پایدار مفهومي بسیار ارزشمند و نوید بخش 
است و جانشیني موجه و معقول براي شهرسازي مخرب قرن بیستم محسوب مي شود 
که در آن به موازات توجه به مسائل زیست محیطي، به مسائل اجتماعي و انساني، نظیر 
مسکن مناسب و زندگي حداقل نیز توجه مي شود. با توجه قابل ملاحظه و مستمر افراد، 
محققین و دولتها در مورد مسئله پایداري زیست محیطی در سه دهه پایاني قرن 
بیستم، به نظر مي رسد تقاضا براي توسعه پایدار شهري و شهرهاي پایدار مهمترین 

چالش فراروي بشریت در قرن بیست و یکم باشد.
 از سوي دیگر جستجو براي یافتن شهر ایده آل یعني آن شکلي از شهر که بتواند 
هم امتیازات تکنولوژیک و هم روحیه سالم زندگي روستایي را بر اساس ایده هاي 
روشنگرانه عدالت اجتماعی بیان کند از قرن هاي بسیار دور مورد توجه و یکي از دل 
مشغولیهاي مهم بسیاري از فلاسفه، مصلحان اجتماعي، نویسندگان، معماران، برنامه 
ریزان و شهر سازان بوده است. در دهه هاي پایاني قرن بیستم با توجه به رشد فزاینده 
نگراني هاي زیست محیطي و بروز برخي بحران هاي اکولوژیکي و نتیجتاً ناپایداري هاي 
محیطي جستجو براي یافتن شهر ایده آل)آرمانشهر( جاي خود را به این سؤال داد: 
نمود شهرسازي توسعه پایدار شهري در دیدگاهها و پارادایم هاي مختلفي ظهور یافته 
و با توجه به ابعاد اجتماعي - اقتصادي و زیست محیطي مسئله در سطح جهاني بازتاب 
قابل توجهي پیدا کرده است. لیکن در این مجال به طور مختصر به بررسي دیدگاه هایي 

که بیشتر مورد توجه و استقبال واقع شده مي پردازیم:

عضو شورای اسلامی شهر کرج گفت: استفاده 
از حمل و نقل پاک مثل »تراموا« بستر توسعه 

شهری را محقق می سازد. 
به گزارش »دنیای هوادار«، جلسه »مطالعه 
و  راهبردی  اقتصادی،  سنجی  امکان  ویژه 
عملیاتی جذب سرمایه گذار جهت ایجاد بالقوه 
سامانه تراموای سبک شهری و حومه شهری 
در منطقه عمومی شهرستان کرج و حومه، 
همچنین ارتباط با فرودگاه بین المللی پیام در 
تطابق با نیازمندی های منابع سرمایه گذاری 
در  اروپایی  مالی  معیارهای ممیزی  و  بالقوه 
شرایط تحریم های مجدد« با حضور علی اصغر 
کمالی زاده شهردار، غدیر مهدوی عضو شورای 
اسلامی شهر کرج و مشاورین طرح برگزار شد.

غدیر مهدوی با تاکید بر آن که با بکارگیری 

روش های نوین درصدد رفع مشکلات حوزه 
حمل و نقل هستیم، گفت: راه اندازی تراموا 
توسعه شهری را با سرعت بیشتری محقق 

می سازد. وی کاهش مصرف انرژی و بهبود 
آلودگی را آثار استفاده از سامانه تراموا دانست 
و تصریح کرد: این سیستم )تراموا( دوست دار 

طبیعت، محیط زیست و مردم است. عضو 
شورای اسلامی شهر کرج آلودگی هوا را معضل 
ناوگان  کرد:  اظهار  و  دانست  کرج  کلانشهر 
حمل و نقل عمومی چالش هایی جدی را برای 

کرج به وجود آورده است.
عضو شورای اسلامی شهر کرج با بیان آن که 
تلاش می کنیم پروژه تراموا در این کلانشهر 
پیگیری، عملیاتی و اجرایی شود خاطرنشان 
شاهد  سامانه  این  تحقق  با  امیدواریم  کرد: 
تحولی اساسی در حوزه حمل و نقل باشیم. 
مهدوی راه اندازی تراموا در کرج را افتخاری 
بزرگ برای مجموعه مدیریت شهری دانست 
و گفت: با همکاری و همراهی جمعی؛ بخش 
رفع  کرج  نقل  و  حمل  مشکلات  از  زیادی 

خواهد شد.

حلمشکلحملونقلکرجبا»تراموا«؟!

استخراج طلا از فاضلاب شهری؟
از  ارزشمند  فلزات  استخراج طلا و سایر  برای  محققان راهی 

فاضلاب یافته اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، گروهی از دانشمندان طرحی برای 
استخراج طلا و فلزاتی نظیر نقره و پلاتین از فاضلاب های خانگی 

کشف کرده اند.
انجام این کار در نهایت به کاهش نیاز به استخراج این مواد و 
کاهش میزان ورود آنها به طبیعت می انجامد و در عین حال 
فاضلاب را هم به منبعی برای درآمد تبدیل می کند. فضولات 

انسانی تنها بخشی از فاضلاب های خانگی هستند.
کاتلین اسمیت، دانشمند سازمان زمین شناسی ایالات متحده 
آمریکا اظهار کرد: انواع نانوذرات موجود در منابعی مانند پاک 
کننده ها، شامپوها و نیز مواد ضدباکتری وارد فاضلاب خانگی 

شده و با فضولات انسانی ترکیب می شوند
پس از پایان فرآیند تصفیه فاضلاب، حدود 50 درصد از مواد 
جامد فاضلاب به کود تبدیل شده و نیمه دیگر در محل های دفن 
زباله قرار می گیرد. به علت وجود فلز در این مواد جامد نمی توان 

از آن برای کود استفاده کرد.

خبر
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی
کنفدراسیون فوتبال آسیا در بیانیه ای موکدا از فدراسیون فوتبال ایران خواست استقلال 

خود را حفظ کند.
در بیانیه کنفدراسیون فوتبال آسیا آمده است:»با توجه به اینکه قانونی توسط مجلس 

شورای اسلامی به تصویب رسیده و فدراسیون فوتبال را بعنوان یک نهادغیر دولتی معرفی 
و پرسنل بازنشسته آن را ممنوع الکار دانسته، کنفدراسیون فوتبال آسیا به مسائل فعلی 

مربوط به فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران نظارت می کند.«

AFC تهدید به تحریم فوتبال ایران از سوی

انصاری سه هفته تا عمل رباط صلیبی
با انجام آزمایشات مشخص شد که محمد انصاری، مدافع سرخپوشان نیز با پارگی 

رباط صلیبی مواجه شده است. کادرپزشکی پرسپولیس اعلام کرده است این بازیکن 
نیز همانند حسین ماهینی باید دوره سه هفته ای تقویت عضلات را پشت سر بگذارد 

تا طول درمان کمتری را دنبال کند و در بازگشت با مشکل مواجه نشود.

خط خوردن مارسلو و کوتینیو از فهرست برزیل
مارسلو، کوتینیو و کاسمیرو در دیدارهای پیش روی تیم ملی برزیل مقابل اروگوئه 

و کامرون حضور نخواهند داشت. این سه ستاره تیم های رئال مادرید و بارسلونا، در 
دیدارهای اخیر تیم های شان دچار آسیب دیدگی شدند و به همین دلیل در فهرست 

تازه سلسائو، جای شان را به الکس ساندرو، رناتو آگوستو و رافینیا دادند.

تکذیب دست داشتن استوریج در یک شرط بندی
استوریج متهم به شرکت در یک شرط بندی است که در ژانویه ۲018 انجام شده 

است. در آن زمان، استوریج در یک انتقال عجیب، به صورت قرضی از لیورپول به وست 
بروم پیوست.  باشگاه لیورپول ضمن تکذیب دست داشتن استوریج در شرط بندی، 

حمایت قاطعانه خود را از مهاجم انگلیسی اعلام کرد

ترینیداد و توباگو بدون بازیکن شاخص در ایران
دنیس لاورنس، سرمربی تیم ملی ترینیداد و توباگو اسامی بازیکنان این تیم برای 

اردوی ماه نوامبر این تیم و دیدار برابر ایران را اعلام کرد. در ترکیب تیم ملی این کشور 
بازیکن شاخصی که عضو یک تیم شناخته شده در فوتبال اروپا باشد دیده نمی شود 

و بیشتر ملی پوشان ترینیداد و توباگو در تیم های داخلی بازی می کنند.

فتحی: روزبه از ما عذرخواهی کرده است
مدیر عامل باشگاه استقلال گفت:روزبه چشمی به صورت مکتوب عذرخواهی و اعلام 

کرد هر تصمیمی باشگاه بگیرد را می پذیرد و ما هم به دلیل اینکه احساس کردیم 
شاید موقعیتش در تیم ملی به خطر بیفتد زمینه ادامه همکاری با تمرینات تیم ملی 

را برای چشمی فراهم کردیم.

استقلال و پرسپولیس واگذار می شوند
وزیر ورزش و جوانان که برای افتتاح استادیوم اختصاصی فولاد به اهواز سفر کرده 

است ابراز امیدواری کرده تا پایان سال مجوز واگذاری استقلال و پرسپولیس به بخش 
خصوصی را بگیرد. البته او خبر امیدوارکننده دیگری را هم به طرفداران این دو تیم 

داد. مبنی بر اینکه دو باشگاه از نظر مالی شرایط خوبی دارند.

کوتاه از فوتبال ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

قدوس در دوحه به تیم ملی اضافه می شود
سامان قدوس ستاره دوملیتی فوتبال ایران و باشگاه آمیان با وجود هماهنگی های 

صورت گرفته میان فدراسیون فوتبال و باشگاه فرانسوی بنا به دلایلی در تهران به جمع 
شاگردان کارلوس کی روش اضافه نمی شود تا غایب بزرگ ایران مقابل ترینیداد و 

توباگو قلمداد شود.

گلر رئال مادرید تحت عمل جراحی قرار گرفت
ناواس گلر رئال که در این فصل نیمکت نشین شده، با مشورتی که با تیم ملی 

کاستاریکا انجام داد، تصمیم گرفت در اردوی این تیم شرکت نکند تا تحت عمل 
جراحی قرار گرفته و مصدومیتش را به کل از بین ببرد. ناواس در این فصل، 

جایگاهش را در درون دروازه رئال در دیدارهای این فصل از دست داده است.

با سیدبندی صورت گرفته برای فصل جدید 
نماینده های  رویارویی  آسیا  قهرمانان  لیگ 
ایران با چهار نماینده عربستان در فصل ۲01۹ 

به سوژه ای داغ و جذاب تبدیل شده است.
تب  روزها  هوادار«،این  »دنیای  گزارش  به 
و  ایران  های  نماینده  رویارویی  ماجرای 
عربستان در کشور ثالث حسابی داغ شده 
است. به خصوص بعد از اظهار نظر صریح 
فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  سلمان  شیخ 
آسیا در قبال این که afc توانایی دخالت 
و  سیاسی  اختلافات  ماجرای  در  مستقیم 
دفاع از حق طبیعی باشگاه های ایرانی در 
میزبانی از رقبای سعودی را ندارد. به این 
ترتیب فصل ۲01۹ لیگ قهرمانان نیز برای 
سختی  تواند  می  ایران  نماینده  چهار  هر 
اضافه  با  چون  باشد  داشته  بیشتری  های 
شدن دوباره سهمیه سعودی ها به چهار تیم 
قطعا هر یک از تیم های ایرانی حریفی از 
عربستان در گروه مقدماتی خواهند داشت.

اما این که نماینده های ایران با کدام یک از 
چهار نماینده عربستان هم گروه خواهند شد، 
سوژه ای به مراتب داغ تر از موضوع میزبانی 
است. بعد از سیدبندی صورت گرفته از سوی 
کنفدراسیون برای گروه بندی ها چهار تیم 
سید اول منطقه غرب یعنی قهرمانان ایران، 
روبرو  هم  با  قطعا  امارات  و  عربستان  قطر، 
نخواهند شد تا به این ترتیب پرسپولیس و 
الهلال در یک گروه قرار نگیرند. دو تیمی که 

در این سال ها کم با هم بازی نکردند.
قهرمانی جام حذفی  های  تیم  دو  در سید 
تفاسیر  این  با  که  گیرند  می  قرار  کشورها 
یک  در  قطعا  نیز  جده  الاتحاد  و  استقلال 
گروه قرار نخواهند گرفت گرچه این چندان 
خبر خوشحال کننده ای برای وینفرد شفر 
مشکی  و  زرد  که  شرایطی  با  چون  نیست 
پوشان سرشناس جده در این فصل از لیگ 
عربستان دارند از الاتحاد به عنوان محبوب 
ترین رقیب احتمالی برای تیم های ایرانی نام 
برده می شود، تیمی که با تنها ۲ امتیاز بعد از 

۹ هفته از لیگ عربستان در انتهای جدول قرار 
گرفته است.

دو نماینده دیگر عربستان در این فصل لیگ 
قهرمانان النصر پرطرفدار در ریاض همین طور 
الاهلی متمول در جده خواهند بود تا بعد از 
اتفاقات رخ داده در فصل گذشته که به خاطر 
فراوان  انضباطی و بدهی های مالی  مسائل 
فدراسیون عربستان مجوز دو نماینده اش در 
لیگ قهرمانان را باطل کرد تا تنها الهلال و 
الاهلی در این تورنمنت معتبر حاضر باشند 
امسال باز هم شاهد چهار سهمیه از عربستان 
در لیگ قهرمانان باشیم. چهار سهمیه ای که 
با شرایط موجود غیر از استقلال سه تیم دیگر 
ایرانی دوست دارند با الاتحاد هم گروه شوند تا 

سایر نماینده های سعودی.

لیگ  در  ها  ایرانی  تیم دلخواه  الاتحاد؛ 
قهرمانان

ببرهای جده که بعد از سال ها محرومیت از 
سوی فیفا دوباره از سال گذشته کمی جان 
دوباره گرفتند و موفق شدند با بالا بردن جام 
قهرمانی حذفی عربستان به جرگه مدعیان 
بازگردند در ابتدای فصل رامون دیاز سرمربی 
سرشناس آرژانتینی را با سرو صدای زیاد راهی 
جده کردند و با خرید هم زمان چهار ستاره 
سرشناس خارجی از جمله رومارینهو برزیلی 
از الجزیره امارات امیدواری ها برای قهرمانی 
را بیشتر کردند بعد از پنج بازی ناکامی حکم 
اخراج دیاز را صادر کردند تا هدایت تیم به 
اسلووان بیلیچ سرمربی سابق تیم ملی کرواسی 

و باشگاه وستهام سپرده شود.

شاگرد برانکو دوای درد نشد
به  تا  هم  سرشناس  کروات  مربی  حضور 
اینجای کار شوک مثبتی قلمداد نشده اما 
های  ستاره  ناآمادگی  و  مصدومیت  بحران 
سرشناس الاتحاد باعث شد تا کسی انتظار 
چندان زیادی از بیلیچ نداشته باشد. با نگاهی 
به فهرست نفرات الاتحاد و حضور بازیکنانی 

تیاگو  ژورمان،  متیئو  رومارینهو،  همچون 
کارلتو، فالدویا، ژوناس دی سوزا و همچنین 
تعداد زیادی ملی پوش سرشناس سعودی 
می توان گفت شاید در ظاهر این تیم انتهای 
برای  رقیب  ترین  راحت  و  بهترین  جدولی 
ایرانی های حاضر در لیگ قهرمانان از جمله 
پرسپولیس نایب قهرمان فصل ۲018 باشد 
اما روی کاغذ نمی توان ببرهای بی دندان 

این روزها را زیاد دست کم گرفت.

الهلال؛ ترسناک مثل همیشه
رقیب  دشوارترین  قطعا  عربستان  الهلال 
کدام  هیچ  که  شود  می  محسوب  سعودی 
به  راضی  استقلال  به خصوص  ها  ایرانی  از 
و  شفر  وینفرد  نیستند.  آنها  با  گروهی  هم 
شاگردانش فصل قبل در گروه مرگ آسیا دو 
بار این تیم را در روزهای بدش بردند اما این بار 
اوضاع الهلال متفاوت تر از همیشه است چون 
با ۹ برد متوالی و حضور مردی سرشناس از 
فوتبال پرتغال به نام ژرژ خسوس و ستاره های 
سرشناس همچون گومس، کارلوس ادواردو، 
علی الحبسی، کارلو دوسانتوس، بوتیا و ملی 
رقیبی  تواند  پوشان سرشناس سعودی می 

مرگبار برای نماینده های ایران باشد.

النصر ریاض؛ بازگشت زردهای محبوب با 
عبدالغنی

النصر دیگر تیم محبوب ریاض بعد از سال ها 
به صحنه رقابت های آسیایی بازگشته است. 
باشگاهی که امسال بیشترین ریخت و پاش 
را در نقل و انتقالات تابستانی انجام داد بلکه 
سابق  سرمربی  ای  اروگوئه  کارنو  هدایت  با 
تیم ملی قطر بتواند دوباره طعم قهرمانی را 
بچشد. زردپوشان پرطرفدار ریاض با کاپیتان 
سرشناس خود یعنی حسین عبدالغنی ۴1 
ساله که دوباره به تیم ملی دعوت شد و در 

آمرابات  نورالدین  همچون  خریدهایی  کنار 
ستاره تیم ملی مراکش مقابل ایران در روسیه 
۲018، احمید سعید مهاجم نیجریه ای سابق 
... در حال حاضر  و  بروموویچ  باشگاه وست 
جایگاه دوم لیگ عربستان را در اختیار دارد 
و رویارویی با آنها نیز قطعا سختی های خاص 

خود را خواهد داشت.

السوما مشتری  با  الاهلی جده؛ سبزها 
همیشگی آسیا

الاهلی جده آخرین نماینده عربستان در لیگ 
قهرمانان ۲01۹ خواهد بود، تیمی که در یک 
دهه گذشته همواره یک پای ثابت سعودی ها 
در رقابت های آسیایی لقب گرفته است. شاید 
وقتی نام الاهلی به گوش برسد همه ایرانی 
ها ناخودآگاه به یاد عمرالسوما مهاجم گلزن 
و سوریه ای بیافتند، بازیکنی که در سال های 
از  خوشی  خاطره  ایرانی  تیم  هیچ  گذشته 
رویارویی با او و هم تیمی هایش نداشته است. 
الاهلی امسال هم جزو تیم های بالای جدولی 
لیگ عربستان محسوب می شود اما قدرتش 
به النصر و الهلال نمی چربد که حضور آنها 
در جایگاه سوم با اختلاف امتیاز فاحش تایید 

کننده همین موضوه است.
با این تفاسیر به نظر می رسد بیشتر ایرانی های 
حاضر در لیگ قهرمانان آسیا ۲01۹ تمایل به 
رویارویی با تیم هایی مثل الاتحاد و الاهلی 
در جده داشته باشند تا دو تیم سرشناس، 
متمول و پرطرفدار شهر ریاض. الهلال و النصر 
با مربیان سرشناس و کلکسیونی از ستاره های 
میلیون دلاری قطعا سخت ترین رقیبان در 
مرحله گروهی برای تیم های ایرانی خواهند 
بود از جمله پرسپولیس و استقلال که هم 
گروهی با آنها می تواند گروه مرگ را برای 
شان به ارمغان بیاورد چون دو رقیب دیگر نیز 

از قطر و امارات خواهند بود.

در حالی که این روزها بحث بازگشت بازیکنان خارجی یعنی مامه تیام و سرور جپارف مطرح شده، به 
نظر می رسد حضور مهاجم سنگالی فعلی عجمان شانسی برای بازگشت به جمع آبی پوشان ندارد زیرا 
اســتقلالی ها تمایلی برای جذب دوباره این مهاجم ندارند. بــه گزارش »دنیای هوادار«،علت اصلی این 
موضوع عملکرد نامناسب تیام در باشگاه فعلی اش است که باعث شده کادرفنی استقلال تمایلی برای 
به خدمت گرفتن دوباره مهاجم ناآماده این روزهای عجمان نداشــته باشد. همچنین سرور جپارف که 
نیم فصلی را در تیمی قزاقســتانی سپری کرد و بازی های کمی نیز برای تیمش به میدان رفت، دوباره 
تمایل خود را برای بازگشت به استقلال نشان داده است. البته پس از ابراز علاقه این هافبک ازبکستانی، 
بسیاری از مدیربرنامه ها و دلالان به این بازیکن پیام دادند که واسطه حضور در جمع شاگردان شفر باشند. 

ماجرای بازگشت تیام و جپارف به استقلال جدی است

برای بازی در لیگ برتر تیم امید و تیم بزرگسالان ملی پوشان پرسپولیس را پس می دهند.
به گزارش »دنیای هوادار«،طبق اعلام سازمان لیگ، تیم پرسپولیس باید ۲8 آبان از سری بازی های عقب 

افتاده لیگ برتر به مصاف تیم پیکان برود.
به دلیل مصدومیت محمد انصاری و حسین ماهینی و حضور ۷ بازیکن در تیم های ملی بزرگسالان، امید 

و تیم ملی عراق توافق شده تا ملی پوشان پرسپولیس به این تیم پس داده شوند.
برای بازی با پیکان و با نظر کرانچار قرار است ۴ ملی پوش امید پرسپولیس به تمرینات این تیم بازگردند 

تا در صورت لزوم بتوانند مقابل پیکان به میدان برود.
احمد نوراللهی و علیرضا بیرانوند هم قرار است برای بازی با ذوب آهن و سپاهان از اردوی تیم ملی جدا 

شده و به تمرینات پرسپولیس اضافه شوند.

ملی پوشان تیم ملی به پرسپولیس پس داده می شوند

دیدار افتتاحیه ورزشــگاه جدید فولاد خوزستان در هفته هفدهم بین این تیم و پرسپولیس برگزار 
خواهد شد.

به گزارش »دنیای هوادار«،با اعلام ســعید فتاحی، مسئول مسابقات لیگ برتر فوتبال، دیدار افتتاحیه 
ورزشــگاه فولاد آره نا، ورزشــگاه جدید فولاد خوزستان در هفته هفدهم بین دو تیم فولاد خوزستان و 
پرسپولیس برگزار خواهد شد. پیش از این گفته شد بود که قرار است دیدار افتتاحیه این ورزشگاه یک 

دیدار ملی باشد و فولاد آره نا میزبان یکی از بازی های دوستانه تیم ملی باشد.
این ورزشگاه دیروز )سه شنبه( با حضور مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان و اسحاق جهانگیری، 

معوان اول رئیس جمهور افتتاح شد.

دیدار افتتاحیه فولاد آره نا در هفته هفدهم

ســایپا امروز برای تصاحب جایگاه پرســپولیس در جدول رده بندی لیگ برتر به مصاف ماشین 
سازی می رود.

به گزارش »دنیای هوادار«،در یکی از آخرین مسابقات هفته دوازدهم لیگ برتر امروز چهارشنبه سایپا و 
ماشین سازی به مصاف یکدیگر می روند. شاگردان علی دایی و رضا مهاجری در شرایطی این مسابقه را 

انجام می دهند که هردو تیم برای کسب امتیاز به میدان می روند.
تیم تحت هدایت علی دایی چند روز قبل مقابل سپاهان اصفهان شکست سنگینی را تجربه کرد و به 
همین خاطر انگیزه زیادی برای کسب برد در بازی دارد. سایپا که در خانه خودش بازی می کند اکنون 
15 امتیازی است وبا کسب 3 امتیاز جمع امتیازاتش را به عدد 18 برساند. اتفاقی که نارنجی پوشان را به 

جایگاه پرسپولیس در رده چهارم جدول می رساند.

خیز دایی برای تصاحب جایگاه پرسپولیس

WWW.DonyayeHavadar.ir

وبسایتروزنامهدنیایهوادار

بیلیج هم درد الاتحاد را دوا نکرد

تیمشاگردبرانکو،تیم
دلخواهلیگقهرمانان!

یونایتد، مورینیو و پازلی تکه پاره   
و  اتحاد در حد  استادیوم  در  یونایتد در شکست 3-1  منچستر 
اندازه های منچستر سیتی نبود. یونایتد حالا بعد از 1۲ بازی 1۲ امتیاز 
کمتر از سیتیِ صدرنشین دارد و شانس قهرمانی بسیار اندکی برایش 
باقی مانده. ولی من ژوزه مورینیو را بابت این شکست و این وضعیت 

نابسامان تیم ملامت نمی کنم.
به گزارش »دنیای هوادار«،در ترکیب اصلی یونایتد در این بازی فقط 
دو تا از بازیکنانی که مورینیو خریده حضور داشتند. انگار هرچقدر 
هم که او در بازار نقل و انتقالات فعالیت کند مجبور است از بازیکنانی 
که بهش ارث رسیده استفاده کند. سوال اصلی برای مورینیو این 
است: منچستر یونایتد کجاست و در چه جایگاهی به سر می برد؟ 
نه اینکه با پیدا کردن پاسخی برای این سوال به یک باره همه چیز 
درست شود و یونایتد لیگ را ببرد. نه. این فقط قطعه ای از پازلی 
است که تکه پاره شده. وقتی به این پازل نگاه می کنید خیلی سخت 
است تشخیص دهید چه قطعاتی گم شده اند. این مسئله ایست که 
باید مدیران و مربیان و استعدادیابان باشگاه کنار هم حلش کنند. 
یونایتد فصل پیش در لیگ به مقام دوم رسید )با 1۹ امتیاز اختلاف 
با سیتی(. این بهترین نتیجه آن ها بعد از دوران سر الکس فرگوسن 
بود. اما تماشای یونایتد واقعا گیج کننده شده، چون نمی توانی دقیقا 
بگویی چه چیز یا چه کسی را باید در این تیم تغییر داد تا از این 

شرایط نجات پیدا کند.
مورینیو هرجا که بوده جام برده. او ۲0 عنوان مهم در دوران 
مربیگری اش به دست آورده و کنار پپ گواردیولا پرافتخارترین 
مربی نسل خودش است. پیش از او دیوید مویز موفق نشد نظم و 
ترتیبی به این تیم بدهد، کاری که لویی ون گال هم در انجامش 
ناموفق ماند، کاری که گویا از پس مورینیو هم دیگر بر نمی آید. 
پس نتیجه این است که باشگاه با مشکلی ساختاری مواجه شده 
که هیچ مربی ای نمی تواند در آن نتیجه بگیرد. به هر سو من 
هنوز باورم به مورینیو را از دست نداده ام. مشکل بزرگ دیگر برای 
یونایتد در دربی غیبت پل پوگبا بود، و البته روملو لوکاکو. پوگبا 
بازی را به دلیل مصدومیت کلا از دست داد و لوکاکو هم به همین 
دلیل قادر به ۹0 دقیقه بازی کردن نبود، اما به محض اینکه در 
نیمه دوم وارد زمین شد یک پنالتی برای تیمش گرفت. اما غیبت 

پوگبا ضربه ای شدیدتر به یونایتد بود.
این منچستر یونایتد تبدیل به تیم لحظات شده، تیمی که روی 
چند صحنه بازی ها را می برد، نه اینکه روی جریان آن ها کنترل 
داشته باشد. و پوگبا دقیقا بازیکنی است که این لحظات را رقم 
می زند. او تنها بازیکن یونایتد است که جسارت و اعتماد به نفس 
این را دارد که در هر زمینی، مقابل هر بازیکنی، خودش را برتر 
بداند و ترس از هیچ حرفی نداشته باشد. پوگبا به خودش باور 
کامل دارد و این کیفیتی است که نباید به سادگی ازش بگذریم. 
با تمام فشارهایی که از ابتدای بازگشت پوگبا به یونایتد روی 
شانه هایش بوده، از قیمت بالایش و انتقاداتی که به اندازه کافی 
برای تیمش تاثیرگذار نیست، او به فوتبال خودش ادامه می دهد و 
همبازی هایش او را مثل یک الگو می بینند. پوگبا در این تیم واقعا 
تنها بازیکنی است که می تواند توپ را از زمین خودشان تا دروازه 

حریف ببرد و پاس هایی راهگشا ارسال کند.

یادداشت میهمان

خبری که سانسور شد؛
هشدار فیفا به ایران   

در شرایطی که تمامی توجهات به ورزشگاه آزادی و دیدار تیم های 
پرسپولیس و کاشیما آنتلرز بود، شاهد برگزاری جلساتی پشت درهای 
بسته میان مقامات فوتبال جهان و قاره آسیا با نمایندگان دولت بودیم.
به گزارش »دنیای هوادار«،جیانی اینفانیتینو )رئیس فیفا( و شیخ 
سلمان )رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا( که برای تماشای این 
بازی به تهران آمده بودند، در حاشیه آن ملاقات های مهمی با 
مسعود  و  جمهوری(  رئیس  اول  )معاون  جهانگیری  اسحاق 
سلطانی فر )وزیر ورزش و جوانان( داشتند که اطلاعات چندانی 
از آنها به بیرون درز نکرده است، اما ظاهراً این جلسات چندان 
هم بی خبر و معمولی نبوده و اتفاقات ویژه ای در آنها روی داده 
است. براساس اخبار دریافتی، در این ملاقات ها واکنش های جدی 
و محکمی به اخبار مربوط به تحولات در فدراسیون فوتبال و 

دخالت های بیرونی در آن، صورت گرفته است.
براساس این گزارش، در یکی از ملاقات ها، یکی از مقامات ارشد 
بین المللی به طور صریح به مقام دولتی حاضر در جلسه تأکید 
می کند که ادامه روند کنونی و تغییرات در فدراسیون به منزله 
مداخله خارجی در امور فوتبالی بوده که منجر به تعلیق قطعی 
منظور  که  می کند  عنوان  شخص  این  شد.  خواهد  کشورمان 
تشکیلات جهانی فوتبال، حفظ استقلال این ورزش است و دوستی 

با افراد نقشی در تصمیمات آنها ندارد.
به نظر می رسد مقامات فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا، فوتبال 
کشورمان و تحولات آن را به صورت دقیق تحت بررسی و نظر داشته 
و بر این باورند که قانون منع تصدی بازنشستگان، مداخله در امور 

فوتبال توسط ابزارهای خارج از این حوزه است.

میرشاد ماجدی:
استقلال حداقل ۵ بازیکن برای نیم 

فصل دوم می خواهد
سرپرست پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: استقلال پتانسیل لازم 
را برای حضور در لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا ندارد و برای نیم 

فصل باید تقویت شود.
میرشاد ماجدی اظهار داشت: شرایط استقلال در این فصل خیلی 
ایده آل نیست و آنها باید برای بازگشت به کورس قهرمانی در نیم 

فصل دوم دست به تغییرات بزنند.
ماجدی گفت: من توانایی فنی بازیکنان را زیر سئوال نمی برم اما 
بنیه و پتانسیل این تیم برای حضور در لیگ برتر و فصل جدید 
لیگ قهرمانان آسیا به حد کفایت نیست و این تیم از نظر کمی 
باید تقویت شود. سرپرست پیشین آبی پوشان گفت: به اعتقاد من 
استقلال حداقل به 5 بازیکن جدید در خطوط مختلف نیاز دارد. 
بازیکنانی که باید نقش محوری داشته باشند و تاثیر گذار باشند. 
خلاء یک هافبک طراح و بازیساز در کنار یک مهاجم تمام کننده 

در این تیم محسوس است.

خبر
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

1- دست دادن
جولیان پارج نوشته است: محکم دست دادن 
معمولاً معرف یک شخصیت مصمم و قوی 
است، درصورتی که شل دست دادن معمولاً 
حاکی از کمبود اعتماد به نفس است و تقریباً 
همیشه یکی از خصوصیات آدم هایی است که 
برای انجام کارها دنبال راهی ساده می گردند.

دادنتان  دست  می دهند  نشان  پژوهش ها 
می تواند جنبه های خاصی از شخصیتتان را 
آشکار کند. در مطالعه ای دریافتند آدم هایی که 
محکم دست می دهند احتمال برونگرا بودن و 
تاثیرگذاری عاطفی شان بیش تر است و احتمال 

خجالتی و عصبی بودنشان کم تر است.

2- وقت شناس بودن
شده  دیرتان  مهم  خیلی  قرار  یک  برای 
است؟ کسی که منتظر است ممکن است 
از شخصیتتان برداشت بدی بکند. “حمیرا 
صیدیقی می گوید: یک فرد غیر منفعل سر 
وقت می رسد، چون خود انگیخته است، به 
لحاظ ذهنی سازمان یافته است، و برای وقت 
ارزش قائل است در حالی که یک آدم منفعل 
خواهد  دست  آخر دست  لحظه ی  تا  مدام 
کرد.” به لحاظ علمی، کسانی که تأخیر زمانی 
دارند لزوماً آدم های بی ملاحظه ای نیستند- 
ولی احتمالاً افراد بی خیال “نوع B” هستند.

کارکنان  با  برخوردتان  نحوه   -3
رستوران

با  ابداً  من  می گوید:  فراست  ماری  “ساتی 
گستاخانه  رستوران  کارکنان  با  که  مردی 

برخورد می کند قرار نمی گذارم.”
حتی مدیران ارشد هم می گویند آدم می تواند 

بر اساس روش برخورد یک نفر با پیشخدمت ها، 
خدمتکاران هتل، و نگهبان ها چیزهای زیادی 
راجع به او بیاموزد. پانرا برِِد می گوید: یک بار 
درخواست کارجویی را که با من رفتار خوبی 
داشت ولی با شخصی که آن نزدیکی میزها را 

تمیز می کرد بدرفتار بود، رد کردم.

4- هنگام نوشیدن از یک لیوان به کجا 
نگاه می کنید

موقع  که  “کسی  می نویسد:  جونتو  دیوید 
می کند،  نگاه  را  لیوان  داخل  نوشیدن 
و  تر،  گرا  آل  ایده  تر،  خودآگاه  درونگراتر، 
متمرکزتر است. کسی که هنگام نوشیدن 
از بالای لبه ی لیوان نگاه می کند بیش تر 
تحت تأثیر دیگران، نسبت به محیط آگاه تر، 

بیخیال تر، برونگراتر، و قابل اعتمادتر است.”
و حتی فکرش را هم نکنید به این بپردازید 
که انتخاب نوع نوشیدنی تان ممکن است به 
دیگران چه چیزهایی را درباره شخصیت تان 

القا کند

۵- ناخن جویدن
محکمی  دیدگاه های  مونجه  شوشروت 
می جوند  را  ناخنشان  که  آدم هایی  درمورد 
دارد، و می گوید این کار نشانه ای است از 
پژوهش ها  ضمن،  در  شخص.  خودخوری 
را  ناخنشان  که  کسانی  می دهند  نشان 
می خورند- یا موی شان را می کشند یا پوست 
بدنشان را می کنند- کمال گرا هستند و قادر 

نیستند به آرامش کامل برسند.

6- دست خط تان
چه یک فهرست انجام کار بنویسد چه یک 

می تواند  دست خطتان  عاشقانه،  یادداشت 
چیزهای زیادی درباره ی شما بگوید. رامش 
برای  که  “آدم هایی  است  معتقد  ناگاراج 
نوشتن چیزی روی قلم و کاغذ فشار زیادی 
می آورند عموماً نگرشی سرسختانه دارند. و 
بسیار معتمد به نفس هستند.” در ضمن کتی 
مک نایت، دستخط شناس حرفه ای می گوید 
حروف درشت نشان می دهند شما مردم گرا 
هستید، درحالی که حروف ریز می گویند که 
شما درونگرا هستید. حروفی که به سمت 
راست متمایل هستند می توانند به معنای 
صمیمی و احساسی بودن شما باشند، کسانی 
که اصلاً کج نمی نویسند عمل گرا هستند، 
و حروفی که به سمت چپ متمایل هستند 

نشان دهنده ی  برون گرا بودنتان هستند.

7- تعداد دفعاتی که تلفن همراهتان را 
چک می کنید

به این موضوع دقت کنید که “]آدم ها[ کی و 
کجا گوشی هایشان را بیرون می آورند)در یک 
صف کوتاه منتظر ایستاده اند، با والدینشان 
بیرون  دوستانشان  با  می کنند،  صحبت 

رفته اند، یا وقتی درجمع تنها هستند(.”
مدامِ  کردن  چک  که  طور  همان  درست 
تان  بوک  فیس  یا  ایمیل  ورودی  صندوق 
نشان می دهد، در مطالعه ای دریافته اند این 
کار ممکن است به خاطر آن باشد که از لحاظ 
عاطفی ثبات کم تری دارید و سعی می کنید 

روحیه ی خود را بالا ببرید.

8- برقراری تماس چشمی
مونجه می گوید “شل دست دادن و عدم تماس 
چشمی منظم نشانگر عدم کنترل شخصی، 

اراده ی  و  پیگیری،  برای  لازم  اشتیاق  عدم 
دکتر  روانپزشک  اینکه،  یا  و  است.”  ضعیف 
آدرین فورنهام در “روانشناسی روز” می نویسد 
برونگراها از درونگراها نسبت به طرف مقابلشان 
تمایل دارند بیش تر و طولانی تر دیده شوند. و 
در کل، کسانی که بیش تر به طرف مقابلشان 
نگاه می کنند معتمد به نفس تر هستند و به 

لحاظ اجتماعی تسلط بیش تری دارند.

9- سلیقه موسیقی تان
حمیرا صیدیقی، با ذکر مطالعه ای در ۲003 
می گوید که او آدم ها را بر اساس نوع موسیقی 
که گوش می دهند قضاوت می کند. در این 
پژوهش دریافته اند آدم هایی که به موسیقی 
تفکری و پیچیده گوش می دهند بیش تر 
پذیرای تجربه های جدید هستند و به لحاظ 
سیاسی آزادی خواه تر هستند. آن هایی که 
به موسیقی شاد و سنتی گوش می دهند به 
احتمال فراوان برونگرا و خوش بنیه تر هستند.

10- رنگ مورد علاقه تان
شیوانی جی ها درمورد آن چه انتخاب رنگ 
ای  نظریه  می گوید  تان  شخصیت  درباره ی 
دارد. مثلاً می گوید، اگر رنگ مورد علاقه ی 
فیزیکی  کارهای  انجام  به  باشد،  قرمز  تان 
اشتیاق دارید. اگر رنگ مورد علاقه ی تان زرد 
باشد، به نظم منطقی و ارزش فردی نیاز دارید. 
روانپزشک صنعتی، برناردو تیرادو، این قضیه را 
به نحو متفاوتی بیان می کند. او در “روانشناسی 
روز” می نویسد، دوست داران رنگ قرمز استوار 
و مصمم هستند، درحالی که دوست داران 
رنگ زرد از یادگیری لذت می برند و به راحتی 

احساس خوشبختی می کنند.

1۰ کار که شخصیت شما را با آنها قضاوت می کنند؛

از»دستدادن«تا
»سلیقهموسیقی«!

داشتم از گرما می مُردم. به راننده گفتم دارم 
از گرما می میرم. راننده که پیر بود گفت: »این 
گرما کسی رو نمیکشه.« گفتم: »جالبه ها، الان 
داریم از گرما کباب می شیم، شش ماه دیگه 
از سرما سگ لرز می زنیم.« راننده نگاهم کرد. 
کمی بعد گفت: »من دیگه سرما رو نمی بینم.« 
پرسیدم: »چرا؟« راننده گفت: »قبل از اینکه 
هوا سرد بشه می میرم.« خندیدم و گفتم: 
»خدا نکنه.« راننده گفت: »دکترا جوابم کردن، 
دو سه ماه دیگه بیشتر زنده نیستم.« گفتم: 

»شوخی می کنید؟« راننده گفت: »اولش منم 
فکر کردم شوخیه، بعد ترسیدم بعدش افسرده 

شدم ولی الان دیگه قبول کردم.«

ناباورانه به راننده نگاه کردم.
راننده گفت: »از بیرون خوبم، اون تو خرابه... 

اونجایی که نمیشه دید.« به راننده گفتم: »پس 
چرا دارین کار می کنین؟« راننده گفت: »هم 
برای پولش، هم برای اینکه فکر و خیال نکنم 
و سرم گرم باشه، هم اینکه کار نکنم چی کار 

کنم.« به راننده گفتم: »من باورم نمیشه.«
باورم  طور.  همین  هم  »خودم  گفت:  راننده 

نمیشه امسال زمستان را نمی بینم، باورم نمیشه 
دیگه برف و بارون را نمی بینم، باورم نمیشه 
امسال عید که بیاد نیستم، باورم نمیشه این 
چهارشنبه، آخرین چهارشنبه 1۷ تیر عمرمه.« 

به راننده گفتم: »اینجوری که نمیشه.«
راننده گفت: »تازه الانه که همه چی رو دوست 
دارم، باورت میشه این گرما رو چقدر دوست 

دارم؟«
گرما  دیگر  کرد،  نمی  اذیتم  گرما  دیگر 

نمی کشتم...

لذت بردن از زندگی  
نوشته  سروش صحت

»اتریوم« چیست؟
مزایای سرمایه گذاری در این ارز رمزپایه 

تاکنون چیزهایی در مورد بیت کوین شنیده اید، ولی احتمالا 
درباره اتریوم چیز زیادی نشنیده اید و مطمئن نیستید حتی 
در زندگی به دردتان بخورد یا نه. پس در این مقاله با ما همراه 

باشید تا بیشتر بدانید.

اتریوم چیست؟
اتر یوم در ۲01۴ ساخته شد و اهداف آن به شکل قابل ملاحظه ای 

با بیت کوین متفاوت است.
بیت کوین با هدف جایگزینی پول نقد ایجاد شد، در حالی که 
اتریوم و نشان آن، اتِرِ )Ether(، با هدف تامین مالی قراردادهای 

همتا به همتا و توسعه ی برنامه ها به وجود آمد.
به  ولی  ارزهای دیجیتالی هستند،  دو،  اتر، هر  و  بیت کوین 
برای کاربردهای  اتر  شیوه های مختلف عمل می کنند؛ مثلا، 

روزانه ی مصرف کنندگان مناسب نیست.
با وجود این، اتر را می توان در بازار ارز دیجیتال معامله کرد و 
آن را به عنوان موردی بالقوه برای سرمایه گذاری در نظر گرفت؛ 

هم چنین، اتر از طریق کوین بیس در دسترس قرار دارد.
جدا از این که اتریوم یک ارز دیجیتال است، شبکه اتریوم با 
استفاده از نرم افزارهای کامپیوتری هم کار می کند. طرفداران 
این ارز دیجیتال می گویند که اتریوم شعبه مفیدتری نسبت به 

بیت کوین است.
به عنوان مثال، به جای تکیه کردن بر روی یک کمپانی به نام 
dropbox ، با یک نرم افزار ذخیره فایل، فایل های خود را به 

صورت تمرکززدایی شده ذخیره کنید.
شبکه اتریوم امکانی به نام قراردادهای هوشمند دارد که تحت 
شرایط خاصی اتفاق می افتند، مثلا زمانی که تعداد مشخصی 
از افراد در حال پرداخت باشند. واحد پول اتریوم، اتر نامیده می 
شود که آن هم قابل استخراج و ماین شدن از طریق انجام 
معادلات ریاضی پیچیده و انجام تراکنش های مالی است. در 
این سیستم تراکنش ها سریع تر و کارآمدتر انجام می شوند. اتر 
را به صراحت نمی توان یک واحد پول مثل بیت کوین دانست، 
اما می توان از آن برای پرداخت هزینه خدماتی هستند که در 
شبکه اتریوم انجام می شوند )مثل هزینه فعال سازی یک نرم 
افزار( قیمت بیت کوین در چند هفته ی اخیر دچار تغییرات 
عجیبی شده است و از 1۴،000 دلار به بیش از 1۶،000 دلار 
رسید و هم اکنون، حدودا 13،000 دلار است؛ این در حالی است 

که قیمت اتریوم به ۷00 دلار نزدیک شده است.

در 2018 به سرمایه گذاری در ارز رمزپایه فکر کنید
با ورود سرمایه گذاران جدید به بازار، چه به صورت فردی و چه به 
صورت موسسه ای، نظیر صندوق های پوشش ریسک، پیش بینی 

می شود ارزش ارز رمزپایه افزایش یابد.
به گفته ی متخصصان، فناوری بلاک چین )زنجیره بلوکی( به 
عنوان آینده ی توسعه ی نرم افزاری و تحول بعدی در اینترنت 

تلقی می شود.
با سرمایه گذاری در ارزهای رمزپایه )کریپتوکارنسی(، در دنیایی 
نوآورانه و پیشگامانه قدم می گذارید که سایر افراد در آینده در 
آن وارد خواهند شد. وقتی تصمیم گرفتید در ارزهای رمزپایه 
سرمایه گذاری کنید، پیش از خرید باید کاملا از همه ی مسائل 
و اخبار آن آگاه باشید، تا خیال تان از امنیت پول دیجیتال تان 

کاملا راحت باشد.
صرافی های بسیاری در زمینه ی ارزهای رمزپایه فعالیت می کنند، 

و دقت در انتخاب بسیار حائز اهمیت است.

قوانین مدیریت

راهی به سوی موفقیت در مدیریت

»مدیریت« کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی از 
آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان دارند. 
اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که برهه ای 
خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. من بعد 
این ستون »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از قوانین مدیریت 
می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار نویسنده هایی چون 
»ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد و بازخوانی چندین 

باره ی آن ها برای خود ما لذت بخش است.

قانون شماره دو: 
تیم را بشناسید و بدانید چگونه عمل می کند

کیسی استنجل معتقد است: »انتخاب بازیکنان خوب کار ساده ایست؛ 
این که آنها را واداریم با هم خوب بازی کنند، کار سختی است.« 

- تیم چیست و چگونه عمل می کند؟ اگر قرار است ما مدیر موفقی 
باشیم، باید پاسخ این پرسش هارا بدانیم. یک تیم فقط مجموعه ای 
از افراد نیست، بلکه سازمانی است با نیروهای مخصوص به خود که 
کیفیت و عرف خاص خود را داراست. بدون دانستن این مطالب 
شما در شناخت آنها دچار اشتباه خواهید شد، درحالی که می توانید 

کاری کنید که تیم شما به عالی ترین مراتب برسد.
افراد مختلفی وجود دارند که هرکدام به سمت و  در هر تیم 
سویی متفاوت هل داده می شوند. بعضی افراد را باصدای بلند 
و برخی را باید از پشت هل داد. دیگرانی هم هستند که ظاهرا 
کار نمی کنند، اما شما به ایده های آنها نیاز دارید. اگر هر فردی 
فقط بر روی اهداف شخصی خود متمرکز شود، هرگز یک تیم 
به خوبی کنار هم جمع نمی شوند.۹ نقش موجود در یک تیم 
عبارتند از: »برنامه ریز«، »محقق منابع«، »هماهنگ کننده«، 
»شکل دهنده«، »ارزیابی کننده های ناظر«، »کارمند تیم«، »اجرا 

کننده«، »تکمیل کننده« و »متخصص«
نکته آخری که وجو دارد این است که شما مادامی متوجه می 
شوید یک تیم دارید که کلمه ی »ما« و »برای ما« را بشنوید و 
زمانی که می فهمید یک تیم دارید، تصمیم گیری های سخت 
برایتان آسان می شود؛ چون می شنوید که آنها می گویند:»خوب، 

ما همه باهم هستیم.«

استان  البرز؛
از »کاخ مروارید« تا »غار یخ مراد«

کاخ مروارید )کاخ شمس(
کاخ مروارید نام یک بنا از زمان پهلوی است که در مهرشهر منطقه 
1۲ شهرداری کرج قرار دارد. این بنا توسط وسلی پیترز و بنیاد 
فرانک لوید رایت به مبلغ یک میلیون دلار طراحی و ساخته شد. 

این کاخ اکنون در وضعیت بدی قرار دارد.
از جمله  روستا  از چند  منطقه  این  از دهه ۴0 شمسی  پیش 
حسین آباد افشار تشکیل شده بود. شمس پهلوی خواهر محمد 
رضا پهلوی شاه سابق ایران به دلیل بیماری آسم این منطقه را 
برای زندگی انتخاب کرد و کاخ مروارید محل زندگی او به دست 

بنیاد فرانک لوید رایت طراحی و ساخته شد.
این کاخ در زمینی به گستردگی 111 هکتار با ۲500 متر زیربنا 
میان سال های ۴۷-13۴5 در مهرشهر کرج، ارم برای اقامت شمس 
پهلوی ساخته شد. سازه اصلی و طرح کاخ به ریخت یک سفره ماهی 
است که صدفی را دربرگرفته است. همه فضاهای معماری در زیر 
سقفی با فرم حلزونی و با نورگیرهای گوناگون و به شکل دانه های 
مروارید اجرا شده است. در ضلع شمالی کاخ و در محوطه بیرونی 

دریاچه نیز به شکل باله های سفره ماهی طراحی و اجرا شده است.
این بنا دربردارنده فضاهای گوناگونی از جمله تالار طلایی بار، 
دفتر مخصوص شمس، تالار پذیرایی، سالن سینما، سالن بیلیارد، 
استخر، آب نما، محل نگهداری پرندگان کمیاب، اتاق های خواب و 
غیره می باشد. یکی از مهمترین بخش های این کاخ اتاق صدف 
است که دارای تزئینات مختلفی بوده، بخصوص نمای بیرونی آن 
که بصورت حلزونی شکل ساخته شده است. در طراحی فضای 
بیرونی دریاچه کوچکی از سه طرف کاخ را احاطه کرده و به زیبایی 

آن افزوده است.
معماری این اثر که بخشی از تاریخ معماری مدرن است، با تأثیر از 
شیوه فرانک لوید رایت از پرآوازه ترین معماران آمریکایی است که از 
سوی یکی از شاگردان ایرانی اش به نام »عامری« شکل گرفته است.

غار یخ مراد
غار یخ مراد در حوالی روستای آزادبر و روستای کهنه ده در منطقه 
گچسر و جاده چالوس می باشد.این غار در محدوده استان البرز 
و از جاذبه های طبیعی استان البرز میباشد . دریچه ورودی این 
غار در ارتفاعات کوه های منطقه واقع شده است و مسیر غار عموماً 
شیب دار و رو به پایین می باشد که نهایتاً با رسیدن به اعماق کوه، 
با چشمه های یخ زده در کف زمین و استالاکتیتهای اسفنجی غار 

مواجه می شوید.
ارتفاع این غار از سطح دریا در حدود ۲۶۴0 متر می باشد و دهانه 
این غار سه متر پهنا و هشت متر ارتفاع دارد. در ماههای اسفند و 
فروردین، قندیل های بسیار زیبای غار در بهترین وضعیت به سر 
می برند. نکته قابل توجه این غار مطبق بودن آن می باشد که در 
میان غارهای ایران کمتر دیده می شود. در بخشی از غار چهار 

طبقه با اختلاف ارتفاع بیش از 30 متر دیده می شوند.

دیدنی ها

از لحظــه ای که دو نفر با هم دیدار می کنند، همدیگــر را محک می زنند، و به دنبال 
نشــانه هایی از صداقت، هوش، و نوع دوستی می گردند. چه یک قرار عاشقانه باشد 
چه یک مصاحبه ی شغلی، کوچک ترین چیزها هم برای قضاوت شخصیت شما اهمیت 
دارند- از سفت دست دادنتان گرفته تا دفعات چک کردن گوشی تلفن همراهتان. با 
ما همراه باشــید تا چیزهای بیشتری هم بدانید. ما این پرسش که »کارهای کوچکی 
که انجام می دهید و چیزهای زیادی درباره ی روانشناختی و شخصیت شما می گویند 
چیست اند؟« و جدیدترین تحقیقات علمی را بررسی کرده ایم و چند مورد از رایج ترین 

رفتارهایی که آدم ها برای قضاوتتان از آن استفاده می کنند را مشخص کرده ایم.

از واکنش های حساسیتی تا پوکی استخوان
۵ عوارض جدی ذرت برای سلامتی!

»ذرت«، نیازی به معرفی ندارد. اما همه ما این باور غلط را 
داریم که فکر می کنیم ذرت نوعی سبزیجات است. اما کاملا 
در اشتباهیم! در واقع ذرت یک دانه خوراکی است! ذرت ابتدا 
فقط در آمریکای مرکزی و مکزیک کشت می شد اما امروزه در 
تمام جهان یافت می شود. ذرت را به صورت کبابی می خورند، 
روی پیتزا می ریزند، به صورت یک غذای جداگانه می پزند 
یا به عنوان ذرت شیرین می خورند - روش های تهیه ذرت، 
بسیارند اما خواص ذرت تغییری نمی کند. اما آیا ذرت مضراتی 
نیز دارد؟ آیا خوردن ذرت می تواند عوارض جانبی به دنبال 
داشته باشد؟ بله؛ در این شماره از »دنیای هوادار« به 10 مورد 

از عوارض جدی ذرات می پردازیم:

 واکنش های حساسیتی
راش  مانند  علائمی  و  حساسیت  باعث  می تواند  ذرت  خوردن 
پوستی، تورم غشای مخاطی، استفراغ و غیره شود. برخی افراد 
بعد از خوردن ذرت به حمله آسم و آنافیلاکسی نیز دچار می شوند. 

دلیل اصلی حساسیت ها، پروتئین خوراکی موجود در ذرت است.

 خطر پلاگرا
ذرت غذای اصلی بسیاری از مردم است. اگر ذرت را در مقادیر زیاد 
مصرف کنید، در خطر ابتلا به پلاگرا قرار خواهید گرفت. پلاگرا 
نیاسین است. مقدار اسیدهای  همان کمبود ویتامین، به ویژه 
آمینه )لیسین و تریپتوفان( و نیاسین - که در برابر پلاگرا از بدن 
محافظت می کنند - در ذرت بسیار پایین است. اگر ذرت، ماده 
اصلی رژیم غذایی شماست، باید خوراکی های سرشار از ویتامین 

را در رژیم غذایی خود بگنجانید تا از بروز پلاگرا جلوگیری کنید.

 مضر برای افراد دیابتی
ذرت بر افراد مبتلا به دیابت تاثیر منفی می گذارد زیرا قند خون 
بدن را افزایش می دهد. ذرت کربوهیدرات بالایی دارد که به بالا 
رفتن قند خون می انجامد. بنابراین افراد مبتلا به دیابت نباید ذرت 

را در مقادیر زیاد مصرف کنند.

 ایجاد نفخ
ذرت، درصد بالایی نشاسته دارد. زمانی که ذرت مصرف می کنید، 
نشاسته در روده بزرگ می شکند و گاز زیادی تولید می کند. بنابراین 

اگر فردی مقدار زیادی ذرت مصرف کند، به نفخ دچار می شود.

 سوء هاضمه و ناراحتی معده
ذرت منبع خوبی از فیبر و مواد مغذی حیاتی است که به دفع 
سموم از بدن کمک می کند. اما مقدار بیش از اندازه این فیبر 
می تواند برای معده مضرباشد. اگر مقدار زیادی غلات نیز بخورید، به 
سوء هاضمه و معده درد دچار خواهید شد! بنابراین، مراقب میزان 

مصرف ذرت - به هر شکلی - باشید.

رژیم غذایی

اقتصاد

ضررهای خوردن غذای سوخته

1. خطر ابتلا به سرطان
نشان  که  دارد  وجود  شواهدی  حالا،  اما 
می دهد خوردن غذای سوخته می تواند مضر 
باشد. در ۲00۷، یک مطالعه هلندی، افزایش 
خطر ابتلا به سرطان در زنانی که در معرض 
ماده شیمیایی آکریل آمید - که در غذاهای 
سرخ شده و پخته و به ویژه زمانی که این 
غذاها می سوزند به وجود می آید، قرار داشتند 

را نشان داد. این مطالعه دریافت زنانی که 
بسته  یک  )حدود  میکروگرم   ۴0 روزانه 
چیپس سیب زمینی( آکریل آمید خوردند، 
دو برابر زنانی که کمترین مصرف این ماده 

را داشتند، در معرض خطر سرطان بودند.

2. وجود ماده شیمیایی آکریل آمید
ماده  آکریل آمید یک  آکریل آمید چیست؟ 
شیمیایی است که می تواند در تهیه کاغذ و 
پلاستیک به کار رود و معمولا در محصولاتی 

مانند بتونه و بسته بندی مواد غذایی به کار 
می رود. این را نیز باید بگوییم که آکریل آمید 
در برخی غذاها که با حرارت خیلی بالا - 
مثلا غذاهای سرخ شده، گریل شده یا پخته 
- تهیه می شوند نیز یافت می شود. این ماده 
نشاسته ای  بیشتر در محصولات  شیمیایی 
می شود.  یافت  زمینی  سیب  و  نان  مانند 
چگونه؟ یک اسید آمینه به نام آسپاراژین که 
در این مواد وجود دارد، زمانی که حرارت بالا 

ببیند، آکریل آمید را می سازد.

3. وجود  آمین های هتروسیکلیک
)آمین های   HCA دیگر،  مسئله 
هتروسیکلیک( است که در مرغ و گوشتی 
وجود  به  شود  گریل  بالا  حرارت  روی  که 
نیز  حیوانات  در  سرطان  با   HCA می آید. 
ارتباط داشته است، اگرچه تحقیقات انسانی 

در این زمینه محدود است.
این مسئله توجه کرد که سازمان  باید به 
یا   HCA مجاز  میزان   )FDA( دارو  و  غذا 
آکریل آمید موجود در غذا را تعیین نکرده 
است، بنابراین شما خودتان باید میزان آن 

را کاهش دهید.

چطور خطر مواد سوخته غذا را
کم کنیم؟

سرخ  زمینی  سیب  دیگر  می گویید  حتما 
لازم  واقعا  خوب  هرگز؟  نمی خورم؟  کرده 
کنید  قطع  را  آن ها  همه  مصرف  نیست 
زیرا تحقیقی وجود دارد که نشان می دهد 
به طور کلی، در  خوردن غذاهای خانگی، 
مقایسه با غذاهای فرآوری شده، در مصرف 
می کند.  کمک  شما  به  کمتر  آکریل آمید 

فست فود، بهترین غذا نیست!!
کار دیگری نیز برای کاهش مواجهه با این 
سیب  مانند  چیزهایی  دارد؟  وجود  ماده 
نه  کنید  سرخ  رنگ طلایی  به  را  زمینی 
تست  نان  مورد  در  مسئله  این  قهوه ای. 
می توانید  همچنین  می کند.  صدق  نیز 
یا  بشویید  پخت  از  قبل  را  سبزیجات 
بخیسانید زیرا این کار، میزان آکریل آمیدی 
که در طی فرآیند پخت به وجود می آید را 

کاهش می دهد.
کمتر  می توانید   HCA کاهش  برای 
پوست  یا  بخورید  شده  گریل  گوشت 
غذاهایی مانند مرغ - که نسبت به خود 
از  قبل  را   - دارد  بیشتری    HCA ،مرغ

خوردن درآورید.
فهمیدیم  که  نبرد  زیادی  زمان  خلاصه؟ 
مواد  می خوریم،  که  چیزی  هر  در  تقریبا 
می  که  کاری  بهترین  دارد.  وجود  سمی 
رژیم  داشتن  و  سالم خوری  بکنیم،  توانیم 

غذایی متعادل است.

افزایش خطر ابتلا به سرطان با غذای سوخته!
آیا خوردن غذای سوخته ضرر دارد؟ می تواند داشته باشد. در خانه ما خوردن غذای سوخته کاملا عادی بود. مثلا حتی اگر نان 
تست خود را می سوزاندید، باید آن را می خوردید و در غیر این صورت، اسراف کارانه محسوب می شد. مادرم می گفت: » نباید آن 
تکه نان را دور بیندازی. از بچه های گرسنه آفریقا بی خبری؟«. بنابراین من تا لقمه آخر نان تست سوخته، پیتزای زغالی شده یا 

سیب زمینی سوخته خودم را می خوردم! 

تعدادی استاد دانشگاه را به فرودگاه دعوت کردند و آنها را در هواپیمایی 
نشاندند. وقتی درهای هواپیما را بستند، از بلندگو اعلام شد: این هواپیما ساخت 

دانشجوهای شماست!
وقتی اساتید محترم این خبر را شنیدند، همه از دم اقدام به فرار کردند!

همه با عجله به سمت در خروجی می دویدند، به جز یک استاد که خیلی 
ریلکس نشسته بود. از او پرسیدند: چرا نشستی؟ نگو که نمی ترسی!

استاد با خونسردی گفت: اگر این هواپیما ساخت دانشجوهای من است که 
شک دارم پرواز بکند، تازه اگر روشن شود.

اساتید و دانشجویان!

داستانکوتاه

رستاخیزخبر
پایگاهخبریتحلیلی

www.rastakhiznews.ir
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هنری
استن لی خالق بسیاری از شخصیت های مارول از جمله اسپایدرمن، امروز در سن نود 
و پنج سالگی درگذشت. به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از nbc، خبر مرگ این 
هنرمند را ناشر او اعلام کرده است. استنلی مارتین لیبر معروف به استن لی نویسنده، 

ویراستار و منتشر کننده کتاب های کمیک، بازیگر، تهیه کننده و مجری تلویزیونی 
اهل آمریکا بود. شخصیت هایی مانند اسپایدرمن، مردان ایکس، پلنگ سیاه، ثور، 

هالک، چهار شگفت انگیز و ... از جمله کارهای این هنرمند قدیمی ست.

خالق »اسپایدرمن« درگذشت

در گفتگو با یک رسانه هندی اعلام شد؛
 مجیدی: دوباره در کشور هند

فیلم خواهم ساخت
مجید مجیدی که در جشنواره کلکته حضور دارد، گفت:»پس از فیلم 
»آنسوی ابرها« پروژه هندی بعدی ام با عنوان »معدن ذغال سنگ« 
در دست توسعه است.« خلاصه گفتگوی او با یکی از نشریات هند 

را می خوانید: 

محمد رسول الله موضوع راحتی برای کار نبود...
امیدوارم سریع نهایتاً در عرض دو ماه در هند منتشر شود و منتظر 
واکنش ها هستیم. ساخت این فیلم هفت سال طول کشید. از این رو 
می توانید تصور کنید که چه فشاری را برای خلق این فیلم به جان 

کشیده ام.

سفر چطور بود؟
می دانید که فیلم در مورد پیامبر است. این سفری تاریخی است، از 
این رو قطعا فیلم را با نهایت احترام به احساسات پیروانش ساخته و 

همه جوانب را در ذهن و مد نظر قرار دادیم.

حالا که فیلم قرار است در جشنواره کلکته به نمایش درآید، 
از پروژه های آتی تان بگویید.

پروژه بعدی من در ایران است. به تازگی دارم روی یک فیلمنامه 
کار می کنم البته هنوز برای نامش تصمیمی نگرفته ام. لیکن فیلم بر 
کودکان و داستان بزرگ شدن شان تمرکز دارد. دو موضوع دیگر نیز 
دارم که می توانند در هند اتفاق بیافتند اما من ابتدا یک فیلم دارم 
که باید در ایران بسازم سپس به اینجا بازخواهم گشت. پس از فیلم 
»آنسوی ابرها« پروژه هندی بعدی من در دست توسعه است و قطعا 

دوباره در این کشور فیلم خواهم ساخت.

چه زمانی دوباره به هندوستان بازخواهید گشت؟
»معدن ذغال سنگ« نام پروژه بعدی من است که به فکر ساخت آن 
در هندوستان هستم که تنها پس از اینکه فیلم فعلی  ام در ایران را 
بسازم، انجام خواهد گرفت. پس از انتشار »آنسوی ابرها«، احساس 
کردم مخاطبین هندی، بالیوود را بیشتر ترجیح می دهد. هر فیلمی 
سرنوشت خودش را دارد و من همراه بهترین استعدادهای سینمایی 
هند بهترین و بیشترین تلاشمان را برای فیلم گذاشتیم لیکن 
سرنوشت اینگونه است. ازینرو تصمیم گرفتم به ایران بازگردم و قبل 
از رجوع مجدد به هندوستان، استراحتی به کارهایم بدهم. مشکلاتی 
را که ما طی یافتن لوکِیشن مناسب برای فیلم »آنسوی ابرها« با آن 
مواجه بودیم واقعا من را مصمم به ساخت این فیلم کرد. لیکن بعد از 

آن به فکر استراحت دادن به خود افتادم.

سینمای ایران

نامزدهای جوایز فیلم اروپا اعلام شد:
پیشتازی »جنگ سرد«

فیلم »جنگ سرد« ساخته »پاوو الکساندر پاولیکوفسکی« با 5 
نامزدی در راس امیدداران جوایز فیلم اروپا ۲018 قرار گرفت.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایندی وایر، در حالی فهرست 
نامزدهای جوایز فیلم اروپا سال ۲018 در روزهای گذشته اعلام 
شد که فیلم »جنگ سرد« ساخته پاوو پاولیکوفسکی صدرنشین 
نامزدهای این دوره لقب گرفت. »جنگ سرد« که داستان یک رابطه 
عاشقانه بدفرجام در اواخر دهه 50 و اوایل دهه ۶0 میلادی در اروپا 
را روایت می کند به عنوان فیلم ارائه شده کشور لهستان به اسکار 

بهترین فیلم خارجی زبان نیز شناخته می شود. 
در سال های اخیر فیلم های »ایدا«، »زیبای بزرگ« و »عشق« 
پس از بردن این جایزه موفق به کسب جایزه اسکار بهترین فیلم 
خارجی زبان نیز شده اند.  فهرست کامل نامزدهای جوایز فیلم اروپا 

سال ۲018 به این شرح است:

 نامزدها ی بهترین فیلم
»مرز« به کارگردانی علی عباسی، محصول سوئد و دانمارک

»جنگ سرد« به کارگردانی پاوو پاولیکوفسکی، محصول لهستان، 
بریتانیا و فرانسه

»داگمن« به کارگردانی متئو گارونه، محصول ایتالیا و فرانسه
»دختر« به کارگردانی لوکاس دونات، محصول بلژیک و هلند

»شاد مثل لازارو« به کارگردانی آلیس رورواچر، محصول ایتالیا، 
فرانسه، آلمان و سوییس

 نامزدهای بهترین کارگردان
علی عباسی برای »مرز«

متئو گارونه برای »داگمن«
ساموئل مائوز برای »فاکس ترات«

پاوو پاولیکوفسکی برای »جنگ سرد«
آلیس رورواچر برای »شاد مثل لازارو«

 نامزدهای بهترین بازیگر زن
ماری باومر برای »3 روز در کوییبرون«

هالدورا گیرهاروسدوتیر برای »زن در جنگ«
جوانا کولیگ برای »جنگ سرد«

باربارا لنی برای »پتِرا«
اوا ملاندر برای »مرز«

آلبا رورواچر برای »شاد مثل لازارو«

 نامزدهای بهترین بازیگر مرد
جکوب سدرگرن برای »گناهکار«

روپرت اورت برای »شاهزاده خوشحال«
مارسلو فونته برای »داگمن«

سوریر گودانسون برای »بورگ علیه مکنرو«
توماش کات برای »جنگ سرد«

ویکتور پالستر برای »دختر«

 نامزدهای بهترین فیلمنامه نویس
علی عباسی، ایزابلا اکِلاف و آویده لینکویست برای »مرز«

متئو گارونه، اوگو چیتی و ماسیمو گائودیوسو برای »داگمن«
گوستاو مالر و امیل نیگارد آلبرتسن برای »گناهکار«

پاوو پاولیکوفسکی برای »جنگ سرد«

خبر

سید رضا صائمی - حاشیه هایی که از حضور 
بازیگران در فضاهای مجازی و شبکه های 
اجتماعی ایجاد می شود یا سوتی هایی که 
آنان در یک مصاحبه تلویزیونی یا مطبوعاتی 
می دهند یا مثلا طرز لباس پوشیدن و آرایش 
و مدل مو آنها را که جنجالی می شود در 
کنار هم قرار دهید تا بتوانیم از یک واقعیت 
فرهنگی  ذهنیت  چه  و  ایران  سینمای  در 
جامعه ایران حرف بزنیم اما فراتر از این اتفاق و 
رخدادهای مشابه، واقعیتی در جامعه ما وجود 
دارد که بازیگری بیش از یک حرفه مورد توجه 
و عنایت بوده و همین موجب می شود که 
بازیگران خود را در برج عاج جامعه تصور کنند 
که باید مدام بر صدر بنشینند و قدر ببینند! 
یک تصویر خیالی که نقش ها را با شخصیت 
ها اشتباه گرفته و قهرمان های سینمایی را 
زندگی  پرده  در  واقعی  های  قهرمان  همان 
تصور می کنند! بازیگری و بازیگران به عنوان 
قدرتمندترین عنصر حرفه ای سینما در ایران 
در  و  دارند  برخور  ای  فراحرفه  جایگاهی  از 
بستر فرهنگ صوری- بصری ما به موقعیتی 
هژمونیک نه تنها در سینما که در کل جامعه 
و سطوح مختلف اجتماعی دست یافته اند. به 
راستی چرا اینقدر بازیگری و بازیگران مورد 
توجه هستند؟ قطعاً شهرت و رسانه ای شدن 
موجود در این حرفه نقش مهمی در این اتفاق 
دارد. در جهان رسانه ای امروز به قول بودریار، 

پدیده ها به واسطه تکنولوژی های رسانه ای 
به حاد واقعیت بدل می شوند و هویت مجازی 
آنها بیش از خود واقعیت شان، قدرت می یابد 
و می توانند در لایه های مختلف اجتماعی 
نفوذ کنند. امروزه از قدرت مجازی و تبلیغاتی 
بازیگران در تبلیغات های سیاسی، تجاری، 
موفقیت  و  تلویزیونی  های  سازی  برنامه 
انجمن ها، نشریات و... استفاده های زیادی 
می شود و چه بسا موقعیت ها و فرصت های 
مجازی که برای یک بازیگر معروف ایجاد می 
شود از خود بازیگری با اهمیت تر و سودآورتر 
باشد. حرفه ای که در گذشته تاریخی خود 
همواره از وضعیت نامطلوب معیشتی رنج می 
برد، امروز به واسطه جایگاه رسانه ای و مجازی 
که پیدا کرده به عنوان یک حرفه پولساز مورد 
توجه جدی نسل جوان قرار گرفته است. در 
واقع هنر از آنجایی که مظهر تجلی جمال و 
کمال هنر آفرین حقیقی بود، شأنی معنوی 
داشت و از عالم مادی، گریزان بود. هنرمندان 
سقف  و  داشتند  دیگر  ای  حرفه  و  شغل 
معیشت شان بر ستون هنر استوار نبود اما 
اقتصادی  کارکردهای  هنر  مدرن  جهان  در 
یافت و با تجارت آشتی کرد و خود به یکی 
شاید  و  بدل شد  اقتصادی  پرسود  منابع  از 
دستیابی به این جایگاه اقتصادی را بیش از 
همه بتوان مدیون بسط هنر توده ای به برکت 
عرصه  در  بازیگری  دانست.  تکنولوژی  رشد 

سینما و تلویزیون خود اساساً محصول جامعه 
و هنر مدرن است؛ هنری که ماهیت اش با 
تاروپودهای اقتصاد آمیخته است و با آن غریبه 
نیست. در واقع منزلت اجتماعی )محبوبیت(، 
وضعیت اقتصادی، جذابیت رسانه ای، شهرت 
و قدرت، هویت مجازی به بازیگری، جایگاهی 
ویژه در صنعت سینما داده است و به لحاظ 
روانشناختی نیز این قشر، کانون تجلی فرافکنی 
ها، همذات پنداری ها و رویاهای دست نیافته 
مخاطبانی هستند که مطلوب های خود را در 
پرده سینما جست وجو می کنند. به عبارت 
دیگر بازیگر خالق فرصت ها و آرزوهایی است 
که مخاطب در پس رویاهایش آن را می بیند 
اما اثر این بازی ها در نقش ها باقی نمی ماند 
و دست کم در ذهن مخاطبان به استعلای 
خویش تداوم می بخشند و در نهایت بازیگران 
می  بدل  محبوبی  مجازی  های  اسطوره  به 
شوند که با تکیه بر پشتوانه مردمی و افکار 
عمومی، هژمونی خویش را در سطوح مختلف 
سینما و ساحت های گوناگون آن بسط می 
دهند و از آن سود می برند. امروز اما با تمام 
و  بازیگری  هنر  برای  که  اعتباری  و  احترام 
از  زدایی  اسطوره  به  نیاز  قائلیم  بازیگران 
این حرفه داریم و پذیرفتن این واقعیت که 
بازیگری نیز مثل بسیاری دیگر از حرفه ها یک 
شغل است و بازیگران اسطوره های فرازمینی 
نیستند! بازیگران هنرمندند و به دلیل همین 

هنر قابل احترام نه اسطوره و یا چیزی بیش 
از این که منجر به توهم بزرگ در خیلی از 
بازیگران کوچک شده است. احترام و بزرگی 
بازیگران بیش از هر چیز در قدرت بازیگری 
آنهاست نه در موقعیت بازیگر بودن آنها. به نظر 
می رسد این نگاه بیش از هرچیز به نفع خود 
این قشر است.باید یاد بگیریم که هر سخن 
جایی و هر نقطه مکانی دارد و البته هر حرفه 
و شغلی هم جایگاه روشنی دارند. بازیگران هم 
عزیزند اما به اندازه خویش. اگر از این اندازه 
عبور شود بی هنری ظهور می کند که هنر 

خود اندازه نگه داشتن است.

»جنایات و مکافات«
::  فیودور داستایفسکی  ::

رمان بزرگ و فوق العاده جنایت 
انگلیسی  عنوان  با  مکافات  و 
 Crime and Punishment
فئودور  از  ماندگار  اثری 
مهری  که  است  داستایفسکی 
آهی آن را از روسی ترجمه کرده 
است. داستایفسکی در زندگی 
خود فراز و نشیب های زیادی را 
تجربه کرده است و تقریبا همه 
کتاب های او در شرایط خاصی 
نوشته شده است. کتاب جنایت و مکافات نیز در شرایطی خاص 

نوشته شده است:
شخصیت اصلی این کتاب، رادیون رومانویچ راسکلنیکف، جوانی 
۲3 ساله است که فکری باز و کنجکاو دارد. جوانی خوش چهره 
که فقر و بی پولی او را در هم کوبیده است و باعث شده با مردم 
و زندگی اطرافش بیگانه باشد. راسکلنیکف افکاری آشفته دارد و 
مدام به موضوعات مختلف فکر می کند و تراوشات ذهنی اش بسیار 
زیاد است. هنگام راه رفتن همیشه زیر لب چیزی زمزمه می کند و 
یا حتی با صدای بلند با خود صحبت می کند. راسکلنیکف از این 
این دنیا و ناعدالتی آن به تنگ آمده است. رازومیخین، تنها دوست 
واقعی راسکلنیکف که یک سال و نیم است او می شناسد، او را چنین 

توصیف می کند:
عبوس و گرفته و مغرور و متکبر است. در این اواخر و شاید هم خیلی 
از پیش بدگمان و مالیخولیایی شده است. بزرگوار و مهربان است، 
دوست ندارد احساسات خود را بیان کند. حاضر است زودتر سنگدلی 
خود را بنماید، تا، با سخن، احساسات قلبی خویش را ابراز دارد. گاهی 
هم هیچ مالیخولیایی نیست - بلکه فقط سرد و تا حدی غیرانسانی و 
بی احساسات می شود و براستی چنان است که گویی در او دو خوی 
متضاد به ترتیب جای یکدیگر را می گیرند. گاهی بی نهایت کم حرف 
است! هیچ وقت فرصت ندارد. همه مزاحمش هستند. اما خودش دراز 
می کشد و کاری نمی کند. هیچ بذله گو نیست ولی نه به دلیل آنکه  
کلمات تند پرمعنی در چنته اش کم است، بلکه گویی فرصتی برای 
این گونه کارهای بیهوده ندارد. وقتی با او صحبت می کنند، تا به آخر 
به گفته های طرف گوش نمی دهد. هرگز به آن چیزی که جلب توجه 
همه را می کند، توجهی ندارد. خیلی برای خود ارزش قائل است و البته 

بی حق هم نیست.
راسکلنیکف اجاره اتاق کوچکی را که در آن زندگی می کند را ندارد 
و با وجود اینکه خواهر و مادرش مدام به او کمک می کنند به خاطر 
همین بی پولی دانشگاه را نیز رها می کند. در همین حال، برای ساکت 
کردن طلبکاران و پیش بردن زندگی، مجبور است نزد آلینا ایوانونا، 
پیرزن نزول خور برود و با گرو گذاشتن اشیاء قیمتی که دارد، مقداری 

پول به دست بیاورد.
داستایفسکی در ابتدای رمان، ذهنیت و وضعیف کلی راسکلنیکف و 
چند اتفاق مهم را بیان می کند و فشارهای موجود را شرح می دهد. 
سپس اتفاق مهم داستان رخ می دهد. اتفاقی که اساس کتاب جنایت 

و مکافات است.

معرفی کتاب

»لادن طاهری« سرپرست
موزه سینما شد

لادن طاهری مدیر فیلمخانه ملی ایران، سرپرست موزه سینما شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد مهدی حیدریان در جلسه 
شورای معاونان و مدیران سازمان سینمایی که صبح امروز سه 
شنبه ۲۲ آبان ماه برگزار شد ضمن تشکر از خدمات علیرضا 
به عنوان  قبلی موزه سینما گفت:»وی  قاسم خان مدیرعامل 
شخصیتی اهل فکر و متخصص در این حوزه در مدت حضور 
خود در موزه سینما بسیار خوش درخشید و خوشبختانه موزه را 

به وضعیت مناسبی رساند.«
قاسم خان  اینکه  به  توجه  رییس سازمان سینمایی گفت:»با 
از اوایل مهر ماه استعفا داده بود، لادن طاهری که مسئولیت 
فیلمخانه ملی را عهده دار است با مصوبه هیات امنا موزه به عنوان 

سرپرست جایگزین وی شد.«

اکران »گزارش یک قتل« و »بگذار 
زندگی کنم« در موزه سینما

۲ فیلم سینمایی »بگذار زندگی کنم« و »گزارش یک قتل« از 
تولیدات سال  13۶5 در موزه سینما اکران می شوند.

برنامه  ویژه  از  جلسه  پنجمین  در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
»نمایش گزیده  چهل سال سینمای ایران« که پنج شنبه ۲۴ آبان  در 
موزه سینما برگزار می شود، ۲ فیلم سینمایی »بگذار زندگی کنم« 

و »گزارش یک قتل« از تولیدات سال  13۶5 روی پرده می روند.
در این اکران، محمدعلی نجفی کارگردان فیلم »گزارش یک 
فیلم   این  تماشای  به  موزه  سینماتک  اعضای  همراه  قتل« 
می نشیند و در نشستی با حضور مهرداد فراهانی منتقد سینما از 

روند ساخت این فیلم  سخن می گوید.
همچنین فیلم سینمایی »بگذار زندگی کنم« ساخته زنده یاد 

شاپور قریب نیز با حضور علیرضا محمودی اکران می شود.
»بگذار زندگی کنم« و »گزارش یک قتل« به ترتیب در سانس 

15 و 1۷ در سالن سینمافردوس موزه سینما اکران می شوند.
پوستر »بگذار زندگی کنم« را محمدعلی باطنی طراحی کرده 
و پوستر »گزارش یک قتل« نیز توسط ابراهیم حقیقی طراحی 

شده است.

خبر

بنای انیمیشن های والت دیزنی در دنیای واقعی )3(

از»پریدریاییکوچولوتا»دیوودلبر«
دنیای قشنگی که در کارتون های دیزنی وجود دارد رویایی و دست نیافتنی به نظر می رسند، اما حتی آنها هم برگرفته از مکان هایی در دنیای واقعی 
هستند. تصاویری که در این گزارش مشاهده خواهید کرد مقایسه هایی هستند از این مکان ها با همتایان خود در دنیای واقعی! ممکن است درجه ای که 
هنرمندان دیزنی برای طراحی بناهای خود از واقعیت قرض گرفته اند متفاوت باشد اما شباهت آنها به نمونه های واقعی خود کاملا آشکار است. تعدادی از 
آثار کلاسیک دیزنی بر اساس افسانه های سنتی بودند، این موضوع نیز نشان دهنده این است که قصرها و بناهای آنها برگرفته از آثار دنیای واقعی هستند. 

به همین جهت »دنیای هوادار« در چند شماره و حالا در قسمت سوم آن به این موضوع جالب توجه خواهد پرداخت.

پری دریایی کوچولو
Chateau De Chillon

دریاچه ژنو، سوئیس

قلعه شاهزاده اریک در کارتون پری دریایی 
کوچولو هم از این مکان در سوئیس الهام 
گرفته است. قدمت این قلعه به امپراتوری 
روم رسیده و برای محافظت از جاده از 
طریق کوه های آلپ مورد استفاده قرار می 
گرفت. نه تنها قلعه به خودی خود زیبایی 
منحصر به فردی دارد، بلکه جایگاهی که 
در سواحل دریاچه ژنو پیدا کرده نیز به 
زیبایی آن افزوده و محیط بسیار مناسبی 
را برای قرار گرفتن پری دریایی در کارتون 
خود ایجاد کرده است. گفتنی است که این 

انیمیشین بسیار پرهزینه بوده است.

پری دریایی کوچولو کارتونی

پری دریایی کوچولو واقعی

ترمینال کارتونی

ترمینال  واقعی

دیو و دلبر کارتونی

دیو و دلبر واقعی

Frozen کارتونی

Frozen واقعی

Frozen
St.Olaf، Balestrand کلیسای

نروژ

 Frozen کلیسای کوچکی که در کارتون
دیده می شود نیز از این بنا الهام گرفته است. 
هم چنین این بنا به دلیل اینکه توسط یک 
 Margaret  Green بانوی انگلیسی با نام
ساخته شده به نام کلیسای انگلیسی شهرت 
یافته است. این فیلم با تحسین گسترده 
برخی  دیدگاه  از  و  شد  مواجه  منتقدان 
فیلم های  موزیکال  صحنه های  بهترین 
ساخت دیزنی را در خود داشت. هم چنین 
این انیمیشین موفق به کسب دو جایزه 
اسکار در بخش های »بهترین انیمیشن« و 

»بهترین ترانه اورژینال« شده است.

ترمینال
Grand Central

شهر نیویورک، ایالات متحده

بازی ایستگاه مرکزی در رالف خرابکار هم 
از ترمینال بزرگ مرکزی در شهر نیویورک 
الهام گرفته شده است. این ترمینال در سال 
1۹13 خراب شده است و بعد از بازسازی 
و با وجود تهدیداتی به بمب گذاری که 
برای آن صورت گرفته شده است امروزه 
به صورت فعال مورد استفاده قرار می گیرد. 
هزینه ساخت این انیمیشن،1۶5میلیون 
دلار گفته شده که به عبارتی هر دقیقه 
ی این انیمیشن ۴.5میلیارد تومان هزینه 
برداشته. که با فروش نزدیک به ۴3۶میلیون 

هزار دلار، سودی سرشار کرده است.

دیو و دلبر
 Chambord Loir-Et-Cher قلعه

فرانسه

دیده  دلبر  و  دیو  کارتون  در  که  قصری 
می شود نیز از این قلعه الهام گرفته است. این 
قلعه در سال 15۴۷ به دستور شاه فرانسیس 
اول و با عنوان کلبه شکار ساخته شده است. 
بسیاری گفته اند که سقف عجیب و غریب 
این بنا، دودکش و مناره های آن بیشتر 
از آنکه شبیه به قصر باشد به خانه ای در 
یک روستا مشابهت دارد. این انیمیشین 
برنده چندین جایزه من جمله جایزه اسکار 
بهترین ترانه و موسیقی شده است. همچنین 
در سال ۲008 به عنوان هفتمین انیمیشین 

برتر تاریخ انتخاب شد.

بازیگران اسطوره های 
فرازمینی نیستند! بازیگران 
هنرمندند و به دلیل همین 

هنر قابل احترام نه اسطوره 
و یا چیزی بیش از این که 

منجر به توهم بزرگ در 
خیلی از بازیگران کوچک 

شده است. احترام و بزرگی 
بازیگران بیش از هر چیز 

در قدرت بازیگری آنهاست 
نه در موقعیت بازیگر بودن 

آنها ...

درباره حاشیه پذیری بازیگری

بازنگریدربازیگری
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

ربیعی تاکید کرد:
 برای صعود به لیگ برتر

برنامه ریزی می کنیم
آلومینوم  تیم  البرزی  سرمربی 
برابر  تیمش  پیروزی  اراک 
کارون اروند را به بازیکن 

مصدومش تقدیم کرد.
»دنیای  گزارش  به 
ربیعی،  محمد  هوادار«، 
آلومینیوم   تیم  سرمربی 
اراک، درباره پیروزی دو بر 
اروند  کارون  برابر  تیمش  یک 
خرمشهر در هفته دوازدهم لیگ دسته 
یک اظهار کرد: بازی خوبی بود. من می دانستم که با توجه به 
تغییرات باشگاه کارون اروند خرمشهر، کار ویژه ای روی مسائل 
روانی بازیکنان انجام شده است. از لحاظ شرایط روانی، تیم 
کارون اروند خرمشهر در شرایط مطلوبی قرار داشت. ما با برنامه 
بازی کردیم. تیم ها در ابتدای کار در محک یکدیگر قرار گرفتند 
و توپ بیشتر در مالکیت ما بود و آن ها چشم به ضد حملات 

داشتند که ما موفق شدیم گل اول تیم را به ثمر برسانیم.
او ادامه داد:  در نیمه دوم، برنامه ریزی تیم را عوض کردیم و در 
ادامه این تغییر توانستیم گل دوم را به ثمر برسانیم. در دقیقه 
۷5 تیم حریف یکی از گل های خورده را جبران کرد و این 
اتفاق مقداری به تیم ما شوک وارد کرد. در ادامه هم توانستیم 
بازی را مدیریت کنیم و حتی چند موقعیت صدردصد گل هم 
داشتیم که متاسفانه موفق نشدیم آن ها را به گل تبدیل کنیم 
اما در نهایت پیروز میدان شدیم و سه امتیاز بازی را  کسب 

کردیم.

بلا رسید؛ »خونه به خونه« همچون 
»سیاه جامگان« منحل می شود؟

خونه به خونه بابل از لحاظ مدیریتی شرایطی خوبی را تجربه 
نمی کند.

به گزارش »دنیای هوادار«، درحالی که مالک باشگاه خونه به 
خونه بابل هزینه ها را در این باشگاه به شدت پائین آورده و 
باوجود سه ماه از آغاز فصل هنوز ریالی به بازیکنان پرداخت 
اگر  و  دارند  حضور  بدی  بسیار  مدیریتی  شرایط  در  نشده، 
همین روال تا هفته های بعد ادامه داشته باشد، تیم بابلی ها نیز 

همچون تیم سیاه جامگان منحل خواهد شد.
به دلیل بدهی بیش از دو و نیم میلیاردی باشگاه خونه به خونه 
به بازیکنان و مربیان سابق خود و طرح شکایت به فدراسیون 
فوتبال و مراجع قضایی، چنانچه تا پایان نیم فصل اول لیگ 
یک امسال بدهی های این باشگاه پرداخت نشود، فدراسیون 
فوتبال از بازی این تیم در لیگ یک جلوگیری کرده و آنها نیز 

همچون سیاه جامگان منحل خواهند شد.

اخبار لیگ

بهترین گلزنان لیگ دسته اول را بشناسیم
رقابت های لیگ دسته اول در حالی هفته دوازدهم خود را پشت 
سر گذاشت که همچنان تیم های مس کرمان و ملوان انزلی در ابتدا 

و انتهای جدول رده بندی قرار دارند.
به گزارش »دنیای هوادار«،رقابتهای هفته دوازدهم لیگ دسته اول 
با شکست تیم صدر نشین مس کرمان همراه بود اما حتی شکست 
خانگی و 3 بر یک مس برابر سرخ پوشان پاکدشت منجر به سقوط 
این تیم از صدر جدول نشد. در حالی که دو تیم کرمانی مس و گل 
گهر رده های اول و دوم جدول را در اختیار دارند، دو تیم شمالی 

خونه به خونه و ملوان هم در دو رده انتهایی جدول حضور دارند.
در هفته دوازدهم این مسابقات پیمان رنجبری مهاجم تیم گل گهر 
سیرجان با ۹ گل زده بهترین گلزن دسته اول است. رنجبری در حالی 
۹ گل در لیگ یک به ثمر رسانده که تیمش 11 بار در این مسابقات 
به میدان رفته و این بازیکن با ۹ گل آقای گل فعلی مسابقات است.  

هم تیمی وی مهرداد آوخ به همراه سجاد حیدری مهاجم تیم 
مس کرمان با ۶ گل زده دومین گلزنان برتر این مسابقات بوده و 
در تعقیب رنجبری به سر می برند. امین پور علی دیگر بازیکن گل 
گهر در کنار شهریار مقانلو مهاجم تیم ملوان نیز با 5 گل زده نفرات 

بعدی در جدول گلزنان برتر مسابقات لیگ دسته اول هستند.  

استعفای مدیرعامل و سرمربی نود ارومیه
مدیرعامل و سرمربی تیم فوتبال نود ارومیه از سمت خود استعفا 
کردند. به گزارش »دنیای هوادار«، یحیی بهاری سرپرست تیم 
فوتبال نود ارومیه به دلیل عدم حمایت مسئولان استانی از این تیم 

از سمت خود کناره گیری کرد.
به دنبال استعفای وی، وحید بیاتلو سرمربی این تیم نیز ، از هدایت 

نود ارومیه استعفاء داد.
تیم نود ارومیه در هفته دوازدهم لیگ دسته اول موفق به شکست 
قشقایی شیراز شد. این تیم در حال حاضر با کسب 11 امتیاز در 

جایگاه دهم جدول رده بندی لیگ آزادگان قرار داد.

فشنگچی : بازی ما برابر مس 6 امتیازی بود
امیرحسین فشنگچی، کاپیتان تیم فوتبال استقلال جنوب گفت: 
بازی ما برابر مس کرمان شش امتیازی بود و برد مهمی را در زمین 

این تیم به دست آوردیم.
به گزارش »دنیای هوادار«،امیرحسین فشنگچی در مورد برد مهم 
تیمش برابر مس کرمان که در زمین حریف به دست آمد، گفت: 
بازی بسیار سخت و مهمی برابر مس داشتیم. این یک مسابقه 

شش امتیازی بود .
وی با اشاره به رقابت چند تیم برای صعود به لیگ برتر خاطر نشان 
کرد: از همان ابتدا که این تیم بسته شد، هدفی جز صعود به لیگ 
برتر نداشتیم. این درست است که تیم دیر بسته شد و زمان کمی 
برای تمرینات تاکتیکی و بدنسازی داشتیم، ولی هفته به هفته 

شرایط بهتری پیدا کردیم. 

اخبار

هفته دوازدهم لیگ دسته یک باشگاه های 
کشورروز یکشنبه با برگزاری ۷ دیدار به پایان 
رسید و تیم های شاهین بوشهر و پرسپولیس 
پاکدشت موفق شدن با برتری مقابل رقبای 

خود جزء تیم های مدعی قرار بگیرند.
به گزارش »دنیای هوادار«،تیم فوتبال سرخ 
پوشان پاکدشت که با خرید امتیاز استقلال 
جنوب تهران برای اولین بار حضور در لیگ 
دسته اول را تجربه می کند، با فرهاد کاظمی 
به خود  برتر  لیگ  به  مدعی صعود  چهره 

گرفته است. 
این تیم با استفاده از چند بازیکن باتجربه و 
یک کادر فنی با سابقه از ابتدای فصل هم با 
گرفتن نتایج خوب نشان داد با قدرت وارد 
مسابقات لیگ دسته اول کشور شده است. 

تداوم نتایج خوب این تیم مشخص کرد نتایج 
هفته های ابتدایی آن خیلی اتفاقی نبوده و 
آنها می توانند یکی از مدعیان صعود باشند.

ابتدای فصل دو تیم مس  از  در حالی که 
کرمان و گل گهر سیرجان با توپ پر وارد 
مسابقات لیگ دسته اول شده و با کسب 
و  اول  های  رده  همواره  درخشان  نتایج 
دوم جدول را در اختیار داشتند، در هفته 
دوازدهم پاکدشتی ها در کرمان و در خانه 
مس ترمز این تیم را کشیده و با تحمیل 
شکست سنگین خانگی 3 بر یک، هشداری 
کرمان  استان  مدعی  نمایندگان  به  جدی 

دادند.
شاگردان فرهاد کاظمی در حالی با 1۹ امتیاز 
در رده چهارم جدول قرار دارند که نسبت 
به تیم های بالاتر از خود یک تا دو بازی 
کمتر انجام داده اند و این فرصت را دارند تا 
با گرفتن امتیازات کامل بازیهای عقب افتاده، 

حتی به صدر جدول هم برسند. 
با 5  پاکدشت در حال حاضر  سرخ پوشان 
پیروزی بعد از مس کرمان و گل گهر سیرجان 
سومین تیم از نظر داشتن بیشترین پیروزی 
هستند، با یک شکست به همراه گل گهر و 

شاهین بوشهر دارای کمترین شکست در این 
مسابقات هستند، با ۲3 گل زده بعد از گل 
گهر دارای قوی ترین خط حمله مسابقات 
هستند و با 10 گل خورده خط دفاعی قابل 
قبولی دارند. همه این آمارها نشان می دهد 
هایی  تیم  از  یکی  پاکدشت  پوشان  سرخ 
هستند که در کنار مس کرمان، گل گهر 
از شانس خوبی  سیرجان و شاهین بوشهر 

برای صعود به لیگ برتر برخوردار هستند.
دیگر تیم موفق این هفته های لیگ دسته 
حضور  با  که  است  بوشهر  شاهین  اول 
محمودفکری روند رو به رشدی در جدول 

رده بندی داشته است.
شاهین بوشهر با 5 پیروزی، 5 مساوی و تنها 
یک شکست و کسب ۲0 امتیاز بعد از دو تیم 
مس کرمان و گل گهر سیرجان که با ۲۲ و 
۲1 امتیاز در رده های اول و دوم جدول قرار 
دارند، با شایستگی در رده سوم قرار گرفته و 
چهره یک تیم مدعی را به خود گرفته است.

این تیم با تنها ۷ گل خورده بعد از فجر سپاسی 
که بهترین خط دفاعی را در اختیار دارد به 
دارای  البرز  اکسین  و  اراک  آلومینیوم  همراه 

دومین خط دفاعی قوی این مسابقات است.

فوتبال  تیم  سابق  کاپیتان  فکری  محمود 
جرگه  به  است  سالی  چند  که  استقلال 
مربیان پیوسته است، از مربیان موفق چند 

فصل اخیر در لیگ دسته اول بوده است. 
فکری فصل گذشته موفق شد با تیم نفت 
مسجد سلیمان به رقابتهای لیگ برتر صعود 
کند اما بعد از آن با مسئولان این تیم برای 
نفت  از  و  نرسید  توافق  به  همکاری  ادامه 

مسجد سلیمان جدا شد. 
فکری از ابتدای فصل هدایت شاهین بوشهر 
سراغ  به  رفتن  بدون  و  گرفت  عهده  بر  را 
جذب ستاره ها و ریخت و پاش های معمول 
فوتبال، تیمی منسجم را روانه مسابقات کرد 
و با کسب نتایجی جالب توجه این تیم را 
در بین سه تیم بالای جدول قرار داده است.

دنیای هوادار گزارش می دهد؛

خیزفرهادومحمود
برایصدرجدول

نخستین دوره مسابقات کاپ آسیا سال ۲018 دیروز دوشنبه با حضور ۹ کشور 
آسیایی درپیست اسکی شهر دوبی در رشته مارپیچ کوچک برگزار شد.

صادق کلهر اسکی باز البرزی عضو تیم ملی جمهوری اسلامی ایران موفق شد در 

مجموع با زمان یک دقیقه و پنج ثانیه و ۹ صدم ثانیه مقام دوم این دوره از رقابت 
ها را کسب کند. کلهر سابقه حضور در پنج دوره بازی های پارالمپیک زمستانی از 

سال 1۹۹8 تا ۲01۴ را در کارنامه خود دارد

درخشش اسکی باز البرزی در رقابت های کاپ آسیا

تیم  این  می گوید  البرز  گل ریحان  تیم  مربی 
پتانسیل صعود به لیگ برتر را دارد.

به گزارش »دنیای هوادار«،تیم اکسین البرز بعد 
از مدت ها ناکامی بالاخره موفق شد در هفته 
دوازدهم لیگ دسته یک مقابل تیم خونه به خونه 
به برتری یک بر صفر برسد. در این مدت  و بعد از 
جنجال های پیش آمده، گل ریحان البرز توانست 
شرایط خود را بهبود ببخشد و بعد از استعفای 
فراز کمالوند، مجتبی حسینی به عنوان سرمربی 
تیم معرفی شود و همینطور محمد نصرتی به کار 

خود در گل ریحان البرز ادامه دهد.
محمد نصرتی مربی تیم گل ریحان البرز ، درباره 
پیروزی تیمش برابر خونه به خونه در هفته 
دوازدهم لیگ دسته یک اظهار کرد: جا دارد که 
به مجموعه مدیر و بازیکنان تیم تبریک بگویم 

که با توجه به حواشی های اخیر تیم توانستند 
بعد چندین هفته اولین پیروزی تیم را به دست 
آورند. بازی خونه به خونه، بازی بسیار خوبی بود. 
ما می توانستیم در این بازی سه چهار گل به تیم 
حریف بزنیم اما کسب این پیروزی مهم بود که 

به دست آمد.
از اول فصل  بازیکنان  او ادامه داد: فشار روی 
بود. تیم ما به نوعی از اول فصل مدعی صعود 
به لیگ برتر بود و نتایج بد تیم در ادامه باعث شد 
تا فشار روی تیم به وجود آید. ما هم در این مدت 

سعی کردیم با رفاقت کار را جلو ببریم و در ضمن 
حریم ها را حفظ کنیم. بزرگ ترها هم در این راه 
ما را همراهی کردند تا توانستیم شرایط را بهتر 
کنیم و بعد از شش هفته موفق شدیم به پیروزی 

دست پیدا کنیم.
مربی تیم ریحان البرز در ادامه اظهار کرد:  ما با 
حسینی سرمربی تیم ریحان البرز صحبت کردیم 
قرار شد تا تمام تلاش خود را انجام دهیم که 
بتوانیم به تیم کمک کنیم. من خودم بچه کرج 
هستم و دوست دارم تیمم در سطح اول فوتبال 

ایران باشد. در اینجا شرایط سخت فزاری برای 
پیشرفت وجود دارد. ما استادیوم و شرایط خوب 
برای تمرین کردن داریم. این تیم شرایط حضور 
در لیگ برتر را دارد. امیدوارم با تلاش های آقای 
حمزه لو مدیر عامل باشگاه و همینطور تلاش های 
آقای مجتبی حسینی سرمربی باشگاه، شرایط 

تیم رو به بهبود قرار گیرد.

مربی گل ریحان البرز:

می توانیم به لیگ برتر صعود کنیم

بین  مسابقات  برگزاری  از  رنجبر  فرهنگ  محمود 
به  مارشال(  )جام  استایل  فری  اسکیت  المللی 
پیروزی  سال  چهلمین  گرامیداشت  مناسبت 

شکوهمند انقلاب اسلامی در استان البرز خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«،محمود فرهنگ رنجبر 
کرد:  اظهار  البرز  استان  اسکیت  هیئت  رییس 
مسابقات بین المللی جام مارشال آذرماه امسال در 
سالن ورزشی نشاط مجموعه ورزشی انقلاب کرج 

برگزار خواهد شد.
وی افزود: این مسابقات در دو بخش بانوان و آقایان 
به مدت 3 روز واز تاریخ 1۴ آذرماه به انجام خواهد 
رسید و برترین اسکیت بازان کشورهای مختلف در 

بخش فری استایل در آن حضور خواهند یافت.
رنجبر با بیان اینکه میزبانی از این مسابقات معتبر 
دستاورد ارزشمندی برای استان البرز محسوب می 

شود، گفت: جام مارشال تنها مسابقات بین المللی 
کشورمان است و اعتبار ویژه ای در نزد فدراسیون 

جهانی اسکیت دارد.
رییس هیئت اسکیت استان البرز تحقق میزبانی این 
مسابقات را مرهون حمایت های همه جانبه اداره کل 
ورزش وجوانان البرز وفدراسیون اسکیت دانست و 
گفت: به طور قطع برگزاری این رویداد مهم می تواند 
نقش بسزایی در ارتقا کمی وکیفی اسکیت در استان 

البرز داشته باشد.
رنجبر با بیان اینکه کمیته برگزاری این مسابقات 
تشکیل و جلساتی را در خصوص میزبانی هر چه 
بهتر این رویداد ورزشی بین المللی داشته است، 
گفت: تلاش می کنیم میزبان شایسته ای برای این 

مسابقات باشیم.
وی در پایان با اشاره به اینکه در سال های گذشته 

اسکیت بازانی از البرز در این مسابقات موفق به کسب 
عنوان شده اند، گفت: امیدوارم برگزاری مسابقات در 
البرز بستری برای کسب عناوین ارزشمند بیشتری 

برای استان شود.

رییس هیئت اسکیت استان البرز خبر داد
البرز میزبان مسابقات بین المللی اسکیت »جام مارشال«

مسعود سلطانی فر روز گذشته در حاشیه افتتاح 
ورزشگاه فولاد آرنا در شهر اهواز درباره این پروژه 
شیک  پروژه ای  که  شاکریم  را  اظهارکرد:»خدا 
و در کلاس جهانی را توانستیم در شهر اهواز به 
بهره برداری برسانیم. افتتاح این ورزشگاه با توجه 
می تواند  اهواز  در شهر  غدیر  ورزشگاه  وجود  به 
پتانسیل خوبی برای استان خوزستان برای گرفتن 
میزبانی رویداد های بین المللی باشد. خوشبختانه 
بزرگ  انقلاب در شهر های  از  در سال های پس 
کشور استادیوم های مناسب افتتاح شدند بخصوص 
در دو سال گذشته برای نمونه استادیوم ۷5 هزار 
نفری نقش جهان اصفهان به بهره برداری رسید و 

پس از آن استادیوم 50 هزار نفری پارس شیراز را 
افتتاح کردیم.«

در  )ع(  امام رضا  استادیوم  افزود:»همچنین  وی 
شهر مشهد که واقعا در سطح جهانی است، افتتاح 
شد و در نهایت شرکت فولاد خوزستان توانسته 
است استادیوم فولاد آرنا را افتتاح کند. همچنین 
پیروزی  از  پس  نیز  تبریز  امام  یادگار  استادیوم 
نفر  بود که حدود ۷0 هزار  افتتاح شده  انقلاب 

ظرفیت دارد.«
وزیر ورزش در پایان خاطرنشان کرد:»علاوه بر این 
وجود استادیوم ثامن مشهد در کنار استادیوم های 
امام  و  جهان  نقش  و  پارس  امام،  یادگار  غدیر، 

رضا )ع( شرایطی را برای ما به وجود می آورد که 
می توانیم میزبانی مسابقات بین المللی به ویژه جام 
ملت های آسیا را کسب کنیم. تقاضای میزبانی 
برای جام ملت های ۲0۲3 را داده ایم و امیدواریم با 
توجه به استادیوم های خوبی که در نقاط مختلف 
کشور داریم، بتوانیم میزبانی رویداد های بین المللی 

را بگیریم.«
لیگ  فینال  دیدار  کرد:»در  عنوان  سلطانی فر 
قهرمانان آسیا، جدا از بحث امکانات، رفتار خوب 
نیز نمود ویژه ای داشت و  در کنار   تماشاگران 
کار ارزنده تیم پرسپولیس و رسیدن به فینال با 
تیمی که تقریباً 13 بازیکن در اختیار داشت، رفتار 

تماشاگران نشانگر یک بلوغ فکری بود، چرا که 
با توجه به اینکه تیم آنها جام نگرفت، اما درک 
تماشاگران و واکنش های مثبت شان نشان دهنده 

این واقعیت است که برخی ناهنجاری های گذشته 
کاهش یافته است و همه پرسپولیس را در حد 

قهرمان تحلیل کردند.«

وزیر ورزش خبر داد؛

درخواست ایران برای میزبانی جام ملت های ۲۰۲۳

عنوان  به  محمدی  غلامرضا  حضور  به  توجه  با 
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد، کادر فنی این تیم در 

آستانه تغییرات کلی و اساسی قرار گرفت.
روز  محمدی  هوادار«،غلامرضا  »دنیای  گزارش  به 
گذشته با حکمی از سوی حمید بنی تمیم سرپرست 
فدراسیون کشتی به عنوان سرمربی جدید تیم ملی 
کشتی آزاد منصوب شد. جابجایی محمدی و رسول 
خادم، اتفاق تازه ای نیست و این تغییر بعد از رقابتهای 
جهانی ۲011 استانبول هم رخ داده بود. با این تفاوت 
که در آن زمان، رسول خادم سکان هدایت تیم ملی 

را از غلامرضا محمدی تحویل گرفت.
هر چند محمدی بعد از این تغییرات مدتی دور از 
سیستم اجرایی فدراسیون کشتی بود و ترجیح داد 
همکاری زیادی با خادم نداشته باشد، اما بعد از مدتی 
دوباره با سرمربیگری تیم کشتی نوجوانان در سال 

۲013 به عرصه کشتی بازگشت و انصافا هم عملکرد 
خوبی از خود نشان داد.

به هر حال محمدی با شعار سازندگی در کشتی 
و توجه به پشتوانه ها کارش را با فدراسیون تحت 
ریاست خادم ادامه داد تا اینکه با توجه به استعفای 
اخیر خادم دوباره به جایی بازگشت که عملکرد قابل 
قبولی در آن داشت. بدین ترتیب محمدی جانشین 
رسول خادم در تیم ملی شد تا حالا همه از او انتظار 
بازگشت به اوج را داشته باشند. محمدی با توجه به 
این مسئولیت مهم و سنگین باید در نخستین گام 
طی روزهای آینده مربیان کادر فنی را انتخاب و با 
توجه به رویدادهای پیش رو کارش را هر چه زودتر 

با مربیان مورد تاییدش آغاز کند.
محمدی در همین رابطه نیز اعلام کرد هنوز به جمع 
بندی نهایی نرسیده  اما طی روزهای آینده پس از 

انتخاب خواهد کرد.  را  بررسی های لازم مربیانش 
ضمن اینکه در گام بعدی هم رقابت های قهرمانی 
کشور، جام تختی و جام جهانی را با دقت زیر نظر 

خواهد گرفت.

انتظار گوش شکسته ها از سرمربی جدید؛
جبران ناکامی و تغییرات اساسی در کادر فنی کشتی آزاد

رونوشتآگهیحصروراثت
خانم فاطمه جلیلی یان دارای شناسنامه شماره 8۶۹18 به شرح دادخواست به کلاسه 
88۶3۹۷ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان عوض رفتاری بشناسنامه شماره 1۹۲1 در تاریخ 13۹۷/۷/۲۴ اقامتگاه دائمی 

خود بدرود زندگی گفتته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- فاطمه جلیلی یان - فرزند خلیل - ش ش 8۶۹18 - متولد 135۶/11/1۲ - 

همسر متوفی
۲- عباس رفتاری - فرزند عوض - ش ش 031۲۶558۷8 - متولد 1381/1۲/18 

- پسر متوفی
3- عرفان رفتاری - فرزند عوض - ش ش 0313۴3۷3۷8 - متولد 1385/۶/۴ 

- پسر متوفی
نوبت آگهی می  را در یک  انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور  با  اینک 
نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 
نخستین اگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. %م   

97/2۵473/ف
کرامت - رئیس شعبه 3 شورای حل اختلاف کرج

رونوشتآگهیحصروراثت
خانم سمانه علیزاده حصاری دارای شناسنامه شماره 155۶۷ به شرح دادخواست به کلاسه ۹۷0۷۲۹ از 
این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان محمد علیزاده حصاری 
بشناسنامه شماره 3 در تاریخ 13۹۷/۷/1۷ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن 

مرحوم منحصر است به: 
1- سعید علیزاده حصاری متولد 1358 به شماره شناسنامه ۷5۶۴ صادره از تهران نسبت فرزند ذکور متوفی
۲- مسعود علیزاده حصاری متولد 13۶۹ به شماره شناسنامه 0310315۹۹۹ صادره از کرج نسبت فرزند 

ذکور متوفی
3- سمیه علیزاده حصاری متولد 13۶۹ به شماره شناسنامه 18۹۴ صادره از تهران نسبت فرزند اناث متوفی

۴- خانم سمانه عیزاده حصاری متولد 13۶۴ به شماره شناسنامه 155۶۷ صادره از تهران نسبت فرزند 
اناث متوفی

5- خانم کبری فهیمی متولد 133۹ به شماره شناسنامه ۴۲ صادره از تربت حیدریه نسبت همسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد%م   97/2۵472/ف
از طرف رئیس شعبه 63 شورای حل اختلاف محمدشهر کرج

آگهیمزایدهاموالمنقول-نوبتدوم
به موجب پرونده کلاسه ۹۶0003 صادره از شعبه ۶ دادگاه عمومی خانواده 
کرج لها: فاطمه لطفی علیه: آقی غضنفر کریمی نژاد لیساری محکوم علیه 
محکوم است به پرداخت ۴08 عدد سکه تمام بهار آزادی بابت مهریه در 
حق محکوم له و مبلغ پنج درصد از هزینه اجرایی با توجه به اینکه اجرائیه 
صادره به محکوم علیه ابلاغ شده و در مهلت مقرر نسبت به اجرای حکم 
اقدام ننموده است بنا به درخواست محکوم له به منظور استیفای محکوم به 
و زینه اجرایی اموال متعلق به نامبرده که شامل یک دستگاه اتومبیل پراید 
تاکسی، از سوی این اجرا توقیف و توسط کارشناسی رسمی دادگستری به 
شرح زیر توصیف وا ارزیابی شده و مقرر است در مورخ 13۹۷/0۹/05 از 
ساعت 1۲ الی 13 در محل اجرای احکام مجتمع خانواده از طریق مزایده 
بفروش می رسد، مزایده یک دستگاه خودرو از مبلغ پایه ۲۲0.000.000 
ریال نظریه کارشناسی شروع می شود و به هر شخص حقیقی و حقوقی که 
بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد ده درصد وجه مزایده 
فی المجلس بصورت وجه نقد یا چک بانکی تضمینی از خریدار اخذ والباقی 
ظرف یک هفته از وی وصول خواهد شد و پس از انجام مراحل قانونی و 
صدور حکم تملیک مورد مزایده بنام خریدار منتقل خواهد شد در صورتی 
که در مهلت مقرر خریدار وجه مزایده را پرداخت ننماید سپرده وی پس 
از کسر هزینه های مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد 
کلیه هزینه های نقل و انتقال به عهده محکوم علیه است و از محل فروش 
پرداخت خواهد شد طرفین می توانند ظرف یک هفته از تاریخ مزایده 
نسبت به نحوه انجام مزایده اعتراض نمایند که در این صورت تا رسیدگی به 
اعتراض از سوی دادگاه مورد مزایده بنام خریدار منتقل نخواهد شد ضمنا 
طالبین به شرکت در مزایده می توانند ظرف پنج روز قبل از مزایده با اطلاع 
این اجرا از مال مورد مزایده بازدید نمایند چنانچه روز مزایده مصادف با ایام 

تعطیل باشد روز بعد در همان ساعت و مکان برگزار خواهد شد.
مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است:یکدستگاه 
خودرو سواری پراید جی ال ایکس آی تاکسی به رنگ  زرد روغنی مدل 
1388 دارای شماره شاسی ۹۴۴۶۷5 و موتور ۲8۴۹3۶۶ به شماره پلاک 
31۶ت۹۴ایران ۶8 میباشد که خوردو از نظر ظاهری سالم که باتوجه به 
وضعیت ظاهری و فنی فعلی خودرو و کارکرد نرمال و امتیاز خط تاکسی 
و با توجه به قیمت فعلی بازار چنان به نظر میرسد که خودرو فوق به 
قیمت و پول رایج کشور جمهوری اسلامی ایران به مبلغ ۲۲0.000.000 
ریال معادل بیست و دو میلیون تومان ارزیابی میگردد. ضمنا خودرو 
فوق در پارکینگ خلیج فارس به آدرس کرج-چهارراه مصباح می باشد.  

97/2۵471/ف
دادورز شبعه 6 اجرای احکام مجتمع خانواده کرج

آگهیابلاغوقتبهخوانده
شماره پرونده کلاسه: ۹۷0۶30

وقت رسیدگی: ۹۷/10/1 ساعت 10:00
خواهان: بانک مهر اقتصاد با وکالت آقای محرابی فر

خواندگان: ابوالفضل ملکی آقا بابائی
خواسته: مطالبه

خواهان دادخواستی تسلیم شورای حل اختلاف کرج نموده که پس از ارجاع 
به شعبه 5 ) ۲5 سابق ( در این شعبه ثبت و در حال رسیدگی می باشد بنا به 
تقاضای خواهان مبنی بر مجهول المکان بودن خوانده حسب دستور شورای 
حل اختلاف وفق ماده ۷3 قانون آیین دادرسی مدنی مفاد دادخواست یک 
نوبت در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار به هزینه خواهان آگهی خواهد شد 
و خوانده می بایست ظرف مهلت یک ماه در دفتر دادگاه حاضر ضمن اعلام 
نشانی خود نسخه ثانی دادخواست و ضمائیم را دریافت و در زمان تعیین شده 
در دادگاه حاضر شود در غیر اینصورت دادگاه تصمیم مقتضی را اتخاذ خواهد 

نمود.م/   97/2۵474/ف
مدیر دفتر شعبه ۵ شورای حل اختلاف مجتمع شهید بهشتی



شماره ؟ - ؟ شنبه ؟؟؟؟ 

n  طراح و صفحه آرا: احمد شاهوند
n  چاپ و لیتوگرافی: کارگر

n  تیراژ: 10000 نسخه
n   نشانی: کرج، چهارراه طالقانی، ساختمان حکیم، طبقه 9، واحد 92

n تلفن: 32219848 - 32219123   
n دورنگار: 32400335  

n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: سعید اکبرزاده                n قائم مقام )صاحب امتیاز و مدیرمسئول(: مهرداد تیموری                 n  سردبیر: مهدی تیموری روزنامه اقتصادی - ورزشی

»دنیای هوادار« یاد روح و مرام قلم زنده یاد ناصر احمدپور و زنده یاد عباس عبدالملکی، پیشکسوتان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را گرامی می دارد »دنیایهوادار«یادروحومرامقلمزندهیادناصراحمدپوروزندهیادعباسعبدالملکی،پیشکسوتانعرصهمطبوعاتورزشیکشورراگرامیمیداردشماره 122 - چهارشنبه 23 آبان 1397 

جاده کندوان جمعه یک طرفه می شود
پلیس راه کشور با اعلام محدودیت های ترافیکی در محورهای 
اصلی منتهی به استان مازندران از یک طرفه شدن جاده کندوان از 

عصر جمعه هفته جاری خبر داد.
که  کرد  اعلام  کشور  راه  پلیس  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
محدودیت های ترافیکی محورهای مواصلاتی استان مازندران به 
پایتخت از ساعت 1۲ روز چهارشنبه آغاز و تا ۶ صبح شنبه بیست 

و ششم آبان برقرار است. 
بر این اساس، تردد هر نوع موتورسیکلتی به جز موتورسیکلت های 
انتظامی و امدادی در این مدت در محورهای کندوان و هراز ممنوع 

خواهد بود. 

محور کندوان | رفت و آمد تمامی وسایل نقلیه موتوری از ساعت 
1۴ تا ۲۴ روز جمعه بیست و پنجم آبان به سمت چالوس ممنوع 
است و با اعلام ماموران پلیس راه در محل، تردد انواع وسایل نقلیه 
از ساعت 1۷تا ۲۴ در همین روز از چالوس به سمت کرج یک 
طرفه خواهد بود. همچنین ممنوعیت تردد وسایل نقلیه سنگین در 
محور کندوان از جمله تریلر، کامیون و کامیونت به غیر از حاملین 

سوخت و مواد فاسد شدنی، ادامه دارد. 

محور هراز  | بر اساس اعلام پلیس راه، تردد تمامی کامیون ها 
و کامیونت ها به استثنای حاملین مواد سوختی و فاسد شدنی از 
ساعت 1۲ تا ۲۴ روز چهارشنبه و همچنین از ساعت 8 تا ۲۴ 
روزهای پنجشنبه و جمعه هفته جاری از محور هراز ممنوع و رفت 

و آمد انواع تریلر در محور هراز همچنان ممنوع است. 

وضعیت جوی  | بر اساس پیش بینی هواشناسی سیاه بیشه ، 
هوای امروز جاده کندوان مه آلود و دمای هوای این منطقه 3 
درجه سانتیگراد است. همچنین هوای روز چهارشنبه در این جاده 
کوهستانی ابری همراه با بارش برف و وزش باد پیش بینی شد و 

دمای هوا در این روز بین صفر تا 5 درجه سانتیگراد است. 
هوای روز پنجشنبه جاده کندوان نیمه ابری تا ابری همراه با بارش 
پراکنده است و دما در این روز بین یک تا ۷درجه سانتیگراد در نوسان 
است. همچنین هوای روز جمعه هفته جاری این محور کوهستانی 

نیز نیمه ابری و دمای هوا نیز بین 3 تا ۷ درجه سانتیگراد است.

اعلام اسامی قبولی آزمون اعزام فرهنگیان 
به مدارس خارج از کشور

مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور اسامی باقی مانده 
قبولی آزمون اعزام به خارج از کشور فرهنگیان 13۹۷ را اعلام کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از روابط عمومی مرکز امور 
بین الملل و مدارس خارج از کشور، اعزام افراد از سال تحصیلی 
آینده به بعد و به تناسب نیاز، رشته تخصصی و سازماندهی نیروی 
انسانی سرپرستی های مدارس و صدور روادید از کشورهای محل 

مأموریت خواهد بود.
یک سال  برای  اعزام  زمان  در  فرهنگیان  مأموریت  صدور حکم 
تحصیلی است و تمدید آن منوط به نیاز و رضایت از عملکرد و 

قوانین و مقررات کشور مقصد خواهد بود.
کارنامه همه داوطلبان و شرکت کنندگان در مرحله دوم آزمون 
مصاحبه و بخش ارزیابی حضوری از طریق مرکز برنامه ریزی منابع 
انسانی و فناوری اطلاعات وزارت آموزش و پرورش به زودی منتشر 

می شود.

خبر

سرهنگ  فیروزخواه:
سارقان خودرو در کرج به 40 فقره 

سرقت اعتراف کردند
داخل  سارقان  دستگیری  از  کرج  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
خودروهای پارک شده در اطراف بیمارستان شهید باهنر با اعتراف 

به ۴0 فقره سرقت خبر داد.
در  فیروزخواه  حسنعلی  سرهنگ  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گفت:»در پی وقوع چندین فقره سرقت داخل خودرو در اطراف 
بیمارستان باهنر کرج، رسیدگی به موضوع در دستور کار ماموران 

کلانتری 30 اسلام آباد قرارگرفت.«
اطراف  روزی  شبانه  گشت زنی های  با  کرد:»ماموران  بیان  وی 
بیمارستان و محله های اطراف آن به سرنشینان یک دستگاه 
خودرو پراید سفید رنگ که در مجاورت یک دستگاه خودرو پراید 

دیگر پارک شده بود مشکوک شدند.«
این مقام انتظامی افزود:»ماموران تمام حرکات افراد داخل خودرو 
را زیر نظر قرار داده تا این که سرنشین خودرو به سمت خودرو 
پارک شده حرکت و شروع به باز کردن خودرو مذکور شد و راننده 

نیز به صورت آماده مراقب اطرافشان بود.«
به محض  کلانتری  افزود:»ماموران گشت  فیروزخواه  سرهنگ 
اطمینان از سارق بودن سرنشینان خودرو به سمت خودرو حرکت 
که سارقان به محض مشاهده خودرو پلیس اقدام به فرار کردند 
که در تعقیب و گریز ماموران، کنترل خودرو را از دست داده و 

مجبور به توقف شدند.«
این مقام انتظامی افزود:»با سرعت عمل ماموران متهمان دستگیر 

و برای تحقیقات تکمیلی به کلانتری منتقل شدند.«
سرهنگ فیروزخواه افزود:»متهمان در بازجویی های ماموران و در 
مواجهه با مدارک و مستندات موجود به ۴0 فقره سرقت داخل 
خودرو در اطراف بیمارستان شهید باهنر اعتراف کرده و پس 
از تشکیل پرونده مقدماتی به پلیس آگاهی استان البرز منتقل 

شدند.«
مشارکت  اهمیت  به  اشاره  با  پایان  در  کرج  انتظامی  فرمانده 
شهروندان در تولید و حفظ امنیت گفت:»توجه به هشدارهای 
پلیسی و مراقبت از اموال میزان بروز ارتکاب جرم را به نحو قابل 

ملاحظه ای کاهش می دهد.«

جشنواره غذاهای سنتی در ماهدشت 
کرج برگزار شد

بانوان ماهدشتی هنر آشپزی خود را با پخت غذاهای سنتی ایرانی 
به نمایش گذاشتند

به گزارش »دنیای هوادار«، بیش از سی نفر از بانوان ماهدشتی در 
تالار مهران این شهر، هنر آشپزی خود را با پخت غذاهای سنتی 

ایرانی به نمایش گذاشتند.
مسؤل برگزاری این جشنواره گفت:»شرکت کنندگان در سه 
بخش پیش غذا، غذای اصلی و سالاد با یکدیگر رقابت کردند و در 

پایان به نفرات برتر در هر بخش هدایایی داده شد.«
قره حسنلو افزود:»داوران این جشنواره نیز چگونگی پخت ، طعم و 
مزه ، و مواد اولیه استفاده شده در پخت غذا را به عنوان مهمترین 

آیتم ها برای ارزیابی غذاها مورد توجه قرار دادند«
این جشنواره با هدف ترویج تغذیه سالم و استفاده از غداهای آب 
پز و بخارپز شده به جای غذاهای چرب و سرخ شده به منظور 

ارتقاء سلامت افراد برگزار شد.

اخبار

شورا »تصمیم« گرفت؛

حناچی،»پیروز«صندلیبهشت!

در جلسه روز گذشته شورای  شهر تهران، 
تهران  شهردار  به عنوان  حناچی«  »پیروز 
انتخاب شد و به این  ترتیب با وجود احتمال 
معافیت شهرداران کلان شهرها از قانون منع 
محمدعلی  کار  بازنشستگان،  به  کارگیری 
تمام شده  تهران  شهرداری  در  افشانی 

به حساب می آید.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، 
محسن  شورا،  گذشته  روز  جلسه  از  پس 
هاشمی، رئیس شورای  شهر تهران با حضور 
در جمع خبرنگاران از ادامه کار افشانی تا 
انتخاب،  از  گفت:»پس  و  خبرداد  آذر   15
معرفی نامه حناچی را به همراه اسناد مربوطه 

ارسال  کشور  وزارت  به  حکم  صدور  برای 
کردم  و امیدوارم هرچه زودتر حکم شهردار 

منتخب از سوی وزارت کشور صادر شود.«
برای  سرپرست  انتخاب  مورد  در  هاشمی 
جلسه  گفت:»در  نیز  تهران  شهرداری 
با  اما  شد  مطرح  موضوع  این  هم اندیشی 
توجه به بررسی حقوقی حقوقدانان شورا و 
کارشناسان به این نتیجه رسیدند که شهردار 
فعلی می تواند تا 15 آذرماه در پست خود 
باقی بماند مگر اینکه افشانی بخواهد زودتر از 

صدور حکم شهردار جدید برود.«
آیا  مبنی براینکه  سؤالی  به  پاسخ  در  او 
انتخاب  برای  مختلف  نهادهای  سوی  از 

شهردار با شما تماس گرفته شده است یا 
خصوص  این  در  تماسی  گفت:»هیچ  نه؟ 
روزی  و همان  است  نشده  گرفته  بنده  با 
پست  تصدی  برای  کاندیدا  نفر  پنج  که 
وزارت  به  شدند  انتخاب  تهران  شهرداری 
اطلاعات نامه زدم؛ اما پاسخ مکتوبی به من 
ندادند و منتظر نظر وزیر کشور هستیم و 

امیدواریم حکم شهردار تائید شود.«
او در پاسخ به این سؤال که چرا آراء آخوندی 
از 1۶ رأی به 10 رأی ریزش یافت تصریح 
کمیسیون های  در  نامزدها  کرد:»حضور 
روز  و  است  اهمیت  حائز  شورا  تخصصی 
گذشته دو نامزد شهرداری به کمیسیون ها 

رفته و به صورت تخصصی به سؤالات اعضا 
پاسخ دادند و این مسئله در رأی دادن اعضا 

مؤثر بوده است.«
رئیس شورای  شهر تهران در پاسخ به سؤالی 
مبنی براینکه بر چه اساسی شهردار تهران 
بماند،   شهرداری  در  می تواند  آذر   15 تا 
گفت:»مصاحبه ای را از سراج رئیس سازمان 
کرده  عنوان  که  دیدم  کشور  کل  بازرسی 
بودند که تا 15 آذر بازنشستگان می توانند 
در سمت های خود باقی بمانند و حقوقدان 
مجرب شورا یعنی آقای امینی نیز عنوان کرد 
که افشانی می تواند تا 15 آذر در شهرداری 

بماند.«

محسن هاشمی خبر داد؛

افشانیتا15آذرمیتوانددرشهرداریبماند

دادگاه دنيای هوادار

دادگاه دنیای هوادار ، هوادار متهمین مظلوم 
و بدون پارتی است به همین خاطر اشد 
مجازات آنها مهمان شدنشان در این ستون 

است و حداکثر محکومیت کاغذی

نام: »الف«، »ب«، »پ«، »ت«،  .......»ع« و ...!
نام خانوادگی: ...

شهرت: شهردار »سابق«، گادفادر، حاجی و ...
اتهام: غرور کاذب، عبور ردپا از نوسانات دلار 
و مدیریت عجیب و تا دلت بخواد استفاده از 

بند »پ«!
یکی  بازداشت  خبر  که  بود  صباحی  چند 
طور  به  کرج،  کلانشهر  سابق  شهرداران  از 
غیررسمی در شهر پیچیده بود؛ تا اینکه روز 

خروجی  روی  بر  خبر  این  درج  با  گذشته 
یکی از پایگاه های خبری، شکل رسمی به 
هم شیطنتی  پایگاه  آن  اینکه  گرفت.  خود 
اشتباه  به  و  بود  کرده  خبررسانی  نحوه  در 
- سهوی یا عمدی - از تاثیر این »شهردار 
سابق« بر انتخاب برخی مقامات فعلی گفته 
بود، بحث ما نیست؛ بماند برای بعد و دادگاه 
های آتی! موضوع اصلی تنها کمی گفتگوی 
مستقیم با آقای »شهردار سابق« و مدیریت 
عجیب اش است! ما که نمی دانیم منظور از 
این »سابق« دقیقا کیست! شما هم به دنبال 
چون و چرایش نگردید... اما جا دارد که بگوییم 
آقای شهردار »سابق« دیدی دنیا دو روزه وفا 
دیدی  بود؟  پوسیده  طنابش  دیدی  نداره؟ 

گرد و خاک کردی، گرد سم خران شما نیز 
بگذرد؟ دیدی همه مردم شهر اخمو شدن نا 
ندارند یه لبخند بزنن؟! آلودگی، رواج ساخت 
و ساز غیرمجاز و قولنامه ای ساز، پروژ های 
و  ریز  ایرادات  میلیاردی،  ده  مشکوک چند 
درشت فاحش از کوچه پس کوچه های شهر 
تا بدهی های چند صد میلیاردی بار آورده 
دیدی  نما؟!  مهندس  های  بفروش  بساز  به 
بی  مردم  دیدی  رفت؟  که  رفت  اش  همه 
لبخند...؟ متاسفانه شما احتمالا به زودی به 
صورت خودکار محاکمه خواهید شد و نیازی 
به محاکمه »دنیای هوادار« نخواهد بود. فقط 
لطفا اگر صد و هشتاد و پنج سال دیگر مجددا 
به عرصه سیاست و کارهای اجرایی برگشتی 

حداقل یکبار هم که شده موبایلت رو جواب 
بده و پاسخگوی خبرنگاران این شهر باش! اگر 
زبانم لال باز هم بر مسندی تکیه زدی دوباره 
به سراغ استخدام های »ناسیونالیستی« نرو! 

خداحافظ مدیریت عجیب...!

آقای شهردار »سابق« کرج دیدی دنیا وفا نداره ...؟!

؟

کلانشهر تهران براساس برنامه شکل نگرفته و بیشتر تحت تاثیر تخلف 
و تصمیات سلیقه ای رشد کرده است 27آبان13۹2

حجم زیادی از باغات در اطراف دریاچه ارومیه با استفاده از چاه های 16آبان13۹4
اطراف دریاچه توسعه پیدا کرد که نباید توسعه پیدا می کرد

2۹مهر13۹6
مشکل مسکن کشور از جنس اقتصادی است. کسانی که به مسکن نیاز 

دارند، یعنی مسکن اولی ها قدرت خریدشان پایین آمده است

5نقلقولمهماز»پیروزحناچی«پیرامونمسائلشهری:

7دی13۹5
طرح مسکن اجتماعی در کمیسیون زیربنایی دولت تایید شده و جایگزین 

مسکن مهر می شود 

1۹اسفند13۹3 اجرای طرح آمایش سرزمین برای افزایش تراکم جمعیت می تواند اولین 
فرصت اجرای سیاست های کلان شهرسازی باشد

واکنشفعالانسیاسیبهانتخاب»پیروزحناچی«:

معصومهابتکار|تبریک برای انتخاب آقای دکتر  پیروز حناچی مدیر توانمند، 
با تجربه و صاحب نظر شهرسازی به عنوان  شهردار به ایشان، شهروندان عزیز و 

شورای شهر تهران

حسامآشنا|حال نوبت دکتر پیروز حناچی است. شهرداری تهران آزمون 
دشواری است برای هر آنچه در شورای عالی شهرسازی به عنوان انتقاد از شهردار 12 
ساله تهران می گفت. دوران دشوارِ پرهیز از سیاست بازی، رانت خواری، هوافروشی 

و تعجیل در اصلاح ساختار مالی، مشارکت جویی و پایدارسازی شهری

محمودصادقی| انتخاب پیروز حناچی به عنوان شهردار تهران نویدبخش 
حاکمیت مدیریتی تخصصی، منضبط، قانونمند و شفاف در پایتخت است. امید 

است در این دوره حق تقدم با عابران پیاده باشد

محمدرضابادامچی| تصمیم مسئولانه شورای شهر در سومین انتخاب نفس گیرِ 
شهردار تهران، امیدبخش بود. انتخاب مدیری متخصص، توانمند و اصلاح طلب جای 
تحسین دارد. ضمن تبریک به برادر عزیزمان جناب آقای  پیروز حناچی، توفیق ایشان 

را در اداره بهتر شهر و جلب رضایت  شهروندان، از خدای متعال مسئلت می داریم

مجیدفراهانی| به آقای حناچی رای دادم به جهت اینکه آشنایی بیشتر 
با حوزه های شهری باتوجه به حضور در بدنه شهرداری تهران مزیت ایشان بود: 
مطمئن هستم ایشان با تسلطی که به حوزه های عمرانی و شهرسازی دارند، 

انشاءالله می توانند موفق باشند

پس از کش و قوس های فراوان، روز گذشته 
در جلسه شورای شهر تهران، رای گیری برای 
انتخاب شهردار پایتخت از دو گزینه نهایی 
میان »عباس آخوندی« و »پیروز حناچی« 
انجام شد که در نهایت پیروز حناچی با 11 
رای موفق شد تا صندلی بهشت را تصاحب 
کند. حال پس از گذشت یک سال و اندی 
از حضور مدیریت جدید شهری پایتخت که 
نتیجه آن ۲ شهردار و ۲ سرپرست بوده، باید 
دید که شورای شهر تهران این بار تا چه حد 
به پای انتخاب خود خواهد ایستاد. تفاوت 
عمده حناچی با شهرداران قبلی و گزینه 
های فعلی در تحصیلات، سوابق و فعالیت 
های اجرایی تخصصی تر و بی حاشیه تر او 
برای این مسئولیت - شهردار تهران- نسبت 

به آن ها است.

دکتر »پیروز حناچی« کیست؟
پیروز حناچی متولد 13۴3 و دارای مدرک 
دکترای  و  معماری  ارشد  کارشناسی 
باز  و  تخصصی معماری - مرمت شهری 
دانشگاه  از  تاریخی  شهرهای  سازی  زنده 
تهران است. برخی سوابق مسئولیت های وی 
عبارت اند از:»معاون نظام مهندسی و اجرای 
شهرسازی«،  و  مسکن  وزارت  ساختمان 
تحقیقاتی  و  مطالعاتی  مرکز  »رئیس 
معماری و شهرسازی«، »دبیر شورای عالی 
شهرسازی و معماری کشور«، »عضو شورای 
مطالعاتی  مرکز  »رئیس  ترافیک«،  عالی 
و تحقیقاتی معماری و شهرسازی وزارت 
مسکن و شهرسازی«، »معاون معماری و 
»دبیر  و شهرسازی«،  راه  وزیر  شهرسازی 
شورای عالی معماری و شهرسازی ایران«، 
»عضو حقیقی شورای عالی میراث فرهنگی 
تهران«،  دانشگاه  رئیس  »مشاور  کشور«، 
»مدیر گروه مرمت و ابنیه و بافت دانشکده 
معماری دانشگاه تهران«، »عضو کمیسیون 
زیربنایی دولت اصلاحات«، »عضو کمیسیون 
ماده 5«، »رئیس شورای تدوین«، »مقررات 
عمرانی  و  فنی  »معاون  ملی ساختمان«، 
و  معماری  »معاون  و  تهران«  شهرداری 

شهرسازی شهرداری تهران« است.

فلش بک؛ تابستان 96
شورای شهر تهران، در تاریخ 1۹ مرداد 
به عنوان  را  13۹۶ محمد علی نجفی 

شهردار تهران انتخاب کرد. گفتنی است که 
در ابتدا وزارت کشور حکم او را امضا نکرد و 
اعضای شورا به اجبار »مصطفی سلیمی« را 
برای کمتر از یک روز به عنوان سرپرست 
انتخاب کردند که در نهایت ورق به سمت 
نجفی برگشت؛ او در واپسین لحظات طی 
تماسی با محسن هاشمی شورانشین ها را از 
این تصمیم منصرف کرد و در نهایت کمتر 
از 3 هفته بعد در تاریخ 5 شهریور 13۹۶ با 
امضای حکم از سوی وزارت کشور او رسما 
شهردار تهران شد؛ اما اوضاع رفته رفته به 
سمتی رفت که از همان ابتدا هم قابل پیش 
بینی بود؛ یک شهردار با کاراکتری مستقل و 
بدون ویژگی »حرف شنوی« از شورایی که 
مشکلات عدیده ای با او در ادامه راه پیدا 
کرد؛ تا اینکه در نهایت با چند مرتبه استعفاء 
به علت بیماری )!( از سوی نجفی، پرونده او 
پس از گذشت تنها نزدیک به هشت ماه در 

ساختمان بهشت بسته شد.

چندی پیش؛ پاییز 97
به کار گیری  قانون منع  از تصویب  پس 
شورای  مجلس  توسط  بازنشستگان 
اسلامی، »محسن افشانی« نیز از شهرداری 
تهران رفتنی شد. در این میان، مانند چند 
دوره گذشته باز هم نام »محسن هاشمی 
رفسنجانی« به عنوان یکی از گزینه های 
اصلی مطرح شد و شنیده ها حاکی از این 
بود که او این بار قطعا شهردار تهران خواهد 

شد، اما با توجه به اینکه او ریاست شورای 
شهر تهران را بر عهده دارد و خروج او از 
شورا به منزله ورود یکی از اعضای اصولگرا 
به شورا خواهد بود، بار دیگر به »بهشت« 

نرسید. 

و ناگهان: »حناچی« - »آخوندی«
جلسه سرنوشت ساز شورای شهر تهران در 
روز بیست و یکم آبان ماه برگزار شد. ابتدا 
شنیده ها حاکی از این بود که »کامل تقوی 
نژاد« و »عباس آخوندی« به مرحله نهایی راه 
پیدا خواهند کرد، اما در یک تغییر ناگهانی 
و  راه  سابق  وزیر  رقیب  حناچی«  »پیروز 
شهرسازی شد. نکته ای که شاید بیش از 
هرچیز دیگری قابل توجه است، این است 
که شهردار قبلی تهران، »محسن افشانی« 
به علت قانون منع به کارگیری بازنشستگان 
مجبور به ترک شهرداری تهران شد؛ حال 
آنکه افشانی ۶1 سال دارد و عباس آخوندی 
۶3 سال و دو سال از او بزرگتر است!! به 
که  هم  اجرایی  و  سیاسی  سابقه  لحاظ 
داشته  فعالیت  انقلاب  ابتدای  از  آخوندی 
است. پس اساسا انتخاب آخوندی از ریشه 

دچار ابهام و مشکل بوده است. 
اکنون، پیروز حناچی شهردار پایتخت است. 
باید دید که او چگونه از تجارب درخشان اش 
در گذشته و سوابق تحصیلی مرتبط با این 
حیطه برای موفقیت در »سکانداری بهشت« 

استفاده خواهد کرد.

مهدی تیموری


